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معاون اول رئیس جمهور:
بایدبهدنبالمحاکمهبانیانجنایت

درغزهباشیم
 محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور در دیدار 
محسن المندلاوی، نایب رئیس پارلمان عراق،  از 
مواضع خوب دولت و مجلس این کشور در قبال 
مسائل غزه قدردانی کرد و گفت: اقدامات رژیم 

صهیونیستی در غزه جنایت جنگی...

رئیس مجلس: 
برگزاریجلساتمشترکقوا
گرهگشاییازکارمردماست

قالیبــاف، رئیس مجلس شــورای  محمدباقر 
اسلامی در نشست مشترک نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی با رئیس قوه قضاییه و معاونان 
این قوه که به مناسبت هفته مجلس برگزار شد، 

با تأکید بر اینکه شهید مدرس نماینده...

رئیس جمهور: 
نهادهایبینالمللیومنطقهای

دروقایعاخیرفلسطینکارآمدی
خودراازدستدادند

آیت ا... سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور بعد 
از استقبال و دیدار دوجانبه با میگل دیاز کانل، 
رئیس جمهور کوبا که در مجموعه ســعدآباد 

برگزار شد، طی سخنانی در نشست...

صفحه2

22

بدونچشممسلحهمقابل
شناساییاست

 این روزها شــعار »مبارزه با فســاد« را در بخش های 
مختلف شاهد هستیم و در بسیاری از حوزه ها این جمله 
زیاد به گوش می رسد از جمله حوزه ورزش که تلاش ها 
برای ایجاد ورزش پاک اســت. ظاهر ماجرا، دلنشین و 
خواستنی است؛ اما چقدر برای مبارزه با فساد در بحث 
ورزش پرداخت شــده است. همه حقیقت ورزش، پیش 
روی ماست. متأسفانه همه آنچه باید بدانیم را می دانیم. 
اینکــه در فوتبال پایه چه اتفاقاتــی می افتد و برخی از 

مظاهر تخلف در آن را شاهد هستیم.
 همیــن چند روز پیش بود کــه ماجرای زد و خورد در 
بازی فجر سپاســی با تیم گل گهر نمایان شــد، اتفاق 
تلخ، نگران کننده و شوک آور هفته. روز جمعه درگیری 
با ســلاح سرد در جریان دیدار امیدهای گل گهر و فجر 
در ورزشــگاه امام علی ســیرجان بود، که با مصدومیت 
دو عضو باشــگاه شــیرازی و انتقال آنها به بیمارستان 
همراه شــد. حال یکی از اعضای تیم فوتبال که اینقدر 
وخیم شد که بیمارستان ها از عمل او امتناع کردند و به 
مســئولان فجر توصیه کردند او را برای عمل به کرمان 

یا شیراز انتقال دهند. 
در نهایت این عضو نگون بخت باشــگاه فجر به شــیراز 
انتقال داده شــد و تحــت عمل جراحی قــرار گرفت. 
زخم هــا و زود خوردهای که ایــن روزها ار بدنه فوتبال 
بیرون می زند ناشــی از تفکر مسمومی  است که سال ها 
قــدرت و قوت گرفــت و هیچ گاه با آن برخورد نشــده 
اســت. مدیران، زمان کافی برای مبارزه با این فســاد 
نداشتند چرا که مســائل اعتبارات جای برای پرداختن 
باقی نگذاشــته اســت و همین به این فسادها و حتی 
بــی اخلاقی ها مجال و قدرت داده اســت. همه اینها را 
گفتیم تا به این جمله برســیم: برای مبارزه با فساد در 
ورزش، لازم نیســت صدها کیلومتــر راه برویم یا زجر 
 فراوان متحمل شــویم تا آن را یافته و تن نحیف ورزش 
را درمــان کنیم. فســاد و بی اخلاقی درســت مقابل 
چشــم مدیران اســت. بدون چشــم مســلح هم قابل 
 شناسایی است. فقط برای ریشه کن شدن، اراده ای قوی 

می خواهد ؛فقط.

حوادث؛شایعترینعلت
مرگومیرکودکان

زیر۵سال
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در دیدار مشترک مدیریت شهری و بانک شهر مطرح شد؛

تزریقمالیبه
پروژههایشهرداری

ســید محمدمهدی احمــدی، مدیرعامل بانک شــهر 
بــه اتفاق هیئت همــراه در دیدار با مدیریت شــهری 
کلان شهر شــیراز بر تعامل مثبت شــهرداری و بانک 
شهر برای ادامه همکاری فی مابین تأکید کرد.احمدی 
گفت: با رفتار عادلانه ای که شــهرداری شــیراز داشته 
اســت، ســعی کرده ایم کــه در حوزه بانکــی بهترین 
ســرویس ها را برای تزریق مالی به پروژه های مدیریت 

شــهری داشــته باشــیم.وی درباره تخصیص اعتبار 
در خصــوص مترو شــیراز افزود: بانک شــهر دغدغه 
این موضوع را دارد و امید اســت در این زمینه شــهر 
شیراز ســهم خوبی را دریافت کند.احمدی بیان کرد: 
برای تأمین بیش از ۱۰۰ دســتگاه واگن برای خطوط 
 ریلی کلان شهر شــیراز با عاملیت بانک شهر پیگیری 

صفحه 3خواهیم کرد. سید ابراهیم حسینی...
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در آیین افتتاح فاز یک پروژه بازآفرینی و محرومیت زدایی محله قدیم پودنک مطرح شد: 

رونقنشاطاجتماعیپروژهمدیریتشهری

گروه خبر- لیلا غضنفری 
آئیــن تکریم و معارفه مدیرکل تأمین اجتماعی اســتان فارس با 
حضور مسئولان کشــوری ســازمان تأمین اجتماعی، مسئولان 

استانی و نمایندگان جامعه کارگری برگزار شد.
مدیر کل حراســت سازمان تأمین اجتماعی کشور در این مراسم 
گفت: صندوق تأمین اجتماعی متولی 46 میلیون نفر از جمعیت 
کشور است که از این تعداد حدود 4 میلیون نفر را بازنشستگان 
تشکیل می دهند. علی محمودی با بیان اینکه امروزه کشور ما در 
حســاس ترین بزنگاه تاریخی قرار دارد، افزود: امروزه گوشه ای از 
گفتمان انقلاب اسلامی  در کالبد مقاومت فلسطین متجلی شده 
و مردم غیور فلسطین در برابر فرقه رادیکالی رژیم صهیونیستی 

ایستادگی می کنند.
او با اشاره به مطالبات مطرح شده  جامعه ذی نفعان تأمین اجتماعی 
گفت: یک چهارم جامعه ذی نفعان را بازنشستگان و سه چهارم را 

شاغلان از جمله کارگران و کارکنان تشکیل می دهند. 
وی خاطرنشــان کرد: صنــدوق تأمین اجتماعــی یک صندوق 
بین نسلی است و باید شرایط امروز و فردا را در نظر داشته باشیم. 
این مقام مســئول بــا بیان اینکه صنــدوق تأمین اجتماعی باید 
مولدســاز سرمایه  باشد، گفت: این صندوق باید توان پاسخگویی 
به جامعه تحت پوشــش را داشته باشد و با کمال افتخار و تلاش 
شبانه روزی به دنبال پرداخت مطالبات بازنشسته ها در زمان مقرر 

هستیم.
محمودی بــا بیان اینکه در ماه حدود 5۰ هــزار میلیارد تومان 
برای پرداخت حقوق و مســتمری بگیران پرداخت کنیم، اظهار 
داشت: برای اظهار نرخ دستمزدها از سوی کارفرمایان باید تعادل 
حقیقی برقرار شــود. مدیر کل حراست سازمان تأمین اجتماعی 
کشــور افزود: در دولت ســیزدهم صندوق تأمین اجتماعی را در 
شــرایطی تحویل گرفتیم که ماهانه 5 هــزار میلیارد تومان وام 
برای پرداخت حقوق بازنشستگان دریافت می کرد. اما در شرایط 
حاضر 38 هزار میلیارد تومان بابت حقوق بازنشســتگان پرداخت 
می شــود و نزدیک به ۱2 هزار میلیارد تومان هزینه جاری است 

که کارکنان تأمین اجتماعی گامی  بلند در این حوزه برداشتند.
محمودی با بیان اینکه از ســال 97 تاکنون هزینه های صندوق 

بیش از هفت برابر شــده است، اظهار داشــت: در کنار پرداخت 
مطالبات باید برای آینده و جمعیت بازنشســتگان فکر کنیم و از 
هم اکنون برای سرمایه گذاری و مولدسازی چاره اندیشی شود تا از 

بحران های آینده جلوگیری کنیم.
وی بــا تأکید بر این موضــوع که حقوق بازنشســته ها از محل 
اعتبارات شستا پرداخت شود، عنوان کرد: نیازمند یک عزم ملی 

برای احیا شستا و مولدسازی سرمایه های صندوق هستیم.
 محمودی در پایان خاطرنشان کرد: رسیدن 
صندوق تأمین اجتماعی بــه ثبات و رضایت 
نسبی افراد تحت پوشش در کنار پاسخگویی 
مطالبــات از اهــم سیاســت های راهبردی 

سازمان است.
سرپرست اداره کل هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری فارس خواســتار افزایش حمایت 
ســازمان تأمین اجتماعی از طبقه کارگری و 
ســرمایه گذاری گروه شستا در استان فارس 

شد.
رنگ پر نقش با اســتان تولید در تحول

تأمیناجتماعی
مرتضی شــریفی با تبریک فرارســیدن روز 
بیمه از تلاش های مرادی، مدیرکل پیشــین 
تأمین اجتماعی اســتان فــارس تقدیر کرد 
و افــزود: نقش تأمین اجتماعــی در حمایت 

از بدنــه کارگــری جامعه و 
گره گشایی از مشکلات تولید 
ارزنده اســت و امیدواریم در 
مدیریت جدید نیز همراهی 
اقتصادی  مجموعه هــای  با 
استان ارتقا یابد. او با تأکید 
بر این موضوع که مشکلاتی 
که در استان قابل حل است 
ضرورتی به رایزنی در حوزه 
داشت:  بیان  ندارد،  کشوری 
افزایش تعامل با اهالی تولید 
و صنعت گــران در اولویــت 
اســت و در پرتو آن شــاهد 
رشد و تعالی استان خواهیم 
بود. وی خاطرنشان کرد: در 

آینده نزدیک شــاهد تحولات مثبتی در واحدهای کلان تولیدی 
در استان فارس خواهیم بود و سهم تأمین اجتماعی در این زمینه 
چشم گیر اســت. سرپرســت اداره  کل هماهنگی امور اقتصادی 
اســتانداری فارس بیان داشت: مجموعه کارگری استان فارس از 
سازمان تأمین اجتماعی برای گسترش خدمات رفاهی انتظارات 

بیشتری دارند و از شرکت های سرمایه گذاری این سازمان انتظار 
داریم حضور فعال تری در اســتان فارس داشته باشند. او با اعلام 
حمایت قاطع استانداری فارس از رونق تولید و اشتغال زایی گفت: 
امیدواریم تفاهمنامه سازمان تأمین اجتماعی با وزرات بهداشت و 
درمان در اسرع وقت اجرایی شود و مشکلات مجموعه بهداشت و 

درمان در زمینه پرداخت سهم بیمه کاهش یابد.
بهدنبالارتقاجایگاهاستانهستیم

از  فــارس  اســتان  تأمین اجتماعــی  جدیــد  سرپرســت 
 برنامه ریزی و تلاش جهادی در راســتای تحقق سیاســت های 

کلی نظام خبر داد. 
ایرج نادری با عرض تســلیت به مناسبت فرارسیدن ایام عزاداری 

فاطمیه و محکوم کردن جنایات رژیم غاصب صهیونیستی افزود: 
اســتان پهناور فارس با 37 شــعبه از لحاظ تعداد شعب در رتبه 
دوم کشور ایســتاده اســت و تعاملات ما باید در چارچوب های 
قانونی با تشــکل های کارگری و کارفرمایی، بازنشستگان و همه 
شــرکای ســازمان افزایش یابد. او با تأکید بر این موضوع که از 
مشــورت و همفکری بــزرگان و صاحبنظــران بهره مند خواهد 
شــد، اظهار داشــت: یکی از برنامه های اصلی ما تقویت روحیه 
خدمت گرایــی بــه مــردم در میان 
کارکنان تأمین اجتماعی اســت. وی 
بــا بیان کــه قدمت اســتان دیرینه 
فارس به بلندای تاریخ اســت و قطب 
فرهیختگان و درمانی کشــور بشمار 
می رود، بیان داشت: در سومین حرم 
اهل بیت)ع( پانزده هزار شهید گلگون 
کفن وجود دارند که حماسه های آنان 
ایران زمین می درخشد  در آســمان 
و همــه مــا مدیــون دلاوری هــا و 
مجاهدت های آنان هستیم. سرپرست 
جدید تأمین اجتماعی اســتان فارس 
بیان داشت: پتانسیل فارس در حوزه 
تأمین اجتماعــی به مراتب بیشــتر از 
جایگاه فعلی اســت و باید با تلاش و 
ارتقا جایگاه اســتان  برای  هم افزایی 
تــلاش کنیم. نــادری با 
تقدیــر از تلاش های 
مــرادی،  مجدانــه 
پیشــین  مدیــرکل 
عــی  جتما مین ا تأ
فــارس گفــت: این 
رزمنــده  و  جانبــاز 
تحمیلــی  جنــگ 
تلاش هــای  بــا 
یک  خستگی ناپذیر، 
برکت  پرخیــر  عمر 
را در ســازمان پشت 
از  و   سرگذاشــت 
گرانبهایش  تجربیات 
بهره منــد خواهیــم 
شــد. او رســالت سازمان 
تأمین اجتماعی را همســو با سیاســت های کلی نظام اعلام کرد 
و بیان داشــت: سیاســت های ابلاغی مقام معظــم رهبری در 
زمینه های مختلف در رأس امور اســت و امیداوریم با مساعدت 
نمایندگان مردم در مجلس شــورای اســلامی  و ســایر ارکان 

تصمیم ساز در راه گسترش رفاه و حمایت از جامعه گام برداریم. 
این مقام مســئول اعتماد مدیران ارشد سازمان تأمین اجتماعی 
و اســتاندار مردمی  فارس را رســالتی بزرگ و گرانبها برشمرد و 
اظهار داشت: امیدواریم با تلاش جهادی و همکاری تمامی  ارکان 
تأمین اجتماعی اقدامات ثمربخشی در راستای رساندن فارس به 
جایگاهی که شایسته آن است، گام برداریم. راستگو رئیس خانه 
کارگر استان فارس نیز در این آئین در سخنانی با تأکید بر توجه 
بیشتر به مسائل رفاهی و معیشتی کارگران اظهار داشت: امید که 
تعویض مدیریت ها موجب تحول در سازمان شود. او افزود: توقع 
ما از مدیر سازمان تأمین اجتماعی این است که بداند با جمعیت 
بی شــماری مواجه است و باید برای مدیریت این جمعیت برنامه 

کافی داشته باشد. 
راســتگو با انتقاد از برنامه هفتم توســعه خاطرنشــان کرد: در 
برنامه هفتم به ویژه در بحث بازنشســتگان و پرداخت حقوق به 
ما ظلم شــده اســت و ما در این خصوص با مســئولان ذی ربط 
موضــوع را پیگیری و نامه هایی ارســال کردیم و همه نیز اذعان 
کردند که باید پیشــنهادات ما مورد توجــه قرار گیرد. او با بیان 
اینکــه مدیری که بر صندلی ســازمان تأمین اجتماعی تکیه زد 
باید احســاس مســئولیت کند، با اشــاره به وضعیت درمان نیز 
گفــت: وضعیت درمان تأمین اجتماعی نیز خوب نیســت. امروز 
یک عمل قلب بیــش از ۱۰۰میلیون تومــان هزینه دارد و این 
در حالی اســت که خیلی از داروها از پوشــش تأمین اجتماعی 
 خارج شــده است. راســتگو با بیان اینکه اســتان فارس مظلوم
 واقــع شــده اســت، اظهار داشــت: ما بــا بیــش از 2میلیون 
جمعیت، تنهــا یک بیمارســتان داریم. او همچنیــن با تأکید 
بر وصــول طلب تأمین اجتماعی از دولت نیــز گفت: با توجه به 
این مسائل، توقع داریم که ســازمان تأمین اجتماعی طلب خود 
را که حدود 8۰۰همت اســت، از دولت بگیرد تا بتواند وضعیت 
 ســازمان را ســر و ســامان دهد. راســتگو در پایان با تقدیر از 
زحمات مدیر سابق تأمین اجتماعی فارس، نیز گفت: از مدیریت 
اســتان نیز توقع داریم مســائل و مشــکلات جامعــه کارگری 
 را بــه خوبی بــه مرکز منعکس کنــد و پیگیر مشــکلات این 

سرپرست جدید تأمین اجتماعی استان فارس:
تقویت روحیه خدمتگرایی به مردم در میان کارکنان تأمین اجتماعی 

سرپرست جدید تأمین اجتماعی استان فارس:

تقویت روحیه خدمت گرایی به مردم در میان کارکنان تأمین اجتماعی 
مدیر کل حراست سازمان تأمین اجتماعی کشور:

مولدسازی سرمایه ها رویکر صندوق تأمین اجتماعی است 

در آئین معارفه سرپرست جدید تأمین اجتماعی استان فارس مطرح شد:

جهادخدمتبرایجامعهتأمیناجتماعی
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حیا
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ایسنا- محمدباقــر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی 
در نشست مشترک نمایندگان مجلس با رئیس قوه قضاییه 
و معاونان این قوه که به مناسبت هفته مجلس برگزار شد، 
با تأکید بر اینکه شهید مدرس نماینده تراز انقلاب اسلامی 
است، گفت: هم به عنوان یک شهروند و هم به عنوان فردی 
که چند سال به عنوان ضابط قوه قضاییه در نیروی انتظامی 
توفیق خدمت داشتم و با مســائل قوه قضاییه آشنا هستم 
امروز از همه به ویژه ریاست قوه  قضاییه تشکر می کنم که 
با اشــراف بر موضوعات کاری و به طور خاص در شجاعت 
در تصمیم گیــری، هم در جایی که در حوزه وظیفه شــان 
به موضوعی می رســند، هرگز قــدرت و ثروت مانع تصمیم 
گیری شــان نشــده و هم آنجا که در تصمیم اشکالی وجود 
داشته، اعلام و اصلاح کردند. وی با اشاره به مزایای جلسات 

مشترک میان قوا تأکید  کرد: فلسفه این جلسات آن است 
کــه با کنار هم قرار گرفتن و همدلی و هماهنگی گره ای از 

کار مردم گشوده شود و گامی رو به جلو برداریم.
  اجازه ندادیم موضوعی در دستور کار مجلس قرار بگیرد 

که دغدغه و مشکل مردم نباشد
رئیس مجلس شــورای اســلامی با بیان اینکــه انصافاً این 
مجلــس، یک مجلس فعال و نه یــک مجلس منفعل بوده 
اســت، اظهار کرد: ما به عنوان نماینده مردم در خانه مردم 
اجازه ندادیم موضوعی در دستور کار مجلس قرار بگیرد که 
دغدغه و مشــکل مردم نباشــد. این مجلس از این جهت 
از ســوی رهبری به عنوان مجلس انقلابی نام گذاری شــد 
که مبانی و رویکرد برای مشــکلات مــردم نیز تحت تأثیر 
گروه هــا و جریانات نبوده، بلکه مبنی بــر  مبانی انقلاب و 

نظام اسلامی بوده است.
قالیباف ادامه داد: خدا را شــاکریم که قوانین مهمی نظیر 
قوانین راهبری، جهش تولید مســکن، خودرو، معیشــت، 
رتبه بندی معلمان و متناسب ســازی حقوق بازنشســتگان 
را به تصویب رســاندیم. وقتی می گوییــم مجلس یازدهم 

مجلسی فعال بوده است به این معناست که تصمیم بگیریم 
با تصویب قانون پنجره واحد مجوزها، واگذاری شغل و تأیید 
شغل را از بدون زمان بودن و دویدن مردم در اداره  به جایی 
برسانیم که بگوییم این محورها یا باید در سه روز یا حداکثر 

طی سه ماه محور صادر شود.
  قانون اسناد غیررسمی گامی اساسی به نفع مردم، نظام 

و اقتصاد است
وی همچنین با اشــاره به تصویب قانون اســناد غیررسمی 
در مجلس شــورای اســلامی تأکید کرد: این قانون گامی 
بســیار مهم و اساسی به نفع مردم، نظام و اقتصاد است و از 
قوانینی اســت که سرشار از فرصت و تحول است و رهبری 
نیز در دیدار مســئولان قوه بر آن تأکید کردند. پیش بینی 
من به عنوان یک خدمت گزار و ضابط قضایی این اســت که 
ریشــه بین ۳۰ تا  حدود ۴۰ درصــد از پرونده هایی که در 
قوه قضاییه تشــکیل می شود و مردم اذیت می شوند اعم از 
کلاهبرداری ها در درباره موضوع این قانون است. این قانون 
در مجمع قرار دارد و در جلســه چهارشــنبه مجمع اولین 
موضوعی که در دســتورکار قرار دارد همین موضوع است؛ 

باید همت کنیم و پای این مصوبه بایســتیم و قطعی کنیم 
تا بتوانیم به یکی از مشکلات اساسی جامه عمل بپوشانیم؛ 

این نتیجه و نگاه فرق بین مجلس فعال و منفعل است.
  قانون سوت زنی باید با همکاری دو قوه اجرایی شود

رئیــس قوه مقننــه در ادامه عنوان کرد: یــک قانون دیگر 
موضوع مربوط به افشــاگران فساد یا ســوت زنی است که 
تبدیل به قانون شــده و باید با همــکاری نزدیک میان دو 
قوه ایــن کار اجرایی شــود. اجرای این کار هم از فســاد 
جلوگیــری می کنــد و حتماً یکــی از ویژگی هــای جبهه 
انقلاب باید ضدفســادی باشــد و هم اینکه از ایجاد هرج و 
مرج های افراد سیاسی در رســانه جلوگیری می کند؛ هرج 
و مرج هایی که افرادی که در رســانه ها پروژه بگیر سیاسی 
یا مزدور درآمدهای اقتصادی هستند و تخت عنوان مبارزه 
با فســاد، پروژه اجرا می کنند؛ با اجرای این قانون و زمانی 
که مــا و مردم به طور واقعی در میدان باشــند هم جلوی 
آنهایی کــه تحت عناویــن مقدس به نوعی خودشــان را 
 معرفی می کنند، می ایســتیم و هم به طور واقعی با فســاد 

مبارزه می کنیم.

سهشنبه1402/09/14 سیاسیسالسیام شماره26162

نوبتاول:1402/09/14سبحان
نوبتدوم:1402/09/15شیرازنوین

شهرداريشیرازدرنظردارداجرایعملیاتمرمت،کفسازیوبدنهسازی
گذرهایمحلهدربشــاهزادهوفرعیهایخیابانزندباریک،شهرداری
منطقههشــتراازطریقبرگزاریمناقصهعمومیدرسامانهتدارکات
الکترونیکیدولت)ستاد(باشمارهفراخوان20020966۸۸000۸۸4اشخاص
واجدشرایطواگذارنماید.لذاازکلیهمتقاضیاندعوتبهعملمیآیدبا
مراجعهبهآدرسWWW.Setadiran.irنسبتبهدریافتاسنادمناقصه
وتحویلآناقدامنمایند.درصورتعدمعضویتقبلی،ثبتنامدرسامانه
مذکورودریافتگواهیامضایالکترونیکیصاحبانامضائمجازازسوی
متقاضیانجهتشــرکتدرمناقصهالزامیاست.ضمناَدرصورتنیازبه
اطلاعاتبیشترشمارهتلفن:07137362023آمادهپاسخگویيميباشد.

-مبلغبرآورداولیه:63/573/3۸9/594ریال
-مدتقرارداد:۸ماه

1-شرایطشرکتکنندگان:کلیهاشخاصحقوقیدارایحداقلرتبه5در
رشتهابنیهازسازمانبرنامهوبودجهدارایسابقهمشابهیامرتبطباموضوع
مناقصه،ارائهگواهینامهتاییدصلاحیتایمنیازادارهکلتعاون،کارورفاه

اجتماعیالزامیمیباشد.
-محلانجامکار:خیابانزندباریک-محلهدربشاهزاده

-مبلغسپردهشــرکتدرمناقصه3/1۸0/000/000ریالبصورتضمانت
نامهبانکییافیشواریزینقدیبحسابسپرده100۸05504742کدمرجع

100977بانکشهرشعبهچمرانبنامشهرداریشیراز
-برندگاناولودوممناقصههرگاهحاضربهانعقادقراردادنشوندسپرده

آنانبهترتیبضبطخواهدشد.
-درزمانانعقادقرارداد5%مبلغپیشنهادیبعنوانضمانتحسناجرای

تعهداتبصورتضمانتنامهبانکییافیشواریزیاخذمیگردد.
-آخرینمهلتدریافت)توزیع(اســناد:متقاضیانمیتوانندحداکثرتا
ساعت13:00روزچهارشنبهمورخ1402/09/22ازطریقمراجعهبهسامانه

تدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(اسنادمناقصهرادریافتنمایند.

-آخرینمهلتارائهپیشــنهاداتوثبتاســنادومدارکدرسامانه
حداکثرتاســاعت13:00روزدوشــنبهتاریخ1402/10/04میباشــد.
شرکتکنندگانمیبایســتقبلازبرگزاریکمیسیونعالیمعاملات
ضمانتنامهشــرکتدرمناقصهرابهصورتفیزیکیبهآدرسشــیراز
بلوارزینبیهابتدایخیابانآســتانهدبیرخانهشــهرداریمنطقههشت

تحویلنمایند.
-تاریخومحلبازگشــاییپاکات:روزسهشــنبهساعت13:00مورخ
1402/10/05درمحلچهارراهخلدبرینسالناجتماعاتادارهکلحقوقی

شهرداریشیرازمیباشد.
-تعدیلآحادبهاءبراساسبخشنامهشماره101/173073تاریخ۸2/9/15
ســازمانبرنامهوبودجهبرمبنایسهماههسومســال1402پرداخت

خواهدشد.
-مدتاعتبارپیشنهادسهماهازتاریخارائهپیشنهادقیمتمیباشد.

-هیچگونهوجهیبابتپیشپرداختدادهنخواهدشد.
-بدیهياستهزینهآگهيبعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.

-شــهرداريدرردیکیاتمامپیشنهادهامختارمیباشددراینصورت
سپردههامستردمیگردد.

-شــرکتدرمناقصهودادنپیشــنهادبهمنزلهقبولشروطوتکالیف
شهرداریموضوعماده10آئیننامهمعاملاتشهرداریمیباشد.

-سایراطلاعاتوجزئیاتمربوطبهمناقصهدراسنادمناقصهمندرجاست.
 -آگهــیواطلاعــاتمربــوطبــهمناقصــهازطریــقســایت

https://shaffaf.shiraz.irقابلمشاهدهمیباشد.
 -متقاضیــانشــرکتدرمناقصــهموظفبــهثبتنامدرســایت

vendor.shiraz.irمیباشند.
-اطلاعاتتماسسامانهســتادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه:

مرکزتماس:1456
شناسهآگهی:1616795

-   1/م الف-  اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداري شیراز

                            آگهي مناقصه عمومي 1402-1108
نوبتاول:1402/09/14سبحان
نوبتدوم:1402/09/15طلوع

شــهرداريمنطقه9شــیرازدرنظردارداجرایعملیاتســاماندهی
،لایروبــیواصلاحقوسرودخانــهچنارراهــدارراازطریقبرگزاری
مناقصهعمومیدرســامانهتــدارکاتالکترونیکیدولت)ســتاد(با
شــمارهفراخوان20020966۸۸000۸15بهاشــخاصواجدشرایطواگذار
نماید.لذاازکلیهمتقاضیاندعوتبهعمــلمیآیدبامراجعهبهآدرس
WWW.Setadiran.irنســبتبهدریافتاسنادمناقصهوتحویلآن
اقدامنمایند.درصورتعدمعضویتقبلی،ثبتنامدرســامانهمذکورو
دریافتگواهیامضایالکترونیکیصاحبانامضائمجازازسویمتقاضیان
جهتشرکتدرمناقصهالزامیاســت.ضمناَدرصورتنیازبهاطلاعات

بیشترشمارهتلفن:3۸412432آمادهپاسخگویيميباشد.
-مبلغبرآورد:57.272.270.095ریال

-مدتقرارداد:5ماه
-شرایطشرکتکنندگان:متقاضیاندارايحداقلرتبه5دررشتهراه
ازســازمانبرنامهوبودجهکشوروسابقهمرتبطباموضوعمناقصه،ارائه

گواهینامهتاییدصلاحیتایمنیازادارهکلتعاون،کارورفاهاجتماعی
-محلانجامکار:رودخانهچنارراهدار

-مبلغسپردهشرکتدرمناقصه2/900/000/000ریالبصورتضمانتنامه
بانکییافیشواریزینقدیبحســابسپرده100۸05504742کدمرجع

101012بانکشهربنامشهرداریشیراز
-ضمانتنامهبهنفعشهرداریمنطقه9شیرازباشناسهملي:14002091671

وکداقتصادي:411364۸77455
-برندگاناولودوممناقصههرگاهحاضربهانعقادقراردادنشوندسپرده
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فارس- محمــد مخبر، معــاون اول رئیس جمهور در دیدار 
محسن المندلاوی، نایب رئیس پارلمان عراق،  از مواضع خوب 
دولت و مجلس این کشور در قبال مسائل غزه قدردانی کرد 
و گفت: اقدامات رژیم صهیونیســتی در غزه جنایت جنگی و 
جنایت علیه بشریت است و ما باید به دنبال محاکمه بانیان 
این جنایت باشــیم. وی اظهار داشت: در جریان جنگ رژیم 
صهیونیســتی علیه مردم غزه تمام قدرت های مطرح دنیا با 
تمام امکانات جمع شــده اند اما نتوانســتند به ایستادگی و 
مقاومت مردم غزه آســیب وارد کنند. به همین دلیل دست 
به کشتار و جنایت علیه زنان، کودکان و غیر نظامیان زده اند.

  مجامع جهانی در خاموشی شبیه مرگ فرو رفته اند
معاون اول رئیس جمهور اتفاقات و مســائل موجود در غزه را 
نمادی از حاکمیــت بی عدالتی در دنیای امروز توصیف کرد 
و افزود: متأســفانه مجامع جهانی که باید به این گونه مسائل 
رسیدگی کنند،  در خاموشی شبیه مرگ فرو رفته و سکوت 
کرده اند و این وظیفه ما مسلمانان و دیگر دولت های مستقل 
است که به میدان بیایند و به ملت مظلوم غزه کمک کنند.

مخبر از رژیم صهیونیســتی، داعش و گروه هایی نظیر آن به 

عنوان ارتش نیابتی آمریــکا یاد کرد و افزود: این گروه ها به 
خواســت آمریکا هر روز به شکلی در منطقه ای ظهور و بروز 
می کنند و دولت ها و ملت های منطقه برای تقابل با آنها باید 

همواره آماده و هوشیار باشند.
  روابط تهران و بغداد ریشه در فرهنگ دو کشور دارد

معاون اول رئیس جمهور در ادامه روابط جمهوری اســلامی 
ایران و عراق را روابطی گســترده و مســتحکم توصیف کرد 
و افزود: روابط و مناســبات تهران و بغداد جدای از مســائل 
سیاســی و اقتصادی،  ریشــه در فرهنگ دو کشور و علاقه 
عمیق دو ملت بــه یکدیگر دارد که نمونه بارز آن حمایت و 
پشتیبانی همه جانبه مردم ایران از حضور سردار شهید حاج 

قاسم سلیمانی در عراق برای مقابله با داعش بود.
وی با تأکید بر اینکه دشمنان نمی توانند به روابط مستحکم 
و دیرینــه ایران و عراق آســیب وارد کننــد، تصریح کرد: 
مســئولان و دولت های دو کشــور باید زمینه توسعه روابط 
اقتصادی فی مابین را به نحوی سامان دهی کنند تا مناسبات 
اقتصادی نیز متناســب و همپای روابط صمیمانه دو کشور 

ارتقا پیدا کند.

  سطح مناسبات اقتصادی ایران و عراق باید ارتقا پیدا کند
مخبر بــا یادآوری ظرفیت های مشــترک دو کشــور نظیر 
میدان های مشــترک نفتی خاطرنشان کرد: سطح مناسبات 
اقتصــادی و همکاری هــای ایران و عراق بــا وجود قرابت و 
نزدیکی فراوان باید بیش از این ارتقا پیدا کند و دو کشــور 
باید همکاری هــای اقتصادی و تجاری خود را در زمینه های 

مختلف بیش از پیش گسترش دهد.
  مبادلات تجاری با ارزهای ملی دو کشور انجام شود

معاون اول رئیس جمهور همچنین با تأکید بر لزوم اســتفاده 
از ارز ملی دو کشــور در مبادلات تجــاری فی مابین گفت: 
توجیهــی ندارد که ایــران و عراق با این میــزان از انطباق 
سیاســی و اقتصــادی و با وجود پیوندهــای عمیق دینی و 
فرهنگی، مراودات و مبادلات اقتصــادی خود را با ارز ثالث 
و به خصوص ارز کشــوری که دشمن مشترک ماست انجام 
دهند و لازم اســت تلاش کنیم تا مبادلات تجاری با ارزهای 

ملی دو کشور انجام شود.
وی با بیان اینکه آمریکا به دنبال آسیب زدن به روابط ایران 
و عراق است اظهار داشت، مناسبات گسترده و ارتباط عمیق 

تهران و بغداد برای آمریکا و نظام ســلطه خوشــایند و قابل 
تحمل نیســتف اما بی تردید مواضع آنهــا تأثیری در روابط 
صمیمانه تهران و بغداد نخواهد داشــت. محسن المندلاوی، 
نایب رئیس پارلمان عراق نیز در این دیدار روابط دو کشــور 
را دیرینه،  راهبردی و برادرانه توصیف کرد و از حمایت های 
جمهوری اسلامی ایران و به خصوص سردار شهید حاج قاسم 
 سلیمانی در مبارزه علیه گروه تروریستی داعش قدردانی کرد.

المنــدلاوی با بیان اینکه خوشــبختانه امــروز اوضاع عراق 
 بــه حالــت طبیعی برگشــته،  خاطرنشــان کــرد: مجلس 
عــراق از دولت این کشــور در تمامی زمینه ها پشــتیبانی 
 و از برنامــه صلح آمیز هســته ای جمهوری اســلامی ایران 

نیز حمایت می کند.

معاوناولرئیسجمهوردردیدارنایبرئیسپارلمانعراق:

 باید به دنبال محاکمه بانیان جنایت در غزه باشیم

رهبرانقلاباسلامیدردیداررئیسجمهورکوباتأکیدکردند:
تشکیل ائتلاف جهانی در برابر زورگویی های 

آمریکا و غربی ها

حضــرت آیت ا... خامنه ای، رهبر انقلاب اســلامی در دیــدار میگل دیاز کانل، 
رئیس جمهور کوبا و هیئت همراه با اشــاره به ظرفیت های فراوان سیاســی و 
اقتصادی دو کشور، تأکید کردند: باید از این ظرفیت ها برای تشکیل یک اتحاد 
و ائتلاف میان کشــورهایی که در قبــال زورگویی های آمریکا و غربی ها دارای 
موضع یکســان هستند، استفاده شود. ایشــان افزودند: این ائتلاف با تمرکز بر 
همکاری های اقتصادی، می تواند در مورد مســائل مهم جهانی همچون موضوع 

فلسطین موضع گیری مشترک و تأثیرگذار داشته باشد.
    واقعیت برای افکار عمومی جهان برملا شده

رهبر انقلاب اســلامی در خصوص مسائل فلسطین خاطرنشان کردند: موضوع 
فلســطین فقط مربوط به قضایــای اخیر غزه و بمباران ها نیســت، زیرا مردم 
فلســطین درطول ۷۵ سال گذشته همواره تحت انواع شــکنجه ها و رنج ها و 
کشــتارها بوده اند، اما اکنون فاجعه در غزه آن قدر بزرگ است که واقعیت برای 

افکار عمومی جهان برملا شده و امکان پنهان کردن آن وجود ندارد.
  تفاهم ها و توافق ها به مرحله اجرا و اقدام برسند

حضــرت آیت ا... خامنه ای مواضــع رئیس جمهور کوبا درباره مســائل جهانی 
به خصوص موضوع فلسطین را همسو با مواضع جمهوری اسلامی خواندند و با 
اشاره به همکاری های دو کشــور در مجامع بین المللی افزودند: باید روابط دو 
کشور در زمینه های مختلف ازجمله همکاری علمی، بیش از پیش تقویت شود 
و امیدواریم با توجه به اینکه دولت جناب آقای رئیسی، دولت »کار و فعالیت« 

است، تفاهم ها و توافق ها به پیش روند و به مرحله اجرا و اقدام برسند.
ایشان همچنین با اشاره به دیدار ۲۲ سال پیش خود با آقای »فیدل کاسترو« 
رهبر فقید کوبا گفتند: انقلاب کوبا و شخصیت آقای کاسترو از پیش از پیروزی 
انقلاب اســلامی همواره برای انقلابیون ایران جذابیت خاص داشت و دلیل آن 

هم صداقت در مواضع انقلابی وی بود.
رهبر انقلاب اســلامی تأکید کردند: »صداقت انقلابی«، »ایســتادگی انقلابی« 

و »جدیت انقلابی«، وجه مشترک انقلاب کوبا و انقلاب اسلامی ایران است.
  روابط ایران و کوبا، بعد از پیروزی انقلاب در مسیر صحیحی قرار داشته است

در این دیدار که حجت الاسلام والمســلمین رئیسی، رئیس جمهور نیز حضور 
داشــت، میگل دیاز کانل، رئیس جمهور کوبا ضمن ابراز خرســندی از دیدار با 
رهبر انقلاب اسلامی، سخنان و مواضع ایشان را هم جهت با دغدغه ها و مواضع 
دولت کوبا دانســت و گفت: روابط ایران و کوبا، بعد از پیروزی انقلاب اسلامی 
در مســیر صحیحی قرار داشــته و در گفتگوهای خود در تهران تمام تلاش ها 

را برای تعمیق این روابط به ویژه در حوزه اقتصادی و تجاری متمرکز کردیم.
رئیس جمهور کوبا با تاکید بر اینکه دو کشــور می توانند در زمینه های مختلف 
به خصوص در مقابله با اقدامات مداخله  جویانه و تحریم های آمریکا و متحدانش 
مکمل یکدیگر باشــند، افزود: ایران و کوبا همچنین می توانند در همکاری های 
بین المللــی، ارتباطات خود را بیش از پیش افزایش دهند و در مســائل مهم 

جهانی همچون فلسطین تأثیرگذار باشند.
   یک نسل کشی غیر قابل قبول

میگل دیاز کانل در مورد قضایای فلسطین و غزه گفت: آنچه که امروز در غزه 
اتفاق می افتد یک نسل کشــی غیر قابل قبول اســت و سازمان های بین المللی 
چشــمان خود را در برابر کشــتار ده ها هزار نفر از مردم غزه که دو ســوم آنها 
کودکان و زنان هســتند، بســته اند و تعجب آور این است، کسانی که از جنگ 
اوکراین و روسیه و کشتار غیر نظامیان دائماً شکایت می کردند اکنون در برابر 
کشــتار ده ها هزار نفر در غزه ســکوت کرده اند و این نشان دهنده وضع بسیار 

بد جهان است.

عضوکمیسیونبرنامهوبودجهومحاسباتمجلس:
دنیا باید با اقدامات عملی جلوی جنایات

 رژیم صهیونیستی را بگیرد

ایسنا- حجت الاسلام سید محمدرضا میرتاج الدینی، عضو کمیسیون برنامه و 
بودجه و محاســبات در تذکری شــفاهی در جلسه علنی امروز مجلس شورای 
اسلامی بیان کرد: جنایات رژیم صهیونیستی را محکوم می کنم و برای مظلومان 
غزه و رزمندگان جبهه مقاومت آرزوی پیروزی دارم. رژیم صهیونیســتی از ۵۰ 
 روز جنایتــی که در دوره اول انجام داد، عبرت نگرفت و دوباره حملات را آغاز 
کرده است. وی در ادامه اظهار کرد: رژیم صهیونیستی در چند روز اخیر بیش 
از ۱۰۰۰ نفر که اکثر آنها زن و کودک بودند را کشــته اســت. دنیا نباید فقط 

تماشاگر باشد بلکه باید با اقدامات عملی جلوی این جنایت جنگی را بگیرد.
نماینــده مــردم تبریــز در مجلــس شــورای اســلامی تصریح کــرد: بنده 
 از رزمنــدگان یمنــی کــه از فاصلــه دور در دفــاع از بــرادران خــود در 
غزه به پا خاســته و کشــتی های رژیم صهیونیســتی را هدف قــرار می دهند 

قدردانی می کنم.

رئیسجمهور:

نهادهای بین المللی و منطقه ای در وقایع اخیر فلسطین کارآمدی خود را از دست دادند
آیت ا... سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور بعد 
از استقبال و دیدار دوجانبه با میگل دیاز کانل، 
رئیس جمهــور کوبا که در مجموعه ســعدآباد 
برگزار شد، طی ســخنانی در نشست خبری؛ 
بعــد از امضای تفاهم نامه هــای همکاری بین 
مقامات دو کشور، بیان کرد: سفر رئیس جمهور 
کوبا بعد از ۲۱ سال بدون تردید نقطه عطفی 
در توســعه روابــط بین دو کشــور و دو ملت 

خواهد بود.
وی افزود: ما نگاه های مشــترک بســیاری با 
کشور کوبا داریم؛ در سفر بنده به کوبا مباحث 
خوبی بین دو طرف در کمیسیون مشترک دو 

کشور مطرح شد.
 همکاری ها با کوبا رو به توسعه است

مــا  کــرد:  نشــان  خاطــر  رئیس جمهــور 
همکاری هــای خوبی بعد از انقلاب اســلامی 
با کشــور کوبا داریم و ایــن همکاری ها نیز رو 
به توسعه اســت؛ همکاری در حوزه های علم 
 و فنــاوری از جمله اقداماتی اســت که روند 
خوبــی دارد. یکی از جلوه هــای همکاری ما 
ســاخت واکســن با همکاری کوبا بود که کار 
موفقی بود، همچنین در حوزه بیوتکنولوژی و 
نانو کارهای خوبی در کشورمان انجام داده ایم 
کــه این حــوزه می تواند با آن چه در کشــور 

کوبا صــورت می گیرد موجب تبادل شــده و 
قراردادها و اســناد بین دو کشور می تواند به 

این همکاری ها جهت خوبی دهد.
حــوزه  در  کــرد:  عنــوان  رئیس جمهــور 
کشــاورزی، معــدن، انرژی و ســایر حوزه ها 
می توانیــم همــکاری داشــته و اراده جدی 
 بین مســئولان دو کشــور برای توسعه روابط 

وجود دارد.
 ایستادگی هر دو کشور مقابل نظام سلطه 

رئیســی گفت: هر دو کشــور )ایــران- کوبا(  

مقابــل نظــام ســلطه ایســتادگی می کنند؛ 
و  ســلطه طلبی  مقابــل  سال هاســت  کوبــا 
زیاده خواهی هــای آمریکا ایســتادگی می کند 
و مقاومــت مردم کوبا قابل تقدیر اســت، این 
ایستادگی موجب تحریم هایی علیه کوبا شده، 
همچنانی که ملت عزیز ما مقابل نظام ســلطه 
مقاومت می کند و تحریم شــده اســت. تصور 
آمریــکا و نظام ســلطه این اســت که تحریم 
می تواند کشــورها را وادار به تسلیم کند ولی 

این محاسبه آن ها نادرست است.

وی اضافه کرد: تبادل ظرفیت های کشورهایی 
کــه در تحریم قــرار دارنــد می تواند موجب 
خنثی شدن تحریم ها شود. ما تصمیم گرفتیم 
روابط دو کشــور ارتقا یابــد که این از راه های 

مهم خنثی سازی تحریم هاست.
 مدعیان دفاع از حقوق بشر چگونه از جنایت 

علیه بشریت حمایت می کنند؟
رئیس جمهور عنــوان کرد: ما و همه ملت های 
جهــان متأســفیم که مــردم فلســطین که 
می خواهنــد از وطــن و زندگی شــان دفــاع 
کنند، مورد هجمه دشــمنان هســتند و رژیم 
صهیونیســتی با نژادپرســتی، نسل کشــی و 
جنایت علیه بشریت مردم فلسطین به شهادت 
می رســاند و زن و کــودک را به خاک و خون 
می کشد. حدود 6۰۰۰ کودک و ۴۰۰۰ زن به 
شهادت رسیده ، خانه های بسیاری ویران شده 
و مردم بســیاری آواره شــده اند. این جنایات 
موجب تأســف همه شــده و ما در مذاکرات 
دوجانبــه حمایت از مردم فلســطین را مورد 

تأکید قرار دادیم. 
رئیســی تصریح کرد: تأسف بار اینکه آمریکا و 
غرب از این جنایات دردناک حمایت می کنند؛ 
مدعیان دفاع از حقوق بشــر چگونه از جنایت 

علیه بشریت حمایت می کنند؟ 

 نهادهای جهانی کارآمدی خود را از دست 
دادند

تأسف بارتر اینکه نظامات بین المللی ناکارآمد 
هســتند و هیچ کدام نتوانســتند این ماشین 
جنگی که آمریکا در اختیار رژیم صهیونیستی 
گذاشته را متوقف کنند و سازمان ملل، شورای 
امنیت، اتحادیه عرب و ســایر نهادهای جهانی 

کارآمدی خود را از دست دادند.
  نظام ناعادلانه جهانی باید پایان یابد

وی اضافه کرد: ما در مذاکراتمان به این نقطه 
رســیدیم که نظام ناعادلانه جهانی باید پایان 
یابــد و باید دنبال شــکل دهی نظــام عادلانه 
جهانی باشیم که در پرتوی آن، از مظلوم دفاع 
شــده، ظالم سرجای خود بنشــیند و از ظلم 
جلوگیری شود. رئیس جمهور خاطر نشان کرد: 
هر دو کشــور هم نظر هستیم که باید ائتلافی 
برای حمایت از فلســطین با همه کشــورهای 
همســو برای حمایت از مردم مظلوم و مقتدر 
فلســطین در قاره های مختلف شکل بگیرد تا 
از حقوق مردم فلسطین حمایت کند. رئیسی 
گفت: اســناد امضاشده بین دو کشور با همت 
همکارانم در وزارت خارجه و سایر دستگاه ها و 
هم چنین با همکاری مسئولان کوبایی اجرایی 

شده و آثارش به نفع دو ملت نمایان شود.

رئیسمجلس:

برگزاری جلسات مشترک قوا گره گشایی از کار مردم است



مدیرعامل شرکت نمایشگاه  های بین المللی فارس خبر داد:
برگزارینمایشگاهگلوگیاهوتجهیزاتگلخانهای

درشیراز

محسن نهاوندی، مدیرعامل شرکت 
نمایشــگاه  های بین المللی فارس با 
نمایشــگاه  اینکه هجدهمین  بیان 
گلخانــه،  تجهیــزات  تخصصــی 
باغبانی، نهال و سیســتم  های نوین 
گلخانه ای و نمایشــگاه گل و گیاه، 
گیاهان زینتی، دارویی و تجهیزات 
و صنایع وابســته برگزارمی شــود، 
گفــت: در ایــن نمایشــگاه 170 

شــرکت کننده آخرین دستاورد و تجهیزات خود را در زمینه  های گل و گیاه 
و سیستم  های نوین آبیاری وگیاهان دارویی و زینتی به نمایش گذاشتند. 

نهاوندی افزود: این نمایشگاه در 12 هزار مترمربع فضای نمایشگاهی برگزار 
می شود که نسبت به نمایشگاه  های سال  های گذشته از لحاظ کیفی و کمی 
 رشد چشمگیری داشته است. وی گفت: در نمایشگاه گل و گیاه و تجهیزات 
گلخانــه ای علاوه بر شــرکت کنندگان از اســتان فارس از دیگر اســتان ها 
اصفهان، تهران، مازندران، گیلان، گلستان، آذربایجان شرقی، البرز، قزوین، 

استان مرکزی، یزد، کرمان، کرمانشاه، قم، خوزستان حضور پررنگی دارند.
مدیر عامل شرکت نمایشگاه  های بین المللی فارس با بیان اینکه این نمایشگاه 
از 13 تــا 17 آذرماه در محل دائمی  نمایشــگاه  های بین المللی فارس بر پا 
شده، گفت: ساعت 16 تا 22 برای بازدید به نمایشگاه  های بین المللی فارس 

مراجعه کنند.

معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی شیراز مطرح کرد:
حوادث؛شایعترینعلتمرگومیرکودکان

زیر۵سال

عباس رضاییان زاده، معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی شیراز در کمیته 
مرگ کودکان یک تا 59 ماهه اســتان که با حضور نمایندگان سازمان  های 
مرتبط برگزار شد، با اشاره به نظام مراقبت مرگ کودکان زیر 5 سال، گفت: 
این نظام در تلاش اســت تا با انجام اقدامات مداخله ای مرگ و میر کودکان 

این گروه سنی را کاهش دهد.
وی افزود: ارتقای ســلامت کودکان از مهم ترین شاخص  های سطح سلامت 
یک جامعه بوده و پیشــگیری از وقوع حادثه در کودکان نیز مستلزم رعایت 

نکات ایمنی است.
معاون بهداشــت دانشگاه با اشــاره به اینکه حوادث رانندگی در بسیاری از 
مرگ  ها نقش داشــته است، بر ضرورت استفاده از صندلی کودک در خودرو 

تأکید کرد.
 رضاییان زاده در ادامه با توجه به تعداد سوانح به ویژه غرق شدگی کودکان 
در اســتان گفت: نظارت بر اجرای حفاظ در اطراف استخرها، از جمله دیگر 

عواملی است که می تواند موجب کاهش مرگ در این گروه سنی شود.
این مســئول گفت: دانشگاه علوم پزشکی شیراز آمادگی لازم برای برگزاری 
کارگاه  های آموزشی احیای پایه در تمامی  سازمان  ها و ادارات استان را دارد.
 محمدرضا کریمی معــاون فنی معاونت بهداشــت، ثریا زحمتکش رئیس 
گروه کودکان معاونت بهداشت، محسن رستگار کارشناس کودکان معاونت 
بهداشت، فرشته بذرافشان رابط سلامت و نماینده سازمان صمت، علی اصغر 
خداوردی کارشناس اجتماعی و نماینده شــهرداری شیراز، راضیه شیردل 
رابط ســلامت و نماینده سازمان استاندارد، ســارا فریدونی نماینده سازمان 

صدا و سیما دیگر حاضران در این کمیته بودند.
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تدبیرفناورانهپردازشپسماندها

س : طاهره حیاتی
عک

محمدرضا   هاجری، عضو کمیســیون معماری شهرسازی 
شورای اســلامی  شهر شیراز در جلسه کمیسیون بررسی 
همایش رواق در حوزه معماری و شهرســازی اســلامی 
 ایرانی اظهار کرد: سال هاســت سیاست های کلی نظام در 
حوزه معماری و شهرســازی تهیه، تصویب و ابلاغ شــده 
است اما در 90 درصد شــهرها این سیاست ها نه رعایت 

شده و نه اجرا می شود. 
هاجــری ادامــه داد: همایش رواق یک فرصت اســت تا 
تمامــی  افراد توانمنــد در عرصه  های ملــی و جهانی در 
این زمینه به صورت مســابقه به صحنه آورده شوند و از 

ظرفیت آنها در این حوزه استفاده مطلوب صورت گیرد.
وی در ادامه نســبت به پیشــنهادات خود در مورد برگزاری این فراخوان به چند نیاز ضروری و کاربردی 
که می توان به بهتر اجرا شــدن آن موجب شــود و بازخورد بهتری داشــته باشد بدین شرح اشاره نمود: 
20 تا 30 طرح و پیشــنهاد کاربردی با قابلیت اجرا با بســته های حمایتی و تشویقی به مسابقه گذاشته 
شــود تا بتواند سیاست های کلی معماری و شهرسازی را در عمل به حرکت درآورده و به طراحان جوایز 

ویژه اهدا گردد.
20 تا 30 طرح های ملی و جهانی برای نصب یا ســاخت در میادین شــهر به مســابقه گذاشــته شود و 
ارائه کننــدگان طرح ها به صورت ویژه مورد تشــویق قرار گیرند؛ نمــاد و طرح هایی مانند آرامگاه حافظ، 

سعدی، دروازه قرآن، میدان آزادی و امثالهم.
طرحی به مسابقه گذاشته شود که تمامی  ساختمان های شهرداری و دولتی و به ویژه شهرداری مرکزی 
با الگوی معماری اســلامی  بازآفرینی، اصلاح و عملیاتی شود. طرح هایی به مسابقه گذاشته شود تا 170 
محله شــیراز بتوانند از زیبایی های بصری برخوردار باشند؛ می بایست روی زیبایی صورت و سیرت شهر 

به صورت متوازن کار کرد.  
معماریاسلامی-ایرانیبهشهرهاروحوهویتمیبخشد

هاجری تصریح کرد: چنانچه این گونه جلســات و همایش ها یک چنین دســتاوردهایی برای شهر داشته 
باشــد، می تواند اعتماد و اطمینان به ادامه کار ســالیانه داشــت. وی ادامه داد: معماری اسلامی- ایرانی 
به شــهرها روح و هویت می بخشــد، لازم اســت غفلت ها و فرصت سوزی ها جبران شــود تا دلبستگی و 
همبستگی مردم به شهرهای محل زندگی ارتقا و تعالی پیدا نماید.   هاجری ادامه داد: لازم است به عنوان 
پیش مقدمه به منظور پاســداری از فرهنگ زبان و ادب فارسی، تمامی  واژه  های بیگانه در حوزه معماری 
اسلامی- ایرانی شناسایی و تبدیل به لغت فارسی شده، با تهیه جزوه ای در اختیار تمامی  شرکت کنندگان 

در همایش رواق قرار گیرد.

شهردار منطقه 9 خبر داد:

اجرایآسفالتدرمعابرجدیدالاحداث
 

عبدالصالح رســتم زاده، شهردار منطقه 9 از اجرای جدول گذاری، زیرسازی و آسفالت خیابان کارشناسان 
خبر داد و این گونه بیان نمود: امروزه با گســترش شهرها و رشــد آهنگ شهر نشینی، همچنین افزایش 
مشکلات و معضلات ناشــی از این فرایند و اهمیت یافتن مدیریت یکپارچه و توسعه متوازن، همه جانبه 
و پایدار شــهر، بحث بهسازی زیرساخت  های موجود شهری بیش از پیش قوت یافته است. در این راستا 
بهسازی شبکه معابر شهری و همچنین جدول گذاری و هدایت آب  های سطحی شهری و اجرای آسفالت 

معابر شهری دارای اهمیت ویژه ای می باشد.
وی بهبود وضعیت آســفالت معابر را یکی از مهم ترین خواســته های شهروندان عنوان کرد و افزود: یکی 
از مطالبات شــهروندان از مدیریت شــهری بهبود وضعیت آسفالت معابر شهر است، از این رو عزم جدی 

شهرداری برای آسفالت معابر سطح شهر اجرایی شده است.
در همین راستا اجرای جدول گذاری به متراژ 1600 متر طول و همچنین اجرای زیرسازی و آسفالت به 

متراژ1600 متر مربع با برآورد ریالی 80 میلیارد ریال در خیابان کارشناسان در دست اقدام می باشد. 
شــهردار منطقه 9 با توجه بــه جدید الاحداث بودن این خیابان این گونه ادامــه داد: با توجه به ضرورت 
بهســازی روکش آسفالت و همچنین اجرای آســفالت در معابر جدیدالاحداث شهر، شهرداری براساس 
اولویت بندی، آســفالت کردن معابر مناطق را در دســتور کار قرار داده است. شــایان ذکر است عملیات 
پیاده روســازی این معبر به اتمام رســیده و طی چند هفته آینده جدول گذاری و آسفالت این معبر هم 

اقدام خواهد گردید و تقدیم به اهالی محترم این خیابان خواهد شد.

سید محمدمهدی احمدی، مدیرعامل بانک شهر به اتفاق هیئت همراه 
در دیدار با مدیریت شهری کلان شهر شیراز بر تعامل مثبت شهرداری 

و بانک شهر برای ادامه همکاری فی مابین تأکید کرد.
احمدی گفت: با رفتار عادلانه ای که شــهرداری شــیراز داشته است، 
ســعی کرده ایم که در حوزه بانکی بهترین ســرویس ها را برای تزریق 

مالی به پروژه های مدیریت شهری داشته باشیم.
وی درباره تخصیص اعتبار در خصوص مترو شــیراز افزود: بانک شهر 
دغدغه این موضوع را دارد و امید است در این زمینه شهر شیراز سهم 

خوبی را دریافت کند.
احمــدی بیــان کرد: برای تأمیــن بیش از 100 دســتگاه واگن برای 
 خطوط ریلی کلان شــهر شــیراز بــا عاملیــت بانک شــهر پیگیری 
خواهیم کرد. سید ابراهیم حسینی، رئیس شورای اسلامی  شهر شیراز 
نیز ابراز امیدواری کرد: همکاری بانک شهر و شهرداری شیراز استمرار 
داشته باشد و شورای اسلامی  شهر در این زمینه تسهیل گر و یاری کننده 
خواهد بود. شهردار کلان شهر شیراز نیز گفت: شهرداری شیراز همواره 
 همراه بانک شــهر بوده است و خوشــبختانه وضعیت این بانک  خیلی 
خوب است. اسدی افزود: ارتباط بانک شهر با شهرداری ها که سهام دار 

هستند، ارتباطی مثال زدنی است.
ایــن مقــام ارشــد مدیریت شــهری شــیراز با اشــاره بــه عملکرد 
 خــوب بانــک شــهر در ارتبــاط بــا شــهرداری گفــت: در حــوزه 
حمل ونقل عمومی  نیز هزار دســتگاه تاکســی با عاملیت بانک شهر به 

زودی وارد شیراز می شود.

وی افزود: همچنین با عاملیت بانک شهر در فروش اوراق مشارکت در 
موارد مختلف مانند خرید مصالح و... همکاری داشتیم و از روز اول که 

شروع کردیم تا الان این همکاری ادامه دارد.
بنا به اظهار وی؛ براســاس برنامه ریزی ها نزدیک به یک ســوم طرح  ها 

محقق شده است و مابقی نیز محقق خواهد شد.
شــهردار شــیراز بیان کرد: عملکرد شــهرداری در حوزه  های مختلف 
عمرانی نیز نشــان از تلاش اســت و درحالی با بودجه 6 هزار میلیارد 

تومانی شهر را تحویل گرفتیم، امروز رشد ۴00 درصدی یافته است.
اسدی ادامه داد: در شهر شیراز براساس بودجه 20 هزار میلیارد تومان 
کار عمرانــی انجام می دهیم و اجرای پروژه ها با همراهی بانک شــهر 

بوده است.
وی بیــان کرد: با حجم کار بالا در کلان شــهرها امروز نتایج خوبی از 

همکاری با بانک شهر حاصل شده است.

محمدخلیل عســکری، مدیــرکل آموزش و 
پرورش فارس در جلسه شورای ورزش استان 
اظهار کرد: بهره مندی ازظرفیت طرح شــهید 
طوقانــی در تقویــت ورزش صبحگاهــی در 
زیرساخت  های  بنابراین  گیرد.  قرار  دستورکار 
اجرایی این طرح با تأمین تجهیزات مورد نیاز 
اجرای ضرب آهنگ ورزش زورخانه ای فراهم 

شود.
عســکری گفــت: جامعــه هــدف طرح  های 
ورزشی دانش آموزان و فرهنگیان هستند؛ لذا 
در اجــرای طرح  ها و برنامــه ابتدا باید اهداف 
برنامه  هــا در خود ما تجلی یابد تا در مخاطب 

نیز مؤثر واقع شود.
برنامههایورزشیرابایادشهدایورزشکار

برگزارکنید
وی افزود: مســئولیت ما در برابر جسم، روح 
و فکر دانش آموز ســنگین اســت؛ لــذا اگر 
برنامه  های ما با اکسیر معنویت و اخلاق همراه 

شود دارای برکات خواهد بود.
عســکری تصریح کــرد: در راســتای تکریم 
شهدای ورزشــکار آمار و ارقام ایشان احصا و 

برنامه  های ورزشی را با یاد آنها برگزار کنید.

وی ادامه داد:احداث ســاختمان خوابگاه ویژه 
دهکــده ورزش دانش آموزی و ســالن ورزش 
زورخانه ای و کشــتی پهلوانی در اسرع وقت 

آغاز و عملیاتی شود.
مدیرکل آموزش و پرورش فارس خاطرنشان 
کرد: تفاهم نامه همکاری بین معاونین تربیت 
بدنی و ســلامت و آموزش متوسطه اداره کل 
انعقــاد تا در ذیــل آن، تدوین نقش عملیاتی 
برای اجرایی کردن پــروژه »فارس به عنوان 

کریدور علمی  ایران و جهان« انجام شود.
وی ادامــه داد: بهره منــدی از ظرفیت طرح 
شهید طوقانی در تقویت ورزش صبحگاهی در 
زیرساخت  های  بنابراین  قرار گیرد،  دستورکار 
اجرایی این طرح با تأمین تجهیزات مورد نیاز 
اجرای ضرب آهنگ ورزش زورخانه ای فراهم 

شود.
فضاهایمشمولمولدسازیاحصاشود

عســکری گفت: فضاهای مشمول مولد سازی 
احصا و بر اساس ظرفیت  های موجود اقدامات 

بعدی صورت گیرد.
مدیــرکل آموزش وپــرورش فــارس، افزود: 
بــا رویکرد قرارگاهــی طرح آمایــش فضا و 

تجهیزات انجام شــود؛ لذا در همین راســتا 
جلسه مشترک بین شورای معاونان اداره کل 
آموزش و پرورش و شورای معاونان اداره کل 
نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان برگزار 

خواهد شد.
رئیس اداره تربیــت بدنی و فعالیت  های اداره 
کل آمــوزش و پــرورش فارس نیــز در این 
نشســت، اظهار کرد: اخیراً ارزیابی از صدرصد 
مدارس شهرستان زرقان توسط کمیته نظارت 
و ارزیابــی معاونــت تربیت بدنی و ســلامت 
اداره کل آمــوزش و پرورش فــارس، صورت 

گرفته است.

عضو کمیسیون معماری شهرسازی شورای اسلامی  شهر شیراز:

افرادتوانمندمعماریاسلامی-ایرانیدرهمایشرواق
بهصحنهآوردهمیشوند

در دیدار مشترک مدیریت شهری و بانک شهر مطرح شد؛

تزریق مالی به پروژه های مدیریت شهری
پیگیریتأمینبیشاز۱۰۰دستگاهواگنبرایخطوطریلیکلانشهرشیرازباعاملیتبانکشهر

گروه خبر-لیلا غضنفری
 آیبــن افتتاح فــاز یک پــروژه بازآفرینــی و محرومیت زدایی 
محلــه قدیم پودنک با حضور امام جمعه شــهر شــیراز، رئیس 
شورای اســلامی  شهر شیراز، شــهردار شــیراز، رئیس کمیته 
محرومیت زدایی شــورای ششم و ناظر در منطقه یازده، شهردار 
منطقه و سایر مدیران شهرداری با حضور مردم محله در مسجد 
جامع پودنک برگزار شــد. آیت ا... لطــف ا... دژکام، نماینده ولی 
فقیه در فارس و امام جمعه شــیراز در ایــن آیین با بیان اینکه 
مســئولان پای کار شــما مردم ایســتادند تا قدم مؤثری برای 
آبادانی برداشته شود، گفت:  خداوند بندگانش را جانشین خود 
در زمین قرار داده اســت و وظیفه این جانشین ها آبادانی است. 
دژکام با بیان اینکه اقدامات برای آبادانی، رونق نشــاط و شوق 
را بــه همــراه دارد، افزود:  در محله پودنک شــاهد کار زیبایی 
هســتیم که همراهی مردم اصیل و با فرهنگ پودنک را نشــان 
می دهد. امام جمعه شهر شــیراز تصریح کرد:  همراهی مردم و 
شــهرداری منطقه یازده در این پروژه دو سویه بوده و اگر مردم 
احساس رضایت می کنند نشــان از این همراهی است. از سوی 
 دیگر ســاکنان این محله شورا و شــهرداری را از خود می دانند 
و این احســاس در کنار آبادانی با اقدامات کوچک، اثرات بزرگ 

را رقم می زند. 
آیت ا... دژکام با تقدیر از اقدامات صورت گرفته در محله پودنک 
تصریــح کرد:  همراهی مســئولان و ایجاد مدیریت شــهری با 
همراهــی مردم می تواند منجر به آبادانــی گردد و فرهنگی که 
در بین مــردم وجود دارد زمینه حفظ و حراســت و ماندگاری 
اقدامات صورت گرفته است. نماینده ولی فقیه در استان فارس 
ضمن اشاره به اقدامات شــهرداری برای آبادانی محله و رضای 
خداونــد عنوان کــرد: این اقدام با این نیت هــای خیر می تواند 
بهترین مصلحت را برای بندگان رقم بزند. آیت ا... دژکام تصریح 
کرد:  الحمدا... کاری که انجام شــده حول محور مسجد جامع 
پودنک بوده اســت که در راستای مسجد محوری صورت گرفته 
است و کارکرد مسجد را نشــان می دهد. او در پایان گفت: این 
نمونه اقدامات می تواند الگویی برای شــهر شــیراز و برای کل 

کشور باشد.
آنچیزیکهقشنگتراستاحساسرضایتمردماست

ســید ابراهیم حسینی، رئیس شورای شهر شــیراز نیز با اشاره 
به اینکه در مســئولیت قبلی مدیر یکی از مــدارس این محله 

و ســاکن ایــن محلــه بــوده 
اســت، عنوان کرد:  مردم این 
و  نجیب  قدرشــناس،  محــل 
بزرگواری  و  هســتند  همــراه 
خودشــان را در ایــن پــروژه 
نشــان دادند. حســینی افزود: 
فعالیــت شــهرداری تابلــوی 
خوبــی از بزرگــواری و منش 
مرد و زن بوده اســت و ادب و 
پودنک،  محله  مردم  بزرگواری 
قدرشناسی و درک شرایط ویژه 
فعالیت ها را به خوبی نشان داد. 
رئیس شــورای اســلامی  شهر 
کرد: شهرداری  عنوان  شــیراز 
پروژه هــای متعــددی دارد  و 
آن چیزی که قشــنگ تر است 
است.  مردم  رضایت  احســاس 

مــردم احســاس می کنند با شــهرداری همراه هســتند و این 
ارزشمند است. حسینی بیان کرد: خوشحالی و نشاط اجتماعی 
و انســجام محل زبانزد اســت و اینکه جای دیگر می شــود این 
کار را انجــام دهیــم، نمونه این کار را دنبال کــرد. او در پایان  
ضمن تقدیر و تشکر از شــهردار شیراز و شهردار منطقه عنوان 
کرد: شورای شــهر برروی محرومیت زدایی اصرار و تأکید دارد، 

اما انصافاً رئیس کمیته محرومیت زدایی خانم حسینی شبانه روز 
پای کار ایستادند و برای طرح مادری کردند.

حســینی بیان داشت: یاوران شــورا و دلســوزان محله پیگیر 
موضوعــات هســتند. از زحمات و لطف مردم شــریف تشــکر 
می کنــم و انتظار اســت کار خیر و ارزشــمند ایــن محله به 
تمــام محله ارتقــا یابد و برخــی موانع برطرف گــردد و بعضاً 
مســیرهایی برای تــردد خودروهای خدمات رســان و امدادی 

 فراهم شود تا محله زیبا، امن و همراه با 
رفاه باشد. 

ســایرمناطقازمنطقــهیازدهدر
بازآفرینیمحلهپودنکالگوبرداریکنند
محمد حسن اسدی، شــهردار شیراز با 
بیــان اینکه محله پودنــک دارای پنجاه 
شــهید و میزبان حداقــل 150خانواده 
شهید است، گفت: قدمت محله پودنک 
طبــق برخــی روایت به قدمت شــیراز 
برمی گردد و قدمت بیش از هزار ســال 
است. شهردار شیراز خاطر نشان کرد: در 
سرکشی و بازدید امام جمعه شهر شیراز 
با هدف رفع مســائل و مشــکلات و میز 
خدمت است و تقاضای بازید از این محله 
را داشته ایم. اسدی ضمن تشکر از مردم 
محله پودنک عنوان کرد:  حدود یک ماه 
پیــش از محله پودنک بازید کردم. کار فقط هزینه کردن و بتن 
و آرماتوربندی نیســت؛ ارزش ایــن کار در این محل از چندین 

تقاطع بیشتر است و همراهی مردم مثال زدنی است.
شهردار شیراز بیان کرد:  سایر شهرداران مناطق باید از شهردار 
منطقــه یازده در بازآفرینی محله پودنک الگوبرداری کنند که با 
همراهی یاوران شــورا و مردم در ساخت محله تلاش می کنند. 
اســدی با بیان اینکــه در این محله علاوه بــر محرومیت زدایی 

بخشــی از مسائل و مشــکلات منطقه که دفع آب های سطحی 
زیرسازی و کانیوا گذاری و آسفالت معابر است، اقدام شده است، 
خاطرنشــان کرد:  اختصاص ســه درصد بودجه شــهر به رفع 
محرومیت و بازآفرینی محله پودنک در کشــور یک نمونه است 
و باید مورد بازدید از سوی مسئولان کشور قرار بگیرد. به گفته 
شهردار شــیراز مردم محله پودنک در همراهی بازآفرینی محله 
ایثار و همدردی ستودنی داشتند و این نشان داد تا همه دست 
به کار نشوند نمی توان شاهد رفع محرومیت باشیم. وظیفه همه 

است و باید تلاش کنیم.
اسدی عنوان کرد:  این پروژه یک پروژه بسیار متمایز از سایر پروژه 
است. در هر نقطه شهر که چنان محلاتی وجود دارد و در محلاتی 
مثل تلخداشــت، باید صورت بگیرد. این تکلیف برعهده ســایر 
 مناطق است که بازآفرینی و باززنده سازی را در جغرافیای محله 
پیاده سازی کنند. اسدی اظهار امیدواری کرد محله پودنک نقطه 
شروع خوبی برای بافت فرســوده شهر شیراز باشد و شهرداری 
برای بافت فرســوده تســهیلات خوبی درنظر گرفته اســت و 
تخفیفات عوارض را تســهیل کرده است و در شهرداری قابلیت 
اجرا دارد. به گفته شــهردار شــیراز به زودی در پارک ارغوان و 

پارک نماز پیکر شهدای گمنام تشیع و تدفین می شود.
بازآفرینیومحرومیتزداییبرایاولینبارتکنیکالانجامشد
علی فراشاییان شهردار منطقه یازده در بازدید نماینده  ولی فقیه 
 در اســتان فارس و امام جمعه شهر شیراز از محله پودنک ضمن 
خوشــامدگویی گفــت: در ایــن ایــام طــرح بازآفرینــی و 
محرومیت زدایــی برای اولین بار توســط شــهرداری تکنیکال 
رخ داد و بیشــتر مــردم فعالیــت و همراهی کردنــد. از جمله 
پروژه هایی اســت که کار مطالعاتی انجام شــده است و نیازها 
 مردم بررســی قرار گرفت و براساس امکانات در بافت تصمیم بر 
بهســازی انجام شــد. فراشــاییان عنوان کرد:  برای اولین بار 
بهسازی و مشارکت در این حد صورت می گیرد و برای اولین بار 
با همراهی و فرهنگ غنی مردم شاهد این اتفاق بودیم. از مردم 
پودنک که مدیریت شــهری را همراهی کردند و یاوران شورا و 
توجه ویژه از ســه نفری که به من اطمینان کردند ناظر شــورا 
و رئیس کمیته محرومیت زدایی و رئیس شــورا و دکتر اســدی 
شهردار شیراز تشکر می کنم. آنچه رخ داد خاص اعتماد این سه 

نفر و همراهی مردم است.
ghazanfari@sobhannews. ir 

مدیرکل آموزش و پرورش فارس تأکید کرد:

تقویت ورزش صبحگاهی مدارس با اجرای طرح »شهید طوقانی« 

درآیینافتتاحفازیکپروژهبازآفرینیومحرومیتزداییمحلهقدیمپودنکمطرحشد:

رونقنشاطاجتماعیپروژهمدیریتشهری
 نماینده ولی فقیه در استان فارس و امام جمعه شهر شیراز:

 همراهی مردم و مسئولان به آبادانی منجر می شود
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شهردار شیراز بیان کرد:

منطقه یازده الگوی دیگر مناطق در بازآفرینی شهری
رئیس شورای اسلامی شهر شیراز:

اعضای شورای شهر بر محرومیت زدایی تأکید و اصرار دارند
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آسیای شرقی

سازمان ملل

چین، آمریکا را به نقض حاکمیت خود متهم کرد

تسنیم- در پی مشاهده کشتی گابریل گیفورد متعلق به  نیروی 
دریایی آمریکا در نزدیکی بندر توماس شال دوم در دریای چین 

جنوبی، پکن، واشنگتن را به نقض حاکمیت خود متهم کرد.
ارتش چین در بیانیه ای اعلام کرد: حضور این کشتی در این منطقه، نقض جدی 
حاکمیت و امنیت چین اســت. این کشــتی صلح و ثبات منطقه ای را تحت تأثیر 
قرار داده و نشــان می دهد که ایالات متحده بزرگترین تهدید برای صلح و ثبات 

در دریای چین جنوبی است.
این در حالی است که در اواخر ماه اکتبر نیز پس از آنکه پنتاگون در گزارش سالانه 
خود چین را یک تهدید نظامی معرفی کــرد، وزارت دفاع چین اظهار کرد آمریکا 
بزرگترین تهدید برای صلح و ثبات در منطقه دانست. در گزارش پنتاگون ادعا شد 
که چین در حال گسترش زرادخانه هسته ای خود بسیار سریع تر از آنچه که تصور 
می شود، است. چند روز پیش نیز در پی ورود یک کشتی جنگی آمریکایی به دریای 

چین جنوبی، پکن و واشنگتن یکدیگر را به ایجاد تنش در منطقه متهم کردند.
مقامات چین تصریح کردند: این اقدام آمریکا نشــان می دهد که واشنگتن عامل 

اصلی ایجاد خطر امنیتی تمام عیار در دریای چین جنوبی است.
در همین حال، ارتش آمریکا در این باره اعلام کرد که کشتی جنگی هوپر در حال 
انجــام یک عملیات دریانوردی نرمال منطبق با قوانین بین المللی در آب های آزاد 

دریای چین جنوبی در نزدیکی جزایر پاراسل بوده است.
این در حالی اســت که وزارت خارجه آمریکا اعلام کرد که مقامات این کشــور و 
چیــن اوایل ماه جاری، مذاکراتی را درباره موضوعات و تنش های دریایی از جمله 
دریای چین جنوبی مورد منازعه برگزار کردند. واشنگتن بر نگرانی ها درباره آنچه 
کــه او اقدامات خطرنــاک و غیرقانونی چین در دریای چیــن جنوبی می خواند، 

تأکید دارد.

،

ایســنا- رجب طیب اردوغان، رئیس جمهــور ترکیه در 
افتتاحیه ســی و نهمین نشســت وزیــران کمیته دائمی 
همکاری هــای اقتصــادی و تجــاری ســازمان همکاری 
اســلامی )COMCEC( در اســتانبول گفــت: از هــر ۳ 

نفری که در غزه شــهید می شــوند، ۲ نفر کودک، نوزاد و 
زن هســتند. کسانی که سعی می کنند در سکوت از مرگ 
این همه بی گنــاه بگذرند و حتی به بهانه حماس به آن ها 
 مشــروعیت دهند، دیگــر حتی یک کلمــه نمی توانند از 

انسانیت بگویند«
اردوغــان گفت: ۱۲۱ کشــور در ســازمان ملل می گویند 
جنگ متوقف شود، دیگر خونریزی نشود. و از طرف دیگر 
۳ تا ۵ کشور به حملات اســرائیل کارت سفید می دهند. 
یک ساختار جهانی وجود دارد که با اراده چند کشور عمل 

می کند. ساختار فاسد سازمان ملل باید تغییر کند.
خبرگــزاری آناتولــی به نقــل از او گفت: مــا نمی توانیم 
اجــازه دهیم اســرائیل یک بار دیگر غزه را اشــغال کند. 
ما نمی گذاریم مســئله سلاح هســته ای اسرائیل فراموش 

شــود. آیا اســرائیل بمب اتمی دارد؟ دارد، اما اگر بپرسید 
می گویند ندارد.

اردوغان تأکید کرد: نتانیاهو باید به عنوان جنایتکار جنگی 
و قصاب غزه محاکمه شــود. کســانی که بــه غزه حمله 
می کننــد فردا به دنبال جاهای دیگر خواهند بود. نتانیاهو 

قصاب غزه فاش کرد که آرمان های توسعه طلبانه دارد.
رئیس جمهور ترکیه تأکید کرد: اســلام هراسی مانند یک 

بیماری همه گیر در غرب در حال گسترش است.
او گفت: غزه یک ســرزمین فلسطینی است. غزه متعلق به 

فلسطینی هاست و برای همیشه باقی خواهد ماند.
رئیس جمهــور ترکیه بــار دیگر اعلام کرد که کشــورش 
آماده اســت تا کشــور ضامن مذاکرات صلح بین اسرائیل 

و فلسطین باشد.

ایسنا- جیمز الدر، سخنگوی صندوق حمایت از کودکان 
ملل متحد )یونیسف( گفت: در حال حاضر بدترین حملات 
در جنوب نوار غزه صورت می گیرد و ما شاهد قربانی شدن 
تعداد زیادی از کودکان هســتیم. ما مجــدداً برای نجات 
کودکان غزه و بیدار کردن وجدان جمعی هشدار می دهیم.

جیمز الدر، سخنگوی یونیســف افزود: »با وجدان کامل، 
نمی توانیم اجازه دهیم ایــن جنگ علیه کودکان نوار غزه 

ادامه یابد.«
این اظهارات او در یک کلیپ ویدیویی منتشر شده توسط 
الدر در حســاب این ســازمان از طریــق پلتفرم »X« در 
حاشیه بازدید وی از بیمارستان پزشکی ناصر در شهر خان 

یونس در جنوب نوار غزه منتشر شد.
سخنگوی یونیســف ادامه داد: »با احمد، کودک سه ساله 
غزه که پای خود را از دســت داد، آشــنا شــوید. او نماد 

دلخراش آسیب دیدن جان بیگناهان است.«
سخنگوی یونیســف با اشــاره به »جنگ علیه کودکان« 

تأکید کرد: »این باید متوقف شود«.
به نقل از شــبکه خبری روسیا الیوم، کاترین راسل، مدیر 
اجرایی یونیســف پیش از این اعلام کرده بود که نوار غزه 
بار دیگر به خطرناک ترین مــکان در جهان برای کودکان 

تبدیل شده است.

آسیای غربی

مشاوررئیسجمهوراوکراین:
 مردم اوکراین به دلیل فساد و ناکامی ارتش 

ناراضی هستند

باشگاهخبرنگاران-میخائیل پودولیاک، مشاور رئیس جمهور 
اوکراین اذعان کرد که مردم این کشــور به دلیل فســاد دولتی 
گســترده و ناتوانی ارتش اوکراین در جنگ با روسیه به شدت از 

دولت زلنسکی ناراضی هستند.
براســاس گزارش تاس، او در ادامه افزود: جامعه اوکراین ناراحت است و سؤالات 
دشوار زیادی در مورد فســاد، اظهارات و رفتار های جنجالی و عدم نفوذ در خط 

مقدم انباشته شده است.
او همچنیــن وضعیت کنونــی جامعه اوکراین را به دلیل دو ســال جنگ، رکود 
اقتصادی، رکود سیاســی و بســیاری از جاه طلبی های محقق نشده ناامیدکننده 
توصیف کرد. در همین زمینه، روزنامه پولیتیکو گزارش داد که فســاد در اوکراین 
می توانــد اعتماد رهبــران غربی به کی یــف را تضعیف کند و منجــر به توقف 

کمک های غرب به اوکراین شود.
این روزنامه به نقل از یک ســند دولتی که به دســت آورده است، گزارش داد که 
دولت جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا، به شــدت نگران مشکل فساد در اوکراین 

است که بیشتر از آنچه در سطح جهانی به دیده می شود، است.
رئیس جمهور روســیه ۲۱ فوریه ۲۰۲۲ )دوم اسفند ۱۴۰۰( با انتقاد از بی توجهی 
غرب به نگرانی های امنیتی مســکو، اســتقلال جمهوری های خلق دونتســک و 
لوهانســک را در منطقه دونباس به رســمیت شناخت. پوتین سه روز پس از آن، 
پنج شــنبه ۲۴ فوریه )۵ اســفند ۱۴۰۰( نیز عملیاتی نظامی که آن را »عملیات 
ویــژه« خواند، علیه اوکرایــن آغاز کرد و به این ترتیب روابط پرتنش مســکو - 
کی یف به رویارویی نظامی تبدیل شد. آمریکا و کشور های غربی در پاسخ به این 
اقدام روسیه، تاکنون تحریم های گسترده ای را علیه مسکو اعمال و میلیارد ها دلار 

تسلیحات و تجهیزات نظامی به کی یف ارسال کرده اند.

ایسنا- محمد علی الحوثی، عضو شورای 
عالی سیاســی یمــن و از رهبران جنبش 
انصارا... روز گذشته در واکنش به اظهارات 
مقامــات آمریکایــی دربــاره حملات این 
جنبش به کشــتی های وابســته به رژیم 
صهیونیســتی در دریای سرخ در حساب 
کاربــری خود در پلتفــرم »ایکس« تأکید 
کــرد: آمریکایی ها حقی در دریای ســرخ 
ندارنــد که بر اســاس آن اعلام کنند حق 

پاسخ را برای خود محفوظ می دانند.
به گزارش خبرگزاری اســپوتنیک روسیه، 
الحوثی نوشت، خود آمریکایی ها هیچ گونه 
حضــور نظامــی را در آب هــای منطقه ای 
چین یا روســیه و یا دیگــر مناطق نزدیک 
 فلوریــدا یــا مکان های دیگــر هرگز قبول 
نخواهنــد کرد. این چهره یمنــی در ادامه 
نوشت: زمانی که آمریکا مشروعیت حضور 
زیردریایــی کره شــمالی یا نــاو هواپیمابر 
مدرن چین در نزدیکی فلوریدا در آب های 

بین المللی را پذیرفــت و به آن اذعان کرد، 
آن وقت ما هم به بررسی تأیید مشروعیت 
حضور آنها در آب هــای بین المللی دریای 
سرخ از طریق یک همه پرسی در یمن فکر 
خواهیم کرد. این موضع گیری رهبر انصارا... 
در پاسخ به اظهاراتی اتخاذ شده که برخی 

رسانه ها از یکی از مسئولان آمریکایی نقل 
کردند و او درباره چهار حمله  انصارا... یمن 
به سه کشتی تجاری در دریای سرخ تأکید 
کرد که واشــنگتن حق پاســخ در زمان و 
مکان مناسب را برای خود محفوظ می داند.

روزنامه عبری زبان »معاریو« از اولین اقدام 

رژیم صهیونیستی پس از حملات انصارا... 
در دریای سرخ خبر داد.

معاریو در این خصوص نوشت، »اسرائیل« 
کشــتی ها و زیردریایی هایــی را به دریای 
سرخ فرستاد و این تصمیم پس از حملات 
به دو کشــتی »اسرائیلی« در دریای سرخ 
اتخاذ شد. رادیوی ارتش رژیم صهیونیستی 
پیشتر مدعی شد: یک فروند کشتی متعلق 
به انگلیس خســارت های شــدیدی دید، 
این کشــتی ارتباطی با »اسرائیل« نداشت 
و به نظر می رسد اشــتباهی در شناسایی 
هویت آن رخ داده اســت. کشــتی دومی 
که خســارت  جزئی دید، به یک شــرکت 
که مالکیت بخشــی از آن برای »اسرائیل« 
بــود، اجاره داده شــد و خدمه یا کالاهای 
»اسرائیلی« را حمل نمی کرد. وزارت دفاع 
آمریکا )پنتاگون( پیشتر اعلام کرد که یک 
رزم ناو آمریکایی و چند کشــتی تجاری در 

دریای سرخ هدف حملاتی قرار گرفتند.

وزیرخارجهتازهواردانگلیس:
ســعی می کنم آمریکا را برای تداوم کمک به 

اوکراین متقاعد کنم
مهر- دیوید کامرون، وزیــر خارجه تازه وارد انگلیس با اشــاره ای 
غیرمســتقیم به بن بســت مذاکرات در کنگره آمریکا بر ســر ارائه 
کمک به اوکراین، گفته اســت که قصد دارد تا در سفر هفته آینده 
به واشــنگتن، مقامات آمریکایی را بــرای تأمین کمک نظامی برای 
کی یف متقاعد کند. کامرون گفت: باید حمایت های خود را افزایش 
دهیم و در کنار قوی ترین و نزدیک ترین دوســتان و شــرکای مان 
بمانیــم. به همین دلیل هفته آینده به واشــنگتن خواهم رفت تا با 
نزدیک تریــن و قدرتمندترین متحدمان یعنی آمریکا همکاری کنم. 
وی افــزود: در حال حاضر گفت وگوها دربــاره میزان کمک و مدت 

زمان تداوم این کمک به اوکراین، در آمریکا جریان دارد. 
جو بایــدن، رئیس جمهور آمریکا درخواســت بودجه تکمیلی ۱۰۶ 
میلیارد دلاری شامل ۶۱ میلیارد دلار کمک به اوکراین و همچنین 
اســرائیل را به کنگره تحویل داد. مجلس نمایندگان آمریکا در ماه 
نوامبــر با تفکیک بودجه درخواســتی بایدن، تنهــا لایحه کمک به 

اسرائیل را تصویب کرد.

رئیسستادمشترکارتشآمریکا:
همه باید درباره جنگ با چین نگران باشند

فارس-ژنرال چارلز براون، رئیس ســتاد مشترک ارتش آمریکا در 
مصاحبه با فاکس نیوز گفت همــه باید درباره جنگ با چین نگران 
باشــند. او که در ماه اکتبر بعد از بازنشســتگی ژنرال مارک میلی، 
بیست و یکمین رئیس ســتاد مشترک ارتش آمریکا شد، به سؤالی 
در برنامه فاکس نیوز ساندی درباره نگرانی های فزاینده در خصوص 
جنگ بین ایالات متحده و چین با اســتناد به نظرسنجی های اخیر 
مؤسســه ریگان گفت. در نظرســنجی اخیر، ۵۱ درصد آمریکایی ها 
گفتند چین را بزرگترین تهدید خارجی برای آمریکا می دانند و ۷۴ 

درصد نگران وقوع این درگیری در طی پنج سال بودند. 
در پاســخ، ژنرال چارلز براون گفت همه باید نگران درگیری با چین 
بخصوص در ارتباط با حمله احتمالی به تایوان باشــند. او با این ادعا 
که »قدرتی که ما به عنوان ارتش نشان می دهیم، صلح را به ارمغان 
مــی آورد«، در مورد حمله احتمالی به تایوان افزود: اولین چیزی که 
می گویم این است که می خواهیم و همه ما باید نگران باشیم که آیا 
این اتفاق رخ می دهد یا نه. و این بخشــی از این دلیل است که چرا 

بازدارندگی بسیار مهم است تا درگیری رخ ندهد. 
به گزارش نشــریه نیوزویک، او همچنین در واکنش به نظرســنجی 
دیگری مبنی بر اینکــه اکثریت آمریکایی ها معتقدند چین به زودی 
ایالات متحده را هم از نظر نظامی و هم اقتصادی پشــت سر خواهد 
گذاشــت، گفت وظیفه و نقش او این است که در حوزه نظامی این 

اتفاق نیافتد. 
تایوان مدتهاســت که به موضوع مناقشه بین واشنگتن و پکن تبدیل 
شــده و در اجلاس اخیر بین رئیس جمهور چین و همتای آمریکایی 
در کالیفرنیا، شــی جین پینــگ درباره موضوع تایــوان به جو بایدن 
هشــدار داد و تصریح کرد: »آمریکا بایــد از اتحاد مجدد صلح آمیز و 
اجتناب ناپذیر چین با تایوان حمایت کند و ارســال ســلاح به آن را 
متوقف کند«. بر اساس سیاست رسمی چین، جزیره تایوان بخشی از 
چین واحد است اما طرف تایوانی آن را رد می کند. آمریکا تایوان را به 
عنوان کشــور مستقل به رسمیت نمی شناسد اما آن را متحد کلیدی 

در منطقه هند اقیانوس آرام در نظر می گیرد. 

عضوشورایعالیسیاسییمن:

آمریکا حقی در دریای سرخ ندارد که بخواهد به حملات پاسخ دهد
اخبارکوتاه جهان

رئیسجمهورترکیه:

نمی گذاریم اسرائیل بار دیگر غزه را اشغال کند

سخنگوییونیسف:

نمی توانیم اجازه دهیم جنگ علیه کودکان غزه ادامه یابد

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابررایشــماره140260311024000۸۵6-1402/0۸/30صادرهاز
سویهیاتقانونتعیینوتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهای
فاقدســندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکخرمبید
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیپروندهبنامآقایعلیمسعودی
فرزندبهزاددرششــدانگیکبابخانهبهمساحت232.۵1مترمربع
تحتپــلاک146/۵39متخذهازپلاک146اصلیواقعدرقطعهیک
بخش14فارسشهرســتانخرمبید،صفاشهرناحیهیکازملکی
غلامعلیبامدادمحرزگردیدهاستلذابهمنظوراطلاععموممراتب
دردونوبتبــهفاصله1۵روزطبقاوقاتتعیینشــدهذیلآگهی
میشوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضی
اعتراضیداشتهباشــندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیمذکور
بهمدتدومــاهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذ
رســیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواستخود
رابهمراجعقضاییتقدیمنمایدبدیهیاستدرصورتانقضایمدت
مذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهد
شد.درهرحالصدورســندمالکیتمانعمراجعهمتضرربهدادگاه

نخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1402/0۸/30
تاریخانتشارنوبتدوم:1402/09/14

542۳4/م الف
عبد الحمید علی پور دارابی

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید
از طرف سید محمد حسینی خرمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابررایشــماره14026031102400067۵-1402/06/27صادرهاز
سویهیاتقانونتعیینوتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهای
فاقدســندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکخرمبید
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیپروندهبنامآقایســعیدصیرفی
فرزندرضادرششــدانگیکبابمغازهبهمساحت20مترمربعتحت
پــلاک146/۵36متخذهازپلاک146اصلیواقعدرقطعهیکبخش
14فارسشهرســتانخرمبیدصفاشهرناحیهیکازملکیغلامعلی
بامدادمحرزگردیدهاســتلذابهمنظــوراطلاععموممراتبدردو
نوبتبهفاصله1۵روزطبقاوقاتتعیینشــدهذیلآگهیمیشوددر
صورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضی
داشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیمذکوربهمدتدو
ماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپسازاخذرسیدظرفمدت
یکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضایی
تقدیمنمایدبدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصول
اعتراضطبقمقرراتســندمالکیتصادرخواهدشــد.درهرحال

صدورسندمالکیتمانعمراجعهمتضرربهدادگاهنخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1402/09/14
تاریخانتشارنوبتدوم:1402/09/29

542۳9 / م الف
عبدالحمید علی پور دارابی 

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید
از طرف سید محمد حسینی خرمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
وتکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابررایشماره140260311024000۸73-1402/0۸/06صادرهازسوی
هیاتقانونتعیینوتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهاییفاقد
سندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکخرمبیدتصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضیپروندهبنامآقایمازیارحســنلیفرزند
فرهنگدرموازینیمســهممشاعازجمله72سهمسهامششدانگ
مزرعهشهرآبادبهمســاحت233473۵مترمربعتحتپلاک114/0
اصلیواقعدرقطعهیکبخش14فارسشهرســتانخرمبیدازملکی
خانمشــهنازکوشکیمحرزگردیدهاســتلذابهمنظوراطلاععموم
مراتبدردونوبتبهفاصله1۵روزطبقاوقاتتعیینشدهذیلآگهی
میشــوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضی
اعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیمذکوربه
مدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذرسید
ظرفمدتیکماهازتاریختســلیم،اعتراضدادخواســتخودرابه
مراجعقضایــیتقدیمنماید.بدیهیاســتدرصورتانقضایمدت
مذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهد
شد.درهرحالصدورســندمالکیتمانعمراجعهمتضرربهدادگاه

نخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1402/09/14
تاریخانتشارنوبتدوم:1402/09/29

5424۱ / م الف
عبدالحمید علی پور دارابی 

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید
از طرف سید محمد حسینی خرمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابررایشــماره1402603110240004۵4-1402/0۵/03صادرهاز
سویهیاتقانونتعیینوتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهای
فاقدســندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکخرمبید
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیپرونــدهبنامآقاییدالهغریبی
فرزندهیبتالهدرششــدانگیکبابدامداریبهمساحت۸24.۸0
مترمربعتحتپلاک1۵0/663متخــذهازپلاک1۵0اصلیواقعدر
قطعهســهبخش۵فارسشهرستانخرمبید،دشتمرغابازملکی
علیقلیوســیروسوایرجوبانوانخجســتهونگارهمگیهدایت
محرزگردیدهاســتلذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبه
فاصله1۵روزطبقاوقاتتعیینشــدهذیلآگهیمیشوددرصورتی
کهاشخاصنسبتبهصدورســندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشته
باشندمیتوانندازتاریخانتشــاراولینآگهیمذکوربهمدتدوماه
اعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذرسیدظرفمدت
یکماهازتاریختسلیم،اعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضایی
تقدیمنمایدبدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصول
اعتراضطبقمقرراتســندمالکیتصادرخواهدشــد.درهرحال

صدورسندمالکیتمانعمراجعهمتضرربهدادگاهنخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1402/09/14
تاریخانتشارنوبتدوم:1402/09/29

54240 / م الف
عبدالحمید علی پور دارابی 

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید
از طرف سید محمد حسینی خرمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
وتکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابررایشماره140260311024000676-1402/06/2۸صادرهازسوی
هیاتقانونتعیینوتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقد
ســندرسمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکخرمبیدتصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضیپروندهبنامخانمافســانهمیرزائیفرزند
ایرجدرششدانگیکبابخانهبهمساحت231.40مترمربعتحتپلاک
112/1033متخذهازپلاک112اصلیواقعدرقطعهیکبخش14فارس
شهرســتانخرمبید،صفاشهرناحیهیکازملکیکلیهمالکینمشاع
محرزگردیدهاســتلذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبه
فاصله1۵روزطبقاوقاتتعیینشدهذیلآگهیمیشوددرصورتیکه
اشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشند
میتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیمذکوربهمدتدوماهاعتراض
خودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیکماهاز
تاریختسلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیمنماید
بدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبق
مقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.درهرحالصدورسندمالکیت

مانعمراجعهمتضرربهدادگاهنخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1402/0۸/30
تاریخانتشارنوبتدوم:1402/09/14

542۳0/م الف
عبد الحمید علی پور دارابی

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید
از طرف سید محمد حسینی خرمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
از برابررایشــماره140260311024000674-1402/06/27صادره
سویهیاتقانونتعیینوتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهای
فاقدسندرســمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکخرمبید
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیپروندهبنام،آقایحســینقربانی
فرزندمحمددرششــدانگیکبابمغازهبهمساحت33.۵0مترمربع
تحتپلاک146/۵37متخــذهازپلاک146اصلیواقعدرقطعهیک
بخش14فارسشهرســتانخرمبیدصفاشــهرناحیهیکازملکی
غلامعلیبامدادمحرزگردیدهاســتلذابهمنظوراطلاععموممراتب
دردونوبتبهفاصله1۵روزطبقاوقاتتعیینشدهذیلآگهیمیشود
درصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضی
داشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیمذکوربهمدتدو
ماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپسازاخذرسیدظرفمدت
یکماهازتاریختسلیم،اعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضایی
تقدیمنمایدبدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصول
اعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.درهرحالصدور

سندمالکیتمانعمراجعهمتضرربهدادگاهنخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1402/09/14
تاریخانتشارنوبتدوم:1402/09/29

542۳8 / م الف
عبدالحمید علی پور دارابی 

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید
از طرف سید محمد حسینی خرمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابــررایشــماره140260311024000672-1402/06/27صادرهاز
سویهیاتقانونتعیینوتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهای
فاقدسندرســمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکخرمبید
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیپروندهبنامآقایسیدجلالچراغ
چشــمفرزندپرویزدرششدانگیکبابمغازهبهمساحت34.30متر
مربعتحتپــلاک146/۵34متخذهازپلاک146اصلیواقعدرقطعه
یکبخش14فارسشهرســتانخرمبیدصفاشهرناحیهیکازملکی
غلامعلیبامدادمحرزگردیدهاستلذابهمنظوراطلاععموممراتبدر
دونوبتبهفاصله1۵روزطبقاوقاتتعیینشــدهذیلآگهیمیشود
درصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضی
داشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیمذکوربهمدتدو
ماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپسازاخذرسیدظرفمدت
یکماهازتاریختسلیم،اعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضایی
تقدیمنمایدبدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصول
اعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.درهرحالصدور

سندمالکیتمانعمراجعهمتضرربهدادگاهنخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1402/09/14
تاریخانتشارنوبتدوم:1402/09/29

542۳7 / م الف
عبدالحمید علی پور دارابی 

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید
از طرف سید محمد حسینی خرمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابررایشماره140260311024000۵9۵-1402/06/01صادرهازسوی
هیاتقانونتعیینوتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقد
ســندرسمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکخرمبیدتصرفات
مالکانهبلامعــارضمتقاضیپروندهبنامخانمفریباآزادیصفیآبادی
فرزندثانیدرششدانگیکبابخانهبهمساحت6۵.۸2مترمربعتحت
پلاک146/۵32متخذهازپلاک146اصلیواقعدرقطعهیکبخش14
فارسشهرستانخرمبید،صفاشهرناحیهیکازملکیغلامعلیبامداد
محرزگردیدهاســتلذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبه
فاصله1۵روزطبقاوقاتتعیینشدهذیلاگهیمیشوددرصورتیکه
اشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشند
میتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیمذکوربهمدتدوماهاعتراض
خودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیکماهاز
تاریختسلیم،اعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیمنماید
بدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبق
مقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.درهرحالصدورسندمالکیت

مانعمراجعهمتضرربهدادگاهنخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1402/09/14
تاریخانتشارنوبتدوم:1402/09/29

54242 / م الف
عبدالحمید علی پور دارابی 

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید
از طرف سید محمد حسینی خرمی

اروپا



رشد ۴ درصدی بیت کوین
مهر- در ساعت های ابتدایی بازار مبادلات رمز ارز قیمت بیت کوین ۴/۶ درصد 
رشــد کرد و از ۴۱ هزار دلار عبور کرد. در ســاعات اولیــه معاملات صبح روز 
گذشته بازار جهانی ارزهای مجازی قیمت بیت کوین برای نخستین بار از آوریل 

سال گذشته از ۴۱ هزار دلار عبور کرد.
در همین معاملات به فاصله چند ســاعت شاهد رشد ۴/۶ درصدی قیمت بیت 
کویــن در بازار جهانی بودیــم.در حال حاضر هر بیت کوین با قیمت ۴۱ هزار و 

۲۸۹ دلار در حال معامله است.
بیت کوین در ســال ۲۰۰۸ و توسط شخص یا اشخاصی با نام مستعار ساتوشی 
ناکاموتو ابداع شــد. این ارز ســاختاری غیرمتمرکز و دیجیتالی داشــته و هیچ 
وابســتگی به بانک های مرکزی یا یک نهاد مســتقل نــدارد و می توان آن را به 

صورت کاربر به کاربر و بدون واسطه جابجا کرد.

قیمت نفت به 78 دلار کاهش یافت

فارس- در حالی  که فضای بازار نفت تحت تأثیر تنش ها در غرب آسیا افزایشی 
اســت، اما بلاتکلیفی در مورد تولید اوپک پلاس و نگرانی در مورد رشد تقاضا، 

قیمت نفت را کاهشی کرد.
قیمت در معاملات روز گذشــته به علت بی ثباتی ناشــی از رشــد تقاضا برای 
سوخت در جهان و تصمیم اوپک پلاس برای تولید، کاهش یافت اما نگرانی در 
مورد اختلال در عرضه در غرب آســیا که قیمت ها را در ساعات اولیه معاملات 
بالا برده بود، مانع از کاهش بیشــتر قیمت ها شــد. بــازار انتظار کاهش تولید 
بیشــتری از سوی اوپک پلاس داشــت و این انتظار عاملی برای کاهش قیمت 

نفت شده است.
هر بشکه نفت برنت با 7۰ سنت کاهش 7۸/۱۸ دلار معامله شد و هر بشکه نفت 

خام آمریکا با ۶۱ سنت کاهش 73/۴۶ دلار فروخته شد.
واندانا هری، تحلیلگر بازار نفت در مؤسسه واندانا اینسایت گفت: به نظر می رسد 
قیمت نفت همچنان تحت فشــار کاهشی ناشــی از تصمیم اوپک پلاس است.
قیمت نفت هفته گذشــته به دلیل تردید سرمایه گذاران در مورد میزان کاهش 
تولید نفت از ســوی سازمان کشورهای صادرکننده نفت و هم پیمانانش موسوم 
بــه اوپک پلاس و نگرانی در مورد کنــدی فعالیت های تولیدی جهانی، بیش از 

۲ درصد کاهش یافت.
کاهش تولیدی که در روز پنج شــنبه از ســوی اوپک پلاس اعلام شد ماهیتی 
داوطلبانه داشــت و تردیدهایی در مورد اینکه آیا تولیدکنندگان به طور کامل 
آنها را اجرا می کنند یا نه، ایجاد کرد. سرمایه گذاران همچنین در مورد چگونگی 

سنجش میزان کاهش تولید مطمئن نیستند.
تحلیلگران معتقدند اگر نشانه های آشکاری از کاهش تولید داوطلبانه این گروه 

دیده نشود، بازار در این بلاتکلیفی خواهد ماند.
از طرفــی با آغــاز دوباره جنــگ غزه تنش هــای ژئوپلتیکــی در مرکز توجه 
سرمایه گذاران قرار گرفته اســت. 3 کشتی تجاری در دریای سرخ هدف حمله 
قرار گرفته اند.به گفته تینا تنگ، تحلیلگر بازارهای ســی ام ســی، ازسرگیری 
جنگ اســرائیل و غزه، فضای بازار نفت را افزایشی کرده است اما به علت فضای 
ناامیدانه در مورد بهبود اقتصادی چین و افزایش تولید نفت آمریکا، فعلًا قیمت 
نفت فشار کاهشــی را تجربه می کند.تعداد دکل های نفتی فعال آمریکا در این 

هفته به 5۰5 دکل رسیده که بالاترین میزان از ماه سپتامبر به شمار می رود.

شاخص کل بورس از سطح دو میلیون و ۱۶۰ هزار واحد 
عبور کرد

صدا و سیما- شــاخص کل بورس اوراق بهادار در پایان معاملات روز گذشته 
بازار ســهام، با ۴۴ هــزار و ۲۹ واحد افزایش معــادل ۲ و ۸ صدم درصد به دو 

میلیون و ۱۶5 هزار و ۲۲۸ واحد رسید.
شاخص هم وزن نیز با ۹ هزار و ۹3۸ واحد افزایش معادل یک و 3۶ صدم درصد 

در محدوده 7۴۱ هزار و 3۸۹ واحد قرار گرفت.
نماد های فولاد، فارس، تاپیکو، فملی، شپنا، ومعادن و شستا از نماد های

تأثیر گذار مثبت بر شاخص کل بورس بودند. اما نماد های وتجارت و واتی با تأثیر 
منفی از افزایش بیشتر شاخص کل ممانعت کرد.

نماد های فولاد، شســتا، شپنا، خگســتر، وخارزم و غشصف ها و حکشتی هم از 
نماد های پرتراکنش بر بازار سهام بودند.

شــاخص کل فرابورس نیز با 3۲۹ واحد افزایش به عــدد ۲۶ هزار و 5۹ واحد 
رســید. نماد های بپاس، آریا، هرمز، شــگویا و وسپهر از نماد های با تأثیر مثبت 
و نماد های انتخاب، ســغدیر، تماوند و سدبیر از نماد های با تأثیر منفی بر بازار 

فرابورس بودند.
بازار روز گذشــته سهام شــاهد ۴۹۸ نماد مثبت برابر 3۰۶ نماد منفی بود. 7۴ 
صف خرید مقابل ۴3 صف فروش تشکیل شد. خالص ورود و خرج پول حقیقی 

هم امروز به مثبت 3۲۰ میلیارد تومان رسید.
معامله گران وز گذشــته ۱3 میلیارد و 7۴۰ میلیون سهام را به ارزش 7 هزار و 

73 میلیارد تومان دست به دست کردند.
ارزش دلاری امروز بازار سرمایه نیز ۲۴۶ میلیارد دلار بود.

آگهی ثبتی و دادگستری

ارزدیجیتال

حقوق و دستمزد  بانک

نفت وانرژی

بورس

انرژی

تجارت

اقتصاد کلان

5اقتصاد سال سی ام  شماره 6162 سه شنبه 1402/09/14                                 

تسنیم- محمدرضا تاجیک، نماینده کارگران 
در شورای  عالی کار با اشاره به اینکه تشکل های 
کارگری نماینده خود را برای حضور در جلسات 
کمیته مــزد ۱۴۰3 معرفــی کرده اند، گفت: 
به احتمال زیاد از اواخر آذر ماه جلسات کمیته 

مزد آغاز خواهد شد.
نماینــده کارگران در شــورای  عالی کار درباره 
اینکه آیا جلســات کمیته مزد تشکیل می شود 
گفــت: وزارت کار به اعضای شــورای عالی کار 
نامه زدند، تا تشــکل های کارگری اعضای خود 
را برای حضور در کمیتــه معرفی کنند، تمام 

تشکل ها هم نماینده خود را معرفی کردند.
تاجیک با ابراز اینکه پیش بینی من این اســت 
که از اواخر آذر ماه جلســات کمیته مزد برای 
بررســی کارشناســی در تعیین مــزد ۱۴۰3 
تشــکیل خواهد شد افزود: ســال گذشته در 

جلسات شــورای  عالی کار مصوبه هزینه سبد 
معیشت را گرفتیم، اما این که دقیقاً  همان رقم 
ملاکی برای تعیین مزد باشــد انجام نشد، چرا 
که چارچوب موردنظر دولتی ها در تعیین مزد با 

چیزی که ملاک ما بود تفاوت داشت.
وی با بیان اینکه قرار شــده است تشکل های 
کارگری بررســی های خود را برای مزد ۱۴۰3 
آغــاز کنند اضافه کرد: دولتی هــا اعتقاد دارند 

پاداشــی که قرار است کارمندان دریافت کنند 
افزایش مزد نیســت. آنهــا  معتقدند برخی از 
کارگران هم پــاداش در قالب های مختلف در 
برخی شــرکت ها دریافت می کنند، عملًا بحث 
ترمیم مزد ۱۴۰۲ انجام نمی شــود. با توجه به 
بحث تورم و ناتوانی کارگران در سبد معیشت 
باید به دنبال راهکاری برای تقویت قدرت خرید 

کارگران در سال ۱۴۰3 باشیم.
نماینــده کارگران در شــورای عالی کار درباره 
راه اندازی قرارگاه مسکن کارگران در سطح ملی 
و استانی اظهار داشت: آیین نامه ای در نشست 
قبلی شورای  عالی کار پیشنهاد و از اعضای شورا 
خواسته شد نظراتشان را دراین باره ارائه دهند. 
فعال شــدن بخش تعاون به ویــژه تعاونی های 
مسکن بخشی از پیشنهادات کارگران در زمینه 

حل معضلات مسکن کارگران است.

وی درباره اینکه بر اساس ضوابط مالی بخشنامه 
بودجه ۱۴۰3 کل کشــور، حقــوق کارمندان 
دولت به صورت علی الحساب ۱۸ درصد افزایش 
یابد در این میان، جامعه کارگری نگران اســت 
که این موضوع حقوق ســال آینده کارگران را 
هــم تحت تأثیر قــرار دهد خاطرنشــان کرد: 
شــایعات مربوط به میزان افزایش دســتمزد 
سال آینده همیشــه وجود دارد اما تا امروز ما 
هنوز سند رسمی دراین باره نداریم که بخواهیم 
در مورد آن صحبــت کنیم اما تأکید می کنیم 
که هیچ نســبتی بین افزایش حقوق کارمندان 
و کارگران نیســت. دســتمزد کارگران مطابق 
نرخ تورم و ســبد معیشــت )مــاده ۴۱ قانون 
کار( افزایش می یابد. دولــت اعتقاد به کنترل 
 نرخ تــورم دارد,  امــا این موضــوع در جامعه 

احساس نمی شود.

برگزاری کمیته مزد ۱۴۰۳ از اواخر آذر ماه

 ترمیم مزد ۱۴۰۲ منتفی است

وزیر  خاندوزی،  احسان  خبرنگاران-  باشگاه 
اقتصاد گفت: در یک ســال گذشــته صندوق 
حوادث طبیعی ســاختمان را بــرای حوادث و 
بلایای طبیعی داشتیم که موفق شد به بیش از 
۱5 هزار واحد مسکونی خسارت پرداخت کند.

وزیــر اقتصــاد گفــت: ۱3 آذر روز بیمه زمان 
مناســبی برای یادآوری زحمــات صنعت بیمه 
اســت با توجه به این که در یک ســال گذشته 
صنــدوق حــوادث طبیعی ســاختمان را برای 
حــوادث و بلایای طبیعی داشــتیم برای اولین 

بار این صندوق موفق شــد بیــش از ۱5 هزار 
واحد مســکونی را پرداخت خسارت انجام دهد 
همچنین  دولت در بودجه ۱۴۰3 برای بیش از 
۱۰۰ میلیون تومان به ازای هر واحد مســکونی 
پیشــنهاد ارائه کرده است. او افزود: اتفاق دیگر 
موافقت اصولی بیمه مشترک ایران و سوریه بود 
و در هفته آینده اولین بیمه نامه مشترک صادر 
خواهد شد. در سال آینده بنا بر سرمایه گذاری 
بیشتر برای کاهش نقاط حادثه خیز را داریم تا 

شاهد حوادث کمتری باشیم.
وزیر اقتصاد گفت: یکــی از مهم ترین نیازهای 
مردم صــدور کروکی الکترونیکی اســت اولین 
تست مربوط به کروکی الکترونیکی با همکاری 
بیمه مرکزی و فراجا انجام شــد و امیدواریم در 
آذر ماه در 3۱ استان کشور این کروکی را افتتاح 
کنیم.خاندوزی بیان کرد: با توجه به این که یکی 
از نیاز های کشــور و صنعت بیمه تقویت بیمه 
اتکایی است تمهیدات خوبی اندیشده شده تا در 

سال ۱۴۰3 شرکت ملی بیمه اتکایی فراگیری 
ملی خود را افتتاح کنیم.

او می گوید: در کشور ســال گذشته آیین نامه 
تکافــل ابــلاغ و در ســال ۱۴۰۲ اجرا شــد و 
شــرکت های متعــددی به صدور آن مشــغول 
هستند امیدواریم ســال آینده شاهد فراگیری 

آن باشیم.
زیان  انتقال  بدون  نور  انحلال مؤسسه  فرآیند 

خواهد بود
او گفت: در رابطه با انتقال سپرده های مؤسسه 
نور به بانــک ملی با توجه به این که برای اولین 
بار یک تفاهم نامه منعقد شد هیچ زیانی متوجه 
دولــت و بانک ملی نشــده اســت. بانک ملی 
می توانــد از طریق نقد کردن دارایی ها اقدامات 
پشــتیبانی خــود را انجام دهــد بانک مرکزی 
هــم مکلف به اعطای خط اعتباری ویژه شــده 
است. تمام فرآیند انحلال نور بدون انتقال زیان 

صورت خواهد گرفت.

ایرنا- عباس علی آبادی، وزیر صنعت، معدن و 
تجارت گفت که از سال ۲۰۱۹ با امضای توافق 
ترجیحی با اتحادیه اقتصادی اوراســیا مبادلات 
تجاری ایران با کشــورهای عضو رشد ۲ برابری 

داشته است. 
آییــن  عبــاس علی آبــادی روز گذشــته در 
افتتاحیه دومین نمایشــگاه اختصاصی اوراسیا 
اظهار داشــت: عرصه نمایشــگاه زمینه تعامل 
ارزشــمندی برای صاحبان بنگاه های اقتصادی 
 بــه وجود مــی آورد تا شــاهد رونق، توســعه 
همکاری هــای تجــاری و اقتصــادی و اجرای 
باشــیم  مشــترک ســرمایه گذاری  پروژه های 
وی افــزود: از ســال ۲۰۱۹ با امضــای توافق 
همــکاری تجــارت ترجیحــی بــا اتحادیــه 
بــا  تجــاری  تبــادلات  اوراســیا  اقتصــادی 
گســترش  پیــش  از  بیــش  منطقــه   ایــن 
یافت و شاهد رشد ۲ برابری تجارت با کشورهای 

عضو بودیم.
علی آبادی بیان داشــت: با امضای توافق تجارت 
آزاد با اتحادیه اقتصادی اوراسیا در آینده نزدیک 

و دسترسی به بازار ۱۸۰ میلیون نفری، منطقه 
شاهد همکاری های بیشتر تجاری با کشورهای 

عضو خواهیم بود.
وی خاطرنشــان کرد: ایران بــا جمعیتی بیش 
از ۸5 میلیــون نفر و در اختیار داشــتن منابع 
کم نظیــر انرژی، معــادن، ظرفیت های فراوان 
صنایع مختلــف، خدمات فنی و مهندســی با 
فناوری بــالا و دانش بنیان، موقعیت ژئوپلتیکی 
در منطقه، دسترســی به شبکه های مواصلاتی 
 ریلــی، جــاده ای و خطــوط حمــل و نقــل
بین المللی دریایی و دسترســی به شاهراه های 
فعال و لجســتیک بین الملی، نقش کلیدی در 
منطقه دارد. علی آبادی با بیان اینکه در دومین 
نمایشگاه اختصاصی اوراسیا شاهد ارائه بخشی 
از توانمندی های شــرکت های ایرانی در حوزه 
صنعت، معدن و کشاورزی هستیم، تصریح کرد: 
قوانین ســرمایه گذاری در ایران، مشــوق ها و 
معافیت های بســیاری را برای ســرمایه گذاران 
به ویــژه در مناطق آزاد و ویژه اقتصادی در نظر 
گرفته اســت و شــرکت های خارجی می توانند 
در بخش هــای مختلــف صنعتــی، معدنــی، 
 عمرانی پتروشــیمی، علمی و فنــاوری و نفتی
ســرمایه گذاری یــا بــه صــورت مشــترک با 

شرکت های ایرانی همکاری کنند.
وزیر صمت با بیان اینکه جایگاه بخش خصوصی 
در توســعه همکاری های کشــورها بسیار مهم 
اســت، تأکید کرد: در این راستا فعالیت هر چه 
بیشتر اتاق های مشــترک، ایجاد مراکز تجاری 

و مشــارکت در نمایشــگاه می تواند به ارتباط 
کشورها کمک شایانی کند.

وی تصریح کرد: پیگیری مذاکرات انجام شــده 
درباره ضرورت رفع مشــکلات توســعه تجارت 
کشــورها در منطقه اوراسیا از جمله لغو روادید 
تجاری، حل مشــکلات حمل و نقلی، برقراری 
خطوط ارتباطــی برای شــرکت ها، رفع موانع 
مربوط به نقــل و انتقالات مالی و بانکی به ویژه 
ایجــاد ســاز و کار تهاتر و اســتفاده از ارزهای 
ملی کشــورها و تأمین استاندارد های طرفین با 

جدیت بیشتری انجام شود.
 علی آبادی گفت: انتظار مــی رود برگزاری این 
نمایشــگاه و حضور در میزگردها، زمینه معرفی 
توانمنــدی کشــورها در زمینه هــای صنعتی، 
تجاری و اقتصــادی و امکان تبادل نظر تجار و 

بازرگانان را فراهم کند.
همچنین در این آیین، مهدی ضیغمی، رئیس کل 
ســازمان توســعه تجارت با بیان اینکه راهبرد 
اصلی دولت سیزدهم توســعه موافقت نامه های 
دو و چندجانبه اقتصادی و تجاری با کشورهای 
همسو اســت، خاطرنشــان کرد: امضای توافق 
تجارت آزاد با اتحادیه اقتصادی اوراسیا از سال 

۱۴۰۰ در دستور کار قرار دارد.
وی گفت: دومین نمایشــگاه اختصاصی اوراسیا 
در ایران فرصتی را فراهم می کند تا با آشــنایی 
تجــار و فعــالان اقتصــادی از ظرفیت هــای 
 تجــاری کشــورهای عضو، ســطح همکاری ها 

گسترش یابد.

ایســنا- حمیدرضا مقصودی، رئیس امور اقتصاد 
کلان ســازمان برنامــه و بودجــه ضمن اشــاره به 
پیش بینی پذیرتر شدن اقتصاد، گفت: لایحه بودجه 
۱۴۰3 واقع گرایانه و براســاس مقدورات و امکانات 

دولت در شرایط فعلی اقتصادی بسته شده است.
مقصودی با اشــاره به استمرار رشــد اقتصادی در 
دولت سیزدهم گفت: آمارها نشان می دهد از ابتدای 
شــروع به کار دولت سیزدهم تا به امروز مسیر رشد 
اقتصادی بهبود پیدا کرده است؛ در سال ۱۴۰۰ رشد 
اقتصادی 5/۱ درصدی و سال ۱۴۰۱ رشد اقتصادی 
۴/۹ درصدی محقق شــده اســت و طبق آماری که 
مرکز آمار ایران، اعلام کرده اســت رشــد اقتصادی 
برای ســه ماه اول ســال ۱۴۰۲ معادل 7/۹ درصد 
و برای ســه ماهه دوم 7/۱ درصد اســت. در شش 
ماهه اول امسال، کشــور رشد اقتصادی حدود 7/5 
را تجربه کرده اســت. به گواه آمار اقتصاد کشور در 

مسیر رشد و رونق قرار دارد.
اقتصادی و رشد شاخص های  استمرار فرایند رشد 

تولید صنعتی و خدمات
وی تصریح کرد: اســتمرار فرایند رشــد اقتصادی و 
رشد شــاخص های تولید صنعتی و خدمات و رشد 
تأمین کالاهای واسطه ای و سرمایه ای و بهبود رشد 
نرخ تشکیل ســرمایه و دیگر شاخص های پیش نگر 

حکایت از بهبود فرایند تولید و رشد اقتصادی دارد.
مقصودی تأکیــد کرد: کنترل ترازنامه بانک ها باعث 
شــده اســت رفتار بخش پولی منطقی تر شود و از 
هجمه منابع پولی به بخش های غیرمولد جلوگیری 
شــود. قاعده مند کردن بازیگران بخش پولی اقتصاد 
موجب شده که اقتصاد از نااطمینانی و عدم انسجام 

تا حدی خارج شود. 
لذا اقتصاد تــا حدی پیش بینی پذیرتر از گذشــته 
شــده و موجب شده ســرمایه های بخش مردمی به 
سمت و ســوی کســب وکارهای مولد هدایت شود. 
 ایــن به نوبه خــود تأثیر مثبتی بر رشــد اقتصادی 
گذاشــته اســت و تداوم ایــن روند، فرایند رشــد 

اقتصادی را بهبود خواهد داد. 
لایحه بودجه ۱۴۰۳ واقع گرایانه نوشته شده است

وی تأکید کرد: این عوامل نشــان می دهد که دولت 
بــا پرهیز از تصمیمات عجولانه و رفتارهای هیجانی 
که در دولت های قبل مرسوم بوده است، از اقدامات 
شــوک آفرین در اقتصاد پرهیز کرده است تا اقتصاد 

در مسیر باثباتی حرکت کند.
رئیــس امــور اقتصــاد کلان افزود: لایحــه بودجه 
۱۴۰3 بــه گونه ای طراحی شــده اســت که متکی 
به منابع غیرواقعی نیســت. ایــن بودجه مبتنی بر 
عملکــرد بودجه ۱۴۰۲ و با رویکــردی واقع گرایانه 

نوشــته شــده اســت؛ نه مبتنی بر آرزوها و آمالی 
 کــه تعهــدات غیرقابل پاســخگویی بــرای دولت 

ایجاد کند. 
تعهداتی که عدم تحقق آن ها در سال ها و دهه های 
قبل، آســیب های زیادی به سرمایه اجتماعی کشور 
وارد کرده و اعتماد بخشــی مردم را نسبت به برخی 

از رفتارهای دولت ها کاهش داده است.
امکانات  و  مقدورات  براساس  بودجه ۱۴۰۳  لایحه 

دولت در شرایط فعلی اقتصادی است
مقصــودی تصریح کرد: بودجه ۱۴۰3 را نمی توان با 
عینک انقباضی یا انبســاطی بودن ارزیابی کرد. این 
بودجه را باید براساس مقدورات و امکانات دولت در 
شرایط فعلی اقتصادی به بوته نقد گذاشت. چنانچه 
نظریه پردازان و متفکران اقتصادی برای تأمین منابع 
مالی بودجه به نحوی که قابل تحقق و کم آسیب باشد 
و اقتصــاد را وارد مخاطرات مختلف نکند، راهکاری 
دارند، دولت قطعاً مشــتاق به شنیدن است، چراکه 
اگر چنین منابعی وجود داشــته باشد، دولت به طور 
پیش دستانه مایل است آن ها را برای رفع مشکلات 
کشور و مردم به کار گیرد. اما چنانچه چنین منابعی 
در دســترس نیست، باید به دولت حق داد که مردم 
را گرفتار مخاطرات زیان آورد از محل دســتیابی به 
منابعی که اقتصاد کشور را متضرر می سازند نکند.  

وزیر اقتصاد خبر داد:

پرداخت خسارت به بیش از ۱۵ هزار واحد مسکونی به واسطه 
صندوق حوادث طبیعی ساختمان

وزیر صمت خبر داد:

 رشد ۲ برابری مبادلات تجارت با اتحادیه اوراسیا 
با اجرای توافق ترجیحی

رئیس امور اقتصاد کلان سازمان برنامه و بودجه:

لایحه بودجه ۱۴۰۳ براساس امکانات اقتصادی دولت بسته شده است
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئين نامه قانون تعيين 
وتكليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
از  برابر رای شــماره 140260۳1102400094۵ - 1402/0۸/21 صادره 
سوی هیات قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد ســند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید 
تصرفات مالکانــه بلامعارض متقاضی پرونده بنــام آقای مراد آبکار 
فرزند علی اصغر در ششــدانگ یکبابخانه به مساحت 96 متر مربع 
تحت پلاک 12۳/266 متخــذه از پلاک 12۳ اصلی واقع در قطعه یک 
 بخش 14 فارس شهرستان خرم بید، صفاشهر ناحیه یک از ملکی نجمه 
خســروی محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 1۵ روز طبق اوقات تعیین شــده ذیل آگهی میشود در 
صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی مذکور به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نماید بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. در 
هر حال صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد شد. 

تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/09/14 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/09/29 

54248/م الف
عبدالحميد علی پور دارابی 

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بيد
از طرف سيد محمد حسينی خرمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئين نامه قانون تعيين 
وتكليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
از  برابر رای شــماره 140260۳11024000944 - 1402/0۸/21 صادره 
سوی هیات قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد ســند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی پرونــده بنام آقای محمد آبکار 
فرزند مراد در ششــدانگ یکبابخانه به مساحت 96 متر مربع تحت 
پــلاک 12۳/26۵ متخذه از پلاک 12۳ اصلی واقع در قطعه یک بخش 
 14 فارس شهرســتان خرم بید، صفاشــهر ناحیه یک از ملکی نجمه 
خســروی محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 1۵ روز طبق اوقات تعیین شــده ذیل اگهی میشود در 
صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی مذکور به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نماید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد. در هر 

حال صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/09/14 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/09/29

54249/م الف
عبدالحميد علی پور دارابی 

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بيد
از طرف سيد محمد حسينی خرمی

کارگران امسال چقدر عیدی می گیرند؟
ایســنا-کلیه کارگران مشــمول قانون کار 
امســال حداقــل ۱۰ میلیــون و ۶۰۰ هزار 
تومــان و حداکثر ۱5 میلیــون و ۹۰۰ هزار 
 تومان عیــدی از کارفرمایان خــود دریافت 

خواهند کرد.
طبق قانون نحــوه تعیین عیــدی و پاداش 
سالانه کارگران شاغل در کارگاه های مشمول 
قانون کار مصوب سال ۱37۰ همه کارفرمایان 
کارگاه های مشمول قانون کار مکلف هستند 

به هر یک از کارگران خود به نســبت یک سال کار معادل ۶۰ روز آخرین مزد،  به عنوان عیدی 
و پــاداش بپردازند و مبلغ پرداختی از این بابت به هر یــک از کارگران نباید از معادل ۹۰ روز 

حداقل مزد روزانه قانونی تجاوز کند.
مبنای تعیین عیدی پایان سال کارگران، حداقل دو و حداکثر سه برابر مصوبه دستمزد شورای 
عالی کار اســت و کارفرمایان باید دو ماه پایه حقوق را به عنوان حداقل عیدی و ســه ماه پایه 

حقوق را به عنوان حداکثر عیدی و پاداش آخر سال به نیروهای کار خود بدهند.
در کارگاه هایی که طرح طبقه بندی مشــاغل دارند، مبنای محاســبه عیدی و پاداش ســالانه 
کارگران مزد گروه و پایه یا مزد مبنا و در واحدهای فاقد طرح طبقه بندی، مزد ثابت یعنی مزد 

شغل و مزایای ثابت پرداختی به تبع شغل خواهد بود.
به طور معمول پرداخت عیدی و پاداش پایان ســال کارگران مشمول قانون کار و بازنشستگان 
تأمین اجتماعــی طبق قراردادهای کار و با در نظر گرفتن تعطیلی بانک ها، آغاز تعطیلات عید 
و انجام برخی حسابرســی ها معمولاً از ۲۰ اســفند ماه آغاز می شود اما برخی از کارفرمایان آن 
را به روزهای آخر ســال موکول نکرده و با حقوق دی یا بهمن ماه واریز می کنند تا خانوارهای 

کارگری با فراغ بال بیش تر نسبت به تهیه مایحتاج شب عید اقدام کنند.
شــورای عالی کار ۲۹ اسفند سال گذشــته در نشست تعیین دستمزد افزایش حداقل دستمزد 
کارگران برای ســال ۱۴۰۲ را ۲7 درصد تصویب کرد. بر این اســاس پایه حقوق کارگران به 5 
میلیون و 3۰7 هزار و 33۰ تومان افزایش یافت. با احتســاب فرمول حداقل و حداکثر عیدی، 
کارگران امسال حداقل ۱۰ میلیون و ۶۱۴ هزار و ۶۶۰ تومان و حداکثر ۱5 میلیون و ۹۲۲ هزار 

تومان دریافت خواهند کرد.
کارگران بســته به ســنوات و تعداد روزهایی که کار کرده اند مستحق دریافت عیدی هستند و 
عیــدی و پاداش کامل به کارگرانی تعلق می گیرد که یکســال در محــل کار یا آخرین کارگاه 

مشغول کار بوده و بیمه پردازی آنها به طور کامل صورت گرفته باشد.

وزیر نیرو : 

کاهش مصرف دو میلیارد کیلووات ساعت 
برق با تشویق مردم به صرفه جویی

ایرنا- علی اکبر محرابیان، وزیر نیرو گفت: با وجود افزایش دو میلیون مشــترک شاهد کاهش 
دو میلیارد کیلووات ساعت برق در این حوزه بودیم.

محرابیان در موافقت با دوفوریت لایحه الحاق یک بند به تبصره 5 قانون بودجه گفت: با حمایت 
 قاطع مجلس شــورای اســلامی و با شــروع به کار دولت مجموعه ناترازی های صنعت برق از 
سال های ۹۶ تا ۱۴۰۰ کم کم از کشور رخت بربست و بخش قابل توجهی از ناترازی ها با کمک 
مجلس و قوانین خوبی که هم در حوزه قوانین بودجه ســنواتی و هم قانون مانع زدایی تصویب 

شد، اقدامات مناسبی در این حوزه انجام شد.
وزیر نیرو اظهار داشــت: درخصوص تأمین برق تابســتان ۱۴۰۲ و مقایسه آن با سال های قبل 
باید بگویم که در تابســتان ۱۴۰۰ علیرغم خاموشــی های گســترده ای که از اردیبهشت ماه تا 
شــهریورماه داشتیم در بخش خانگی از یک خرداد تا ۱5 مهرماه مجموعا ۴۸ میلیارد کیلووات 
ســاعت برق تأمین شــد. وی ادامه داد:  البته ما خاموشــی هایی را تا ســه نوبت در روز و به 
صورت برنامه ریزی شــده در کشور داشــتیم و در بخش های صنعت و کشاورزی هم متأسفانه 
 شــرایط نامطلوب بود.در بخــش صنعت در تابســتان ۱۴۰۰ مجموعاً ۴۶ میلیــارد کیلووات 

ساعت برق تأمین شد. 
وزیر نیرو اظهار داشــت: با مجموعه اقداماتی که در بخش های مختلف انجام شــد تأمین برق 
بخش خانگی با اقدامات تشویقی با طرح پاداش صرفه جویی و با همکاری که مردم داشتند ما نه 
تنها رشــد نداشتیم و علیرغم اضافه شدن ۲ میلیون مشترک جدید دو میلیارد کیلووات ساعت 

کاهش مصرف برق را در این حوزه تجربه کردیم.

مفقـودی
برگ سبز و کارت خودرو ســواری پژو PARS XU7P مدل 1401 
به رنگ مشــکی به شــماره موتور12۵K0077026شماره شاسی 
NAANA1۵E7NK۸0۸24۸ به شماره پلاک 6۳-176د67 مالک 
فرزند عبدالرضا  رضایی  به کدملی2296969۵42  پریوش رضایی 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
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صداوسیما خبر ساخت فیلم »پایتخت« را نداده است

سینما

مستند

تلویزیون در بلندترین شــب ســال هرســاله نمایشــی از 
دورهمی های خانوادگی، آداب و رســوم شب یلدا و... را در 
قاب های خود نمایش می دهد، البته هنوز خیلی از شبکه ها 
در حــال تدارک انــد و پیگیری هــا را درباره نام و شــکل 

برنامه شان بی پاسخ می گذارند.
اما شــبکه نسیم پیش تر از بقیه شبکه ها اعلام حضور کرده 
است که در شب یلدا چه اتفاقی قرار است بیفتد، البته سال 
گذشــته هم شبکه نســیم دورهمی  ویژه را درنظر گرفت، 
امســال هم قرار است شبکه نسیم شــبی ویژه را تدارک 
ببیند، شــب یلدایی که گویا همچون سال قبل قرار است 

طوفانی در آنتن این شبکه برپا شود؛
ویژه برنامه »بگو بخند« که با تغییراتی افتتاحیه خودش را 
در شب یلدا خواهد داشــت و همچنین »خوش نمک« که 
با یک شــکل جدیدی در طولانی ترین شــب سال به آنتن 
خواهد رســید. البته هنوز دیگر برنامه ها و زمان بندی خود 

را مشخص نکرده است.
در این میان شــبکه آی فیلم قرار اســت یک ویژه برنامه با 
ســه مجری برگزار کند؛ نام این برنامه »ترنج و انار« است، 
برنامــه ای مفرح، شــاد و جذاب با محوریــت زبان و ادب 

فارســی و آداب و رسوم کهن ایران زمین است که با حضور 
یک مجری ایرانی، یک مجری افغان و یک مجری تاجیک 

روی آنتن می رود.
برخی از آیتم هــای این برنامه همچون شــاهنامه خوانی، 

گزارشی از زادگاه رودکی پدر شعر فارسی و... در تاجیکستان 
تولید می شود. آخرین شب پاییز در شبکه آی فیلم با حضور 
خوانندگان ایرانی، افغانســتانی و تاجیکستانی و آیتم هایی 
چون نمایش روحوضی، ســیاه بازی و رســوم شب یلدا در 

برنامه »ترنج و انار« جشن گرفته می شود.
اما سال گذشته شبکه یک »شب روشنی« ویژه را با اجرای 
مجریان این شــبکه تلویزیونی روی آنتــن برد که تجربه 
چندان موفقی را پشت ســر نگذاشــت. در شــبکه دو علی 
مشــهدی کنار حسن اسماعیل پور اجرا را به عهده داشت و 

گفت وگوهای صمیمانه ای شکل گرفت.
شبکه ســه »خودمونی« را ویژه شب یلدای خود قرار داد. 
»پنج ســتاره« و چند ویژه دیگر در شبکه 5 سیما یلدایی 
شــدند و شبکه نســیم از »خانه جلال« رونمایی کرد و با 
»شــوتبال« به استقبال طولانی ترین شــب سال رفت. در 
دیگر شــبکه ها هم ویژه هایی درنظر گرفته شــده بود اما 
بیشــتر رقابت میان شبکه نسیم، شبکه سه و برخی اوقات 
دو برقرار بود اما حضور مهران غفوریان و ابوالفضل پورعرب 

تنور یلدایی تلویزیون را گرم نگه داشت.
باید دید امسال یلدایی های تلویزیون بنابر نوع برنامه سازی 
جذابیت خودشــان را به رخ مخاطب می کشــانند یا تعدد 
میهمان هایی که از این دست به آن دست می شوند، یعنی 
در واقع مثل سنوات قبل میهمانی در چند شبکه میهمان 

برنامه های یلدایی تلویزیون شود!

یلدایی های تلویزیون در راه  هستند
 از ویژه برنامه ای با سه مجری تا تحقق یک آرزو!

ورزش

فرهادقائمیان:
امسال با ۲ اثر سینمایی به جشنواره فجر می آیم

فرهاد قائمیان، بازیگر سینما و تلویزیون گفت که در جشنواره چهل و دوم فیلم 
فجر با ۲ اثر ســینمایی حضور دارد. قائمیان اظهار داشت: در صورتی که تمامی 
مراحل تولید این ۲ اثر به اتمام رســیده و بتوانند خود را برســانند در جشنواره 

پیش رو فجر حضور خواهم داشت.
این بازیگر ســینما و تلویزیون که این روزها شــاهد نقش آفرینی او در سریال 
نمایش خانگی »مرداب« در نقش خالد هستیم گفت: ۲ سریال تلویزیونی هم تا 

پایان امسال آماده پخش دارم.
»مُرداب« یک مجموعه نمایش خانگــی ایرانی در ژانر درام و معمایی محصول 
 ســال ۱۴۰۲ به کارگردانی بــرزو نیک نژاد و به تهیه کنندگی محمد شایســته 

است.
شــهرام حقیقت دوســت، پانته آ پناهی ها، حامد کمیلی، مجتبی پیرزاده، الهام 

اخوان و ستاره پسیانی از دیگر بازیگران این مجموعه هستند.

آغاز ساخت یک مستند فوتبالی از شهرآورد پیش رو

 محمد سلیمی راد، مستندساز درباره روند تولید مستند جدید خود توضیح داد 
و گفت: مســتند پرتره »آغا حسن«، داستانی متفاوت از زندگی فردی است که 
عاشــقانه فوتبال را دوســت دارد و بخش مهمی از زندگی خود را به این ورزش 

اختصاص داده است.
وی با اشــاره به ســوژه این مســتند گفت: او همراه با رفیق ۱۰ ســاله اش در 
یک کافه شــریک هستند، اما نکته جالب اینجاست که حسن طرفدار سرسخت 
پرســپولیس اســت و شــریک او، علمدار به شدت هوادار اســتقلال و همین 
موضوع باعث شــده تا تقابل جالبی بین آنها شــکل بگیرد. در حقیقت می توان 
گفت شــاهد نوعی رقابــت در عین رفاقت بین این دو نفر هســتیم و بیان این 
موضوع، هدف اصلی مســتند است. جالب است بدانید زمانی که بازی شهرآورد 
بین اســتقلال و پرســپولیس برگزار می شود، بخشــی از حیاط کافه اختصاص 
 به دوســتان حسن و طرفداران پرســپولیس دارد و بخشــی دیگر نیز مملو از 

هواداران استقلالی است.
این مستندساز ادامه داد: البته بخش دیگری از این مستند که در زیرلایه آن قرار 
می گیرد، آسیب شناســی طرفداری های افراطی در فوتبال است. طرفداری هایی 
که بعضاً به قیمت جان افراد تمام شــده و سلامتی شــان را به خطر می اندازد. 
همین چند وقت پیش بود که یک نوجوان یاســوجی در حین برگزاری مسابقه 
باشگاه پرسپولیس ســکته کرد و جان خود را از دست داد. این اتفاق به قدری 
دردناک بود که یحیی گل محمدی ســرمربی این باشــگاه به دیدن خانواده این 

نوجوان رفت و احوال پرسی کرد.
کارگردان مســتند »آغا حسن« گفت: سوژه فیلم من بهانه ای برای پرداختن به 
طرفداری های افراطی است و قصد داریم این نکته را یادآوری کنیم که هواداری 
فوتبال نیز حد و حدودی دارد که باید رعایت شود. هدفم این است بعد از پایان 

ساخت این مستند و نمایش آن تحول شخصیتی در افرادی 
او در پاســخ به سوالی درباره اینکه مســتندش در ژانر اجتماعی قرار می گیرد 
یا ورزشــی اســت، گفت: این مستند، اجتماعی اســت اما ظرفیت های فوتبالی 
به ویژه در شهرســتان ها را به وضوح نشــان می دهد. برای مثال، در دهدشت، 
باشــگاه های زیادی بودند که در حال رشــد بودند اما بنابر دلایل مالی و نبود 

امکانات منحل شدند.
ســلیمی راد خاطرنشان کرد: این مستند مراجل پیش تولید و تحقیق و پژوهش 
را پشت سر گذاشته و به زودی وارد تصویربرداری می شود. استارت تصویربرداری 

این مستند از شهرآورد پیشرو بین استقلال و پرسپولیس خواهد بود.

دعوت ۲ هندبالیست استان فارس
 به اردوی تیم ملی جوانان

به گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان استان فارس، متین گلدان 
از شــیراز و احمد اسدی نژاد از شهرستان کازرون به اردوی تیم ملی هندبال 
جوانان ایران جهت حضور در مســابقات قهرمانی آسیا دعوت شدند. این اردو 

از تاریخ ۱۷ لغایت ۲۰ آذرماه به میزبانی تهران برگزار می گردد.

احداث 3 خانه نشاط و تندرستی در استان فارس

بــه گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس، نشســت 
بررسی وضعیت احداث خانه های نشاط و تندرستی به صورت ویبنار با حضور 
کلهر، معاون فرهنگی و توسعه ورزش همگانی وزارت ورزش و جوانان برگزار 
شــد. در این نشست مجازی سعید سجادی سرپرست معاونت توسعه ورزشی 
اســتان پیرامون وضعیت احداث، تجهیز، احراز مالکیت و پیشــرفت فیزیکی 

خانه های نشاط و تندرستی استان گزارشی را ارائه کرد.
این 3 خانه نشــاط و تندرستی در روستاهای جوی سفید بوانات، جلیان فسا 
و آب گل فیروزآباد در حال احداث اســت. در این نشست ترکمان منش، دبیر 
ســتاد مبارزه با مواد مخدر استان و افشــون، رئیس هیئت ورزش روستایی، 

عشایری و بازی های بومی-محلی استان نیز حضور داشتند.

احتمال تغییر رأی کسر امتیاز از سپاهان و پرسپولیس

به گزارش باشگاه خبرنگاران، در روز های اخیر شایعاتی مبنی بر تجدید نظر در 
رأی کســر امتیاز پرسپولیس و ســپاهان از سوی کمیته استیناف وجود دارد 
و ایــن دو تیم که در جذب بازیکن و ســقف بودجه تخلف کرده اند امیدوارند 
رأی جدیدی در این باره صادر شــود و امتیاز های کســر شــده بازگردد. تیم 
فوتبال ســپاهان به دلیل ۴ تخلف محرز ۴ امتیاز و تیم فوتبال پرســپولیس 
۱ امتیاز از دســت داده اســت و پرونده استقلال هنوز در جریان است و رایی 

صادر نشده است.
مهــدی دادرس، عضو کمیته اســتیناف دربــاره تغییر آرای کســر امتیاز از 
پرســپولیس و سپاهان گفته است: ان شــاءا... رأی کمیته اســتیناف درباره 
باشــگاه های پیروزی و سپاهان صادر می شــود. همه چیز ممکن است اتفاق 
بیفتد، ولی اینکه کسی از قبل بخواهد پیش بینی کند از قضاوت به دور است. 
باید پرونده ها را کامل دید تا به نتیجه برســیم، می شود یا نمی شود تغییری 

در رأی ایجاد کرد.

وضعیت روس ها در المپیک پاریس چگونه خواهد بود؟

به گزارش فارس، توماس باخ، رئیس کمیته بین المللی المپیک )IOC( اعلام 
کرد که تصمیمی برای شــرکت ورزشکاران روسیه در بازی های پاریس هنوز 
گرفته نشده اما اشــاره کرد که آنها می توانند بدون پرچم و بدون سرود ملی 

در این بازی ها شرکت کنند. 
باخ در جریان بازدید از دهکده المپیک در پایتخت فرانسه گفت: ما در جلسه 

هیئت اجرایی در پاریس درباره این موضوع بحث نکردیم.
قرار اســت تا چند روز آینده یک جلسه در لوزان برگزار و درباره این موضوع 
بحث شــود. براســاس اعلام رئیس IOC و تصمیم اخیر ســازمان ملل برای 

آتش بس، تصمیم نهایی گرفته می شود.
کمیته بین المللی المپیک طرفدار شرکت ورزشکاران روسی است که صریحاً 
از حمله به اوکراین حمایت نکرده ، در ارتش نیســتند و حاضرند تحت پرچم 

بی طرف شرکت کنند. 
باخ عنوان کرد: بســته به آنچه در این اجلاس المپیک شنیده می شود، هیئت 
اجرایی کمیته بین المللی المپیک در ماه های آینده یعنی نشســت ماه مارس 

تصمیم گیری خواهد کرد.

به گــزارش ایســنا حمیــد عزیــززاده، بازیکن پیشــین 
اســتقلال درباره شــرایط اســتقلال اظهار کرد: استقلال 
در تعطیــلات لیگ تمرینــات را برگزار می کنــد تا برای 
دیدار مقابل فولاد خوزســتان آماده باشــد. بازی سختی 
اســت و اســتقلال باید با تمام توان در ایــن دیدار ظاهر 
شــود تا بتوانــد 3 امتیاز این دیدار حســاس را کســب 
 کند. اســتقلال بــرای حفظ صدرنشــینی بایــد در این 

دیدار پیروز شود.
او درباره دیدار مقابل فولاد خوزستان افزود: استقلال بازی 
ســختی مقابل فولاد در پیش خواهد داشــت زیرا این تیم 
نتایج خوبی کسب نکرده و برای جبران مقابل استقلال به 
میدان خواهد رفت و به نظرم استقلال به این برد نیاز دارد 

تا به صدرنشینی خود ادامه دهد.
عزیززاده درباره اینکه استقلالی ها دنبال تغییر تاریخ زمان 
داربی هســتند ادامه داد: اســتقلال بایــد در ارتفاع بازی 
کنــد و نیاز به ریکاوری دارد، همچنین بازی پرســپولیس 
 در تهــران اســت و باید دو تیــم در شــرایط برابر مقابل 

یکدیگر قرار بگیرند. امیدوارم ســازمان لیگ به درخواست 
استقلالی ها پاسخ مثبت بدهد.

او درباره اینکه شــاید از اســتقلال امتیاز کسر شود، بیان 
کرد: مســئولان استقلال نباید بگذارند چنین اتفاقی بیفتد 

زیــرا این تیم کاملًا ســقف قرارداد را رعایت کرده اســت. 
استقلالی ها به خاطر همین قانون تا همین چند وقت پیش 

درگیر بودند.
بازیکن ســابق اســتقلال درباره اینکه آیا این تیم می تواند 
قهرمانی نیم فصل را کسب کند؟ تصریح کرد: از حالا نباید 
به فکر قهرمانی بود. از اواسط نیم فصل دوم به بعد می توان 
گفت کــه وضعیت به چه صورت اســت. در نیم فصل دوم 

امتیازگیری سخت است و تیم ها دیگر امتیاز نمی دهند.
عزیززاده درباره عملکرد بلانکو هم گفت: مهاجم توانمندی 
است و می تواند مشــکلات استقلال را حل کند. باید به او 

زمان داد تا با تیم به هماهنگی برسد.
او درباره درگیری نکونــام با فیلم بردار کنار زمین در بازی 
با ذوب آهــن نیز گفت: رفتار فیلم بــردار از قصد بود چون 
صبورترین ســرمربی هم کنــار زمیــن از اینگونه رفتارها 
کلافه می شــود. در اتفاقی که در اصفهان رخ داد بیشــتر 
 فیلم بــردار مقصر اســت و کادر فنی اســتقلال کمترین 

تقصیر را دارد.

بازیکنپیشیناستقلال:

استقلال نباید از حالا به فکر قهرمانی باشد

بــه گــزارش فــارس، خــداداد عزیــزی درمورد 
کناره گیری اش از سمت مشاور فنی تیم ملی فوتبال 
کشورمان، اظهار داشت: من این تصمیم را گرفته ام 
امــا باید با قلعه نویی هم صحبت کــرده و نظر او را 

جویا شوم. نظر سرمربی تیم ملی هم شرط است.
وی درمــورد دلیل این تصمیم خــود، عنوان کرد: 
واقعیت این اســت به دلیل برخی مســائل شخصی 

خیلی حالم خوب نیست.
مشاور فنی تیم ملی درخصوص اینکه آیا اتفاقی در 
مجموعه تیم ملی افتاده که سبب این تصمیم شده 
است، توضیح داد: خیر. بازیکنان و اعضای کادرفنی 
تیم ملی بســیار به من محبت دارند و ارتباط بسیار 
خوبی با آنها دارم. از تک تک آنها می توانید بپرســید 
کــه در کنار حفظ احترام، با هم شــوخی می کنیم 
زیرا بسیار بچه های خوب و بامعرفتی هستند. برخی 
مســائل شــخصی که مربوط به خودم است در این 

تصمیم گیری تأثیر گذاشت.
عزیزی درپاسخ به این سؤال که آیا قرارداد نداشتن 
با فدراســیون فوتبال در تصمیمش تأثیر نگذاشته 
اســت، توضیح داد: از روز اول که به تیم ملی آمدم، 
اصلًا بحث قرارداد مدنظــر من نبود. امیر قلعه نویی 
به من زنگ زد و خواســت در کنار تیم باشم. همین 
الان نیز اگــر با نظر من مخالفت کنــد، باید با هم 
صحبت کنیم، زیرا احترام بسیار زیادی برای او قائل 
هستم اما ظاهراً برخی پیشکسوتان و دوستان خودم 
خوششــان نمی    آید من در تیم ملی باشم. برخی از 
قلعه نویی خوششــان نمی آید و حتی به من گفتند 
چرا با او کار کردی؟ اما من تصمیم گرفتم به جایی 

بــروم که حالم در آن خوب اســت. به همین دلیل 
پیشنهاد ســرمربی تیم ملی را قبول کردم. از روزی 
هم که کارم را شــروع کردم، حالــم در تیم خیلی 

خوب بود اما الان شرایط خوبی ندارم.
وی درمــورد اینکه مهدی تاج، رئیس و مهدی نبی، 
نایب رئیس فدراســیون نیز از حضور او در تیم ملی 
اســتقبال کردند، گفت: آیا نباید ایــن کار را انجام 

می  دادند؟
مشاور تیم ملی درپاسخ به این سؤال که آیا مسائلی 
در این تیم به  وجــود آمده که در تصمیم گیری اش 
تأثیر گذاشــته باشــد، عنوان کرد: این یک تصمیم 

شخصی است. سایر مسائل را رها کنید.
عزیزی درپاسخ به این سؤال که در صورت مخالفت 
قلعه نویــی آیا حاضر به ادامه همکاری با این تیم در 
آســتانه جام ملت های آسیا اســت، عنوان کرد: من 
بــا قلعه نویی تعارف دارم! هرچنــد آدم اهل تعارفی 
نیستم. امیدوارم بتوانم او را قانع کنم که اگر در تیم 

ملی نباشم راحت تر هستم.

به گزارش خبرگزاری مهر، رســانه باشــگاه اســتقلال با انتشار 
متنی نوشــت: در پی اظهار نظر مدیرعامل باشــگاه پرسپولیس 
درباره پیگیری شــکایت بی اســاس از باشگاه اســتقلال، به  رغم 
دســتور اکید وزیــر ورزش و جوانان به هر دو باشــگاه مبنی بر 
پرهیــز از هرگونــه اظهــار نظر درباره باشــگاه رقیب، باشــگاه 
اســتقلال ضمن اعلام شــکایت از رضــا درویــش، مدیرعامل 
 باشــگاه پرســپولیس، اطلاعیه ای صادر کرد. متــن این اطلاعیه 

به شرح زیر است:
در حالی که وزیر ورزش و جوانان طی یک دســتور ویژه از ارکان 
هر دو باشــگاه استقلال و پرسپولیس خواســته از هرگونه اظهار 
نظر در خصوص باشــگاه رقیب خودداری کنند و هر دو باشگاه را 
از رفتار و گفتار تنش زا که موجب تحریک هواداران رقیب شــود، 
برحذر داشته، متأســفانه باشگاه پرسپولیس همچنان اصرار دارد 
بی توجــه به توصیه مقام عالــی وزارت ورزش و جوانان، با اظهار 
نظر درباره پیگیری شــکایت بی اساس از باشگاه استقلال، خاطر 

هواداران فهیم استقلال را آزرده سازد.
این بار پس از حرف های عجیب حســین بادامکی، معاون باشگاه 
پرســپولیس، رضا درویــش، مدیرعامل این باشــگاه از پیگیری 
شــکایت علیه اســتقلال خبر داده و باز هم درباره باشگاه رقیب 

اظهار نظر کرده است.
باتوجــه بــه توصیه مقام وزارت و با اســتناد بــه در پیش بودن 
شهرآورد پیش رو که باشــگاه استقلال علاقه مند است در کمال 
آرامش و به دور از تنش برگزار شــود، از پاسخگویی به ادعاهای 
واهی مدیرعامل باشگاه پرسپولیس خودداری می کند، اما باشگاه 
اســتقلال ضمن شکایت از مدیرعامل باشگاه پرسپولیس، از رکن 
قضایی فدراســیون فوتبال و حراســت این مجموعه می خواهد با 
باشگاه پرسپولیس به دلیل زیر پا گذاشتن دستورالعمل مشترک 

وزیر محترم ورزش و جوانان برخورد کنند.
بدیهی است در صورت تکرار این رویه غلط و انجام هرگونه رفتار 
دیگری که منجر به آزار هواداران استقلال شود، باشگاه استقلال 
این رفتار تنش زا و ناپســند باشگاه رقیب را بی پاسخ نمی گذارد، 
چرا که باشــگاه استقلال، همان اندازه که خود را در قبال قوانین، 
پاســخگو و مســئول می داند، موظف به دفــاع از حق و حقوق 
هواداران محترم استقلال اســت و نمی تواند بیش از این سکوت 

اختیار کند.
همچنین باشگاه استقلال شکایت از ارکان باشگاه پرسپولیس به 
دلیل اظهار نظر نسنجیده پیرامون باشگاه استقلال را حق قانونی 
خود می داند و شکایت از مدیرعامل و معاون باشگاه پرسپولیس را 

در ارکان قضایی فدراسیون فوتبال پیگیری خواهد کرد.
باشــگاه استقلال امیدوار است باشــگاه رقیب اجازه بدهد رقابت 
درون زمین فوتبال پیگیری شــود و دســت از تکرار این شــیوه 

تنش زا بردارد.

کناره گیری »خداداد عزیزی« از کادر فنی تیم ملی ضمنشکایتازرضادرویش؛

خط و نشان استقلال برای پرسپولیس

فیلم منتخب کن در صدر بهترین های ۲۰۲۳
در فهرســت منتشر شده از ســوی مجله »تایم« 
دربــاره برتریــن فیلم هــای ســال ۲۰۲3، فیلم 
»برگ های افتاده« ســاخته آکی کوریســماکی از 
فنلانــد در رتبه نخســت قرار گرفته که داســتان 
آن درباره دو فرد تنهاســت که یک شــب در شهر 
هلســینکی به تــور تصادفی همدیگــر را ملاقات 
 می کنند و تــلاش می کنند اولین عشــق زندگی 

خود را پیدا کنند.
»برگ های افتاده« در فهرســت ۱۰ فیلم برتر سال 
به انتخــاب مجله ســینمایی »کایه دو ســینما« 
نیــز در رتبه پنجم قــرار گرفته بود و نخســتین 
نمایــش جهانی خــود را در جشــنواره فیلم کن 
امســال تجربه کرد و توانســت جایزه ویژه هیئت 
داوران را دریافــت کند. این فیلم امســال نماینده 
 ســینمای فنلاند در شاخه بهترین فیلم بین المللی 

جوایز اسکار است.
امــا در رتبه دوم فهرســت تایم، فیلم ســینمایی 
»مایســترو« ساخته بردلی کوپر جای گرفته است. 
در این فیلم، کوپر در نقش موســیقیدان برجسته 
آمریکایی لئونارد برنســتاین بازی کرده اســت و 
کری مولیگان نیز در نقش همسرش فلیسیا مقابل 

دروبین رفته است. 
بردلی کوپر با همکاری جاش سینگر نویسنده برنده 
اســکار، نگارش فیلم نامه این فیلم سینمایی را بر 
عهده داشته اســت که بیش از 3۰ سال از زندگی 

این موســیقیدان را در بر می گیرد، اما خط اصلی 
فیلم، بیوگرافی، داســتان پیچیده ازدواج برنستاین 

و همسرش است.
»مایسترو« امسال در بخش مسابقه جشنواره ونیز 

رونمایی شد. 
رتبه سوم این فهرســت هم به فیلم »منطقه مورد 
علاقه« ســاخته جاناتــان گلیزر اختصــاص یافته 
که در جشــنواره کن ۲۰۲3 برنــده جایزه بزرگ 
 هیئت داوران و جایزه فیپرشــی جشــنواره شــد. 
داســتان این فیلم درباره »رودلف هوس« فرمانده 

اردوگاه آشویتس است که به همراه خانواده اش 
یک زندگی رؤیایی در کنــار این ارودگاه 

ساخته است. 
در رتبه هــای چهــارم تا دهم 
فیلم های سال ۲۰۲3  بهترین 

بــه انتخــاب مجله تایــم نیز به 
ترتیب فیلم های »پریســلا« ساخته 

ســوفیا کاپولا،  »خاطــرات پاریس« به 
کارگردانــی آلیس وینکــور، »زندگی های 

 گذشــته« بــه کارگردانی ســلین ســونگ، 
»قاتــلان ماه کامــل« از مارتین اسکورســیزی، 

»خدایــا آن جایی؟ منــم مارگرت« ســاخته کلی 
فرمــون کریگ، »رؤیای وحشــی« ســاخته بیل 
 پــولاد و »گذرهــا« بــه کارگردانی آیرا ســاکس 

قرار گرفته اند.

مهدی نقویان، رئیس مرکز سیمافیلم درباره مذاکره با عوامل 
»پایتخت« با بیان اینکه طرح هایی از ســوی سازندگان این 
مجموعه ارائه شده اســت، در عین حال در این زمینه اظهار 
کرد: هنوز اتفاق جدیدی رخ نداده است؛ مثل همه هنرمندان 
و برندهایی که در تلویزیون وجــود دارند، وقتی می خواهیم 

را  شــروع کنیم، از گروه درخواســت می کنیم همــکاری 
طرح هایشــان را بیاورند؛ »پایتخت« هم 
همین وضعیت را دارد اما حساسیت ها 
باعث می شود، فضای خبری کاذبی 
در مورد آن ایجاد شود. رئیس 
مرکز سیمافیلم در ادامه با 
تأکید بــر اینکه مذاکره 
ما بــا »پایتخت« به 
نرسیده  بن بست 
 ، ســت ا
توضیــح 
 : د ا د
ما از 
مل  ا عو
»پایتخــت« 
گرفتیــم،  طــرح 
دو  از ســوی  که  طرحی 
طــرف برگزیده شــده و نقطه 

مشترک داشتند انتخاب شده و روند کار در حال انجام است.
نقویان در پاسخ به این پرسش که آیا »پایتخت« این روزها 
در حال نگارش است؟ توضیح داد: بعد از اینکه طرح پذیرفته 
شــد، گام بعدی ما قرارداد بستن با عوامل »پایتخت« است؛ 
چراکه درباره این ســریال و همه برندهــای دیگر وضعیت 
این گونه اســت  که جمع کردن بازیگر و عواملشــان سخت 
اســت و ما با یک نفر طرف نیستیم. ما قاعدتاً در حال حاضر 

با تهیه کننده در تعامل هستیم.
وی درباره اخباری که مبنی بر ســاخت نســخه  سینمایی 
ســریال »پایتخت« عنوان شده، بیان کرد: خبری که عنوان 
شــده از طــرف ما نبــود و نمی دانیم از کجا شــکل گرفته 
اســت؛ اما به تمام برندهایی که ارزش کار ســینمایی دارد 
فکــر می کنیم؛ نه اینکه منوط به ســیمافیلم باشــد، حتی 
در مورد عروســک های خاص. در حــال حاضر باز هم ذیل 
مرکــز فیلم نامه و کارگروه های ۱۲ گانــه ای که وجود دارد، 
این موضوع در حال بررســی است که منبع درآمد خوب و 
احیای برند است. در مورد همه برندها این اتفاق می افتد. در 
مورد »پایتخت«   نیز بعد از اینکه چندین طرح فرســتادند، 
بر روی طرحی هم که از ســوی دو طرف پذیرش شــد، در 
حــال گفت و گو هســتیم و جزو کارهایی نیســت که امروز 
تصمیم بگیریم و فردا به نتیجه برســیم اما الحمدا... تاکنون 

به بن بستی نرسیده ایم.



معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی
 شهرداری شیراز: 

براساسقابلیتهامسیرتوسعهشهرتعیینمیشود
بــه گزارش ســبحان، محمدعلــی راضی، 
معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی 
شهرداری شــیراز با حضور در برنامه خوشا 
شــیراز در خصوص اهم وظایف و اقدامات 
کلان شهر  شــهرداری  برنامه ریزی  معاونت 
شــیراز اظهار کــرد: این بخــش ازجمله 
در خصوص  هماهنگ کننــده   حوزه هــای 

بودجه بندی است.
 وی با اشــاره به اینکه تدوین و تهیه برنامه 

بودجه و اختصــاص آن به همه بخش ها در ۳ برنامــه بلندمدت، میان مدت 
و کوتاه مدت تقســیم بندی شــده اســت، افزود: در برنامه کوتاه مدت بودجه 
یک ســاله شهرداری شــیراز مشخص می شــود. معاون برنامه ریزی و توسعه 
ســرمایه انسانی شهرداری شــیراز اضافه کرد: تخصیص و توزیع بودجه ها به 
حوزه هــا و با موضوعات مختلف اســت که حمل ونقــل و ترافیک، فرهنگی، 
اجتماعی، گردشگری، محیط  زیست و خدمات شهری، اقتصادی و شهرسازی 
ازجمله آن هاســت. راضی خاطرنشان کرد: در برنامه ریزی بودجه سال جاری 
۵۴۰ پروژه تعریف شده اســت که هم اکنون این پروژه ها در سطح کلان شهر 

شیراز و در مناطق یازده گانه فعال هستند.
وی در ادامه به تشــریح روند تهیه برنامه بودجــه ای پرداخت و عنوان کرد: 
معاونت برنامه ریزی شهرداری شیراز برای تهیه بودجه از یک سند بالادستی 
استفاده کرده است که این سند برنامه ای ۲۰ ساله است و بر اساس مطالعات 
پایــه در زمینه هــای مختلف تاریخــی، فرهنگی، جغرافیایی و شهرســازی 

انجام شده است.
معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی شهرداری شیراز ادامه داد: بر اساس 
این مطالعات قابلیت ســنجی ها صورت پذیرفته تا استعدادها و توانمندی های 

شهر استخراج و بر اساس قابلیت ها مسیر توسعه شهر تعیین شود.
راضی با اشــاره به اینکه بر اســاس ســنجش این قابلیت ها شهر باید توسعه 
متوازن داشته باشد، گفت: با این اقدام، نیازسنجی- امکان سنجی و برنامه های 

راهبردی پیرامون هر پروژه مشخص می شود.
وی تصریــح کرد: برنامه ریزی برای بودجه در حوزه حمل ونقل باهدف کاهش 
ترافیک برای تکمیل خطوط مترو، احداث تقاطع ها و خطوط جدید، نوسازی 
ناوگان حمل ونقل عمومی  و مدیریت ترافیک و هوشمندسازی در نظر گرفته 
شده که ۳۷ درصد از بودجه ۲۳ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومانی شهرداری شیراز 

به این حوزه اختصاص داده شده است.
راضی در ادامه گفت: در حوزه محیط  زیســت توجــه ویژه ای به محدودیت 
منابع آبی و توزیع متوازن فضای ســبز شــهری مدنظرقرار گرفته است. وی 
افزود: از دیگر مباحث مهم و مورد اهمیت در بودجه شــهری بحث تاب آوری 
شــهر در مقابل حوادث غیرمترقبه اســت که در این حوزه پروژه های بسیار 
خوب و شــاخصی در حوزه آتش نشــانی و مدیریت بحران در بودجه شهری 
تعریف شــده که حجم ۱۱ درصدی برابر با ۱۷۰۰ میلیــارد تومان از بودجه 
را به خود اختصاص داده اســت. معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی 
شــهرداری شیراز در پایان یادآور شــد: در حوزه کالبدی کلان شهر شیراز، با 
توجه به ظرفیت بســیار خوبی که بافت تاریخی این کلان شــهر دارد و برای 
همه مجموعه ای ارزشمند است، تخصیص بودجه ویژه از اولویت های اصلی و 

حائز اهمیت مدیریت شهری شیراز است.

تقدیرازمعاونخدماتشهریشهرداریمنطقهشش
درصفاولجبههخدمترسانی

به گــزارش ســبحان، در 
جلســه صحــن علنی روز 
یک شــنبه شورای اسلامی 
 شهر شــیراز در تاریخ ۱۲ 
آذر مــاه با حضور مصطفی 
عمومی  دادستان  بحرینی 
 و انقلاب مرکز استان، سید 
ابراهیــم حســینی رئیس 
شــورای اســلامی  شهر و 
محمدحسن اسدی شهردار 

شیراز و اعضای شورای اسلامی  شهر از خدمات ارزنده مهندس سجاد بدیهی 
بخاطر تلاش هاو پیگیری  های مســئولانه وی در راستای جلوگیری و امحای 
محصولات کشاورزی غیر بهداشتی و مراکز خرید و فروش غیرمجاز ضایعات 
در ســطح محدوده منطقه شش که به اســتناد بندهای یک و چهار و بیست 

ماده ۵۵ قانون شهرداری ها انجام شده بود، تقدیر شد.

معاون خدمات شهری شهرداری منطقه دو خبر داد:
ترمیمولکهگیریآسفالتدرسطحمنطقه  

به گزارش سبحان، مســعود منفرد، معاون خدمات شهری شهرداری منطقه 
دو گفت: مدیریت شــهری منطقه، خدمات رسانی به شهروندان در حوزه  های 
مختلــف را به صورت ویژه در دســتورکار قرار داده اســت. ازاین رو عملیات 
لکه گیــری و ترمیم آســفالت معابر ســطح منطقه به طور مســتمر در حال 
اجرا می باشــد. وی همچنین عنوان داشت، با توجه به گستردگی زیاد معابر 
ســطح شــهر و نیاز به رفع ایرادات، عملیات ترمیم و روکش آســفالت طبق 

اولویت بندی انجام خواهد پذیرفت.

معاون کار آفرینی و اشتغال بنیاد تعاون زندانیان کشور:
فارسبیشاز5هزارزندانیمشغولبهکار

درمراکزتحتقرارداددارد
به گزارش ســبحان، جبــار باقری، معاون کارآفرینی و اشــتغال بنیاد تعاون 
زندانیان کشــور در سفر دوروزه خود به اســتان فارس، از چند زندان استان 
بازدید کرد. باقری در پایان بازدیدش از زندان های مرکزی شــیراز مشــتمل 
کاردرمانی استان زندان شماره ۲ مرکز فارس و زندان های فسا و جهرم گفت: 
اشــتغال از برنامه  های مهم اولویت دار ســازمان زندان هاست و بنیاد تعاون 
زندانیان کشور متولی اصلی این حوزه در زندان هاست، در همین راستا استان 
فارس در اشــکال مختلف اشتغال مؤثر، بیش از ۵۰۰۰ زندانی را در زندان ها، 

کارخانجات و مراکز تحت قرار داد مشغول به کار دارد.
معــاون کار آفرینی و اشــتغال بنیاد تعاون زندانیان کشــور تصریح کرد: در 
این راســتا اداره کل زندان  های فارس در هفت ماه گذشــته از ســال جاری 
۳۲ میلیــارد تومان دســتمزد به زندانیان شــاغل حقوق بگیــر، پرداخت و 
به حســاب زندانی یا خانواده اش واریز نموده اســت کــه یک عملکرد موفق 
محســوب می شــود. وی ادامه داد: در زندان های فارس مجموعاً ۳۷ کارگاه 
تولیــدی در ۱۹ مؤسســه کیفــری دایــر و زندانیان در تولیــد بیش از ۴۰ 
 محصول، به اشتغال مشغول می باشند که از مزایای آن زندانی و خانواده شان 

برخوردار هستند.

موتورسیکلتهای34میلیاردیقاچاقدرلارستان  
به گزارش سبحان، سرهنگ ســید محمد یوسفی، فرمانده انتظامی  لارستان 
گفت: با تلاش مأموران این فرماندهی، ۲ دستگاه موتورسیکلت سنگین قاچاق 
به ارزش ۳۴ میلیارد ریال در این شهرســتان کشف شد. سرهنگ یوسفی بیان 
داشــت: در راستای طرح مبارزه با قاچاق کالا و ارز، مأموران انتظامی  لارستان 
حین گشــت زنی فعال و هدفمند در ســطح حوزه اســتحفاظی به ۲ دستگاه 

موتورسیکلت سنگین مشکوک و جهت بررسی دقیق تر وارد عمل شدند.
وی افزود: در اقدام به موقع مأموران، هر ۲ دستگاه موتورسیکلت قاچاق توقیف 

و ضمن هماهنگی با مرجع قضایی جهت بررسی به مقر پلیس منتقل شدند.
فرمانــده انتظامی  لارســتان با بیان اینکه کارشناســان مربوطــه ارزش این 
موتورســیکلت ها را ۳۴ میلیارد ریال برآورد کردند، گفت: راکبین برای ســیر 

مراحل قانونی به مرجع قضایی معرفی شدند.
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  مدیرکل امور مالیاتی فارس مطرح کرد:

شفافسازیوعدالتمحوریساختارمالیاتی
به گزارش سبحان، در نشست هم اندیشی اداره 
کل امور مالیاتی با دادســتانی عمومی  و انقلاب 
مرکز استان بر همکاری و تلاش دو مجموعه در 
جهت به حداقل رســاندن جرائم مالیاتی تأکید 

شد.
این نشســت که با حضور دادســتان عمومی  و 
انقــلاب مرکز اســتان، سرپرســت دادگاه های 
تجدیدنظر استان، رئیس کل دادگاه های عمومی 
 و انقلاب شیراز و معاونین دادستانی، مدیرکل و 
معاونین اداره کل امور مالیاتی فارس برگزار شد، 
چارچوب  های همکاری  های مشترک در راستای 

اجرای بهتر مقررات مالیاتی بررسی شد.
ســید مصطفی بحرینی، دادســتان عمومی  و 
انقلاب شــیراز با بیان آمادگی مجموعه قضایی 
استان با اداره کل امور مالیاتی فارس اعلام کرد: 
این دادستانی در راستای مبارزه با فرار مالیاتی، 
رســیدگی ویژه به پرونده  های فــرار مالیاتی در 

دادسراها را با جدیت دنبال می کند.
مالیاتی جرائم پروندههای تحقیقات تسریع
بحرینی گفت: در اصلاحیــه قانون مالیات  های 
مســتقیم با جرم انگاری فــرار مالیاتی، علاوه بر 
جرائم نقدی و جبران خســارت، فــرار مالیاتی 
جرم شناخته  شــده و از ماده ۲۷۴ تا ۲۷۹ این 
قانون به این موضوع پرداخته شــده اســت که 
با شناســایی راه  های فــرار مالیاتی و همچنین 
همکاری نزدیک دو مجموعه در قالب رسیدگی 
به پرونده  های مالیاتی، کاهش جرائم مالیاتی را 

به دنبال خواهد داشت.
وی با اشــاره به آمادگی دادســتانی در تسریع 
تحقیقات پرونده  های جرائم مالیاتی در شــعب 

ویــژه گفــت: همکاری  های لازم با مســئولان 
مالیاتی در راســتای تحقق و وصول مطالبات را 
داریم و در این راســتا ضروری است دوره  های 
آموزشی مشــترک و تعاملات علمی  و پژوهشی 

برگزار گردد.
هوشمندســازینظاممالیاتیاولویتویژه 

سازمانامورمالیاتی
حمیدرضا محمدابراهیمی، مدیرکل امور مالیاتی 
فارس ضمن قدردانی از عنایت مجموعه قضایی 
اســتان جهت تحقق اهداف نظام مالیاتی اظهار 
داشــت: هوشمندســازی نظام مالیاتی اولویت 
ویژه ســازمان امور مالیاتی در راستای شفافیت 

اقتصادی و ایجاد عدالت مالیاتی می باشد.
محمدابراهیمی  بیان کرد: شــهروندان و فعالان 
اقتصــادی در صورت آگاهی از اینکه با پرداخت 
مالیات  زیرســاخت ها و توسعه خدمات افزایش 
می یابد، همراهی بیشــتر و بهتری در پرداخت 

مالیات خود خواهند داشت.
وی بــه حمایت و تعامل مؤثر دادگســتری کل 
اســتان فارس با این اداره کل اشــاره و افزود: 
در شــرایط کنونی مجموعــه حاکمیت نظام بر 
شفاف ســازی و عدالت محوری ساختار مالیاتی 

تأکید دارند.
محمدابراهیمــی  بــه عملکــرد اداره کل امور 
مالیاتــی در حوزه فــرار مالیاتی اشــاره کرد و 
گفــت: با هدف ایجاد عدالــت مالیاتی و مبارزه 
با فرار مالیاتی در ســال جــاری، صندوق  های 
قرض الحســنه مرتبط با صنوف لوازم الکتریکی، 
آهن فروشان و سنگ فروشی ها با شناسایی تعداد 

۱۵۰۰ مؤدی و مطالبه بیــش از ۳۰۰ میلیارد 
تومان مالیات، شــرکت  های مجری ساختمان با 
شناسایی تعداد ۴۷ مؤدی و مطالبه حدود ۱۰۰ 
میلیارد تومان مالیات فروشگاه  های زنجیره ای با 
شناسایی تعداد ۲۴6 مؤدی و مطالبه ی بیش از 
۲۰ میلیارد تومان مالیات و فعالان حوزه گوشت 
قرمز با شناســایی تعــداد 8۰۰ مؤدی منتج به 
مطالبــه بیــش از ۷۰ میلیارد تومــان مالیات 

گردیده است.
رصدکلینیکهایپوستوزیبایی

مدیــرکل امــور مالیاتی فارس افــزود: از دیگر 
اقدامــات ایــن اداره کل رصــد کلینیک  های 
پوســت و زیبایی با شناســایی ۴۰۷ تکنسین 
کاشــت مو و مطالبه بیش از ۳۴ میلیارد تومان 
 مالیات، بازرســی از ۱۰ مؤدی صنف طلافروش 

و مطالبــه بیش از ۱۵۰ میلیارد تومان مالیات و 
بازرســی از محل فعالیت یک مؤدی مالیاتی در 
صنف لوازم خانگی و مطالبه ۱۴۰ میلیارد تومان 

مالیات بوده است.
اخذتعهداز467پزشکجهترعایتقانون

محمدابراهیمی  به ســایر اقدامات انجام شده در 
راســتای شناســایی فرار مالیاتی اشاره و اضافه 
کرد: بازدید سرزده از محل فعالیت ۵۱۴ پزشک 
و اخذ تعهد از ۴6۷ پزشک جهت رعایت قانون 
و استفاده از دستگاه کارتخوان، بازرسی از محل 
فعالیــت صنوف مختلف از جملــه مواد غذایی، 
خشکبار، مشاغل ساختمانی، تجهیزات پزشکی 
و... و مطالبــه مالیــات متمم از ایــن مؤدیان، 
تشــخیص و مطالبــه بیــش از ۵6۴ میلیــارد 
تومان مالیــات از تعداد ۳۷6 پرونــده مالیاتی 

تراکنش  های بانکی، تشــخیص و مطالبه بیش 
از 6۰۰ میلیارد تومان مالیــات ازتعداد ۱۲۱۵ 
مؤدی در اجرای مــاده ۱8۱ قانون مالیات  های 
مســتقیم و مبارزه با پول شویی، شناسایی بیش 
از ۵۹6 شــرکت کاغذی و پیگیری درخصوص 
انجــام اقدامات قانونــی دراین خصوص، وصول 
بیش از ۱8۰ میلیارد تومــان مالیات از ابتدای 
ســال جــاری تاکنــون در بخــش مبــارزه با 
فرارمالیاتی، بــا همکاری مراجع قضایی تاکنون 
ذینفع مبلغ ۴۰۰ میلیــارد تومان از کارت های 
بازرگانی شناســایی و در حــال پیگیری جهت 
اجرای تبصــره ماده ۱۵۷ قانــون مالیاتی  های 
مستقیم می باشد. وی افزود: تاکنون مبلغ 8۰۰ 
میلیارد تومــان از فاکتورهای صــوری، تعیین 
تکلیف و مؤدیان واقعی آن شناسایی گردیده اند 
و در حــال طی نمودن مراحل قانونی اســت. با 
این اقدامات و تلاش  هــا؛ اداره کل امور مالیاتی 
استان فارس در راستای مبارزه با فرارمالیاتی و 
مطالبه حقوق حقه دولت، رتبه نخست کشوری 
را در بازرســی، مبارزه با فرارمالیاتی و پولشویی 

در سطح کشور کسب کرده است.
وی بر اســتفاده از ظرفیت  های موجود در اداره 
کل امــور مالیاتی و دادگســتری کل اســتان 
تأکیــد کرد و اظهار داشــت: هم اکنون در حال 
حاضــر شناســایی گریزگاه هــای مالیاتی یکی 
از اولویت  هــای اصلی این اداره کل اســت که 
با گســترش همکاری های بین دســتگاهی، به 
ویژه حمایت دادگســتری کل استان و تسریع 
در صــدور آراء، برخورد با ایــن جرایم قاطع تر 

خواهد شد.

بــه گــزارش ســبحان، 
دستغیب،  سیدعبدالرضا 
مدیرعامل مجمع خیرین 
فرهنگ ساز  و  شهرســاز 
از مرکز  بازدید  شیراز در 
بانــوان  خوداشــتغالی 
حضرت فاطمه زهرا )س(
به اهمیــت حفظ کرامت 
انســانی به عنــوان یکی 
از دروس اخلاقی اســلام 
اشاره نمود و بر توجه ویژه به حفظ کرامت انسانی بانوان سرزمینمان 
تأکید کرد. دســتغیب گفت: این مرکز توسط یکی از خیرین ارجمند 
در دو طبقه ســاخته شــده کــه امکان اشــتغال بانــوان در منطقه 
کوشک میدان و مجاور آن را فراهم نموده و به نام حضرت فاطمه زهرا 

)س( نام گذاری شده است.
وی با بیان اینکه اشــتغال، اعتماد به نفس انسان را افزایش می دهد؛ 
افتتاح چنین مراکــزی را فرصتی برای حمایت از بانوان سرپرســت 
خانوار عنوان کرد تا با اعتماد به نفس بیشتر و آسودگی خاطر بتوانند 
از زحمات و دســت رنج خود، مخــارج زندگی شــان را تأمین کنند. 
دســتغیب با تأکید بر ضرورت اهدای ارزاق به نیازمندان در وضعیت 
اقتصادی امروز جامعه توســط خیرین نیکــوکار، فراهم کردن فضای 
اشــتغال در مناطق و محلات کم برخوردار با حمایت خیرین را بسیار 
مهم تر دانســت و یادآور شــد: مجمع خیرین شهرساز و فرهنگ ساز 
شــیراز آمادگی دارد تا بــا همکاری شــهرداری های مناطق، به ویژه 
مناطــق کم برخوردار عرصــه را برای ورود خیرین و ســاخت چنین 

مراکزی مهیا کند.
رضا مسعودی، شــهردار منطقه ۵، مرکز خوداشتغالی حضرت فاطمه 
زهرا )س( را تنها مرکز خوداشــتغالی بانوان سرپرست خانوار در این 
منطقه دانست که از سال گذشته با حمایت مجمع خیرین شهرساز و 

فرهنگ ساز به بهره برداری رسیده است.
مســعودی ابراز امیدواری نمود که این مراکز در دیگر مناطق محروم 
 نیز ایجــاد گردد تا بتوان بخشــی از محرومیت های ایــن مناطق را 

کاهش داد.
افسانه خواست خدایی، عضو شورای اسلامی  شهر شیراز نیز با اشاره به 
فعالیت ۱۰۰ بانوی سرپرســت خانوار در این مرکز خوداشتغالی، این 
توفیق راحاصل تلاش شهرداری، شوراي شهر، مجمع خیرین شهرساز 

و فرهنگ ساز شیراز و مجموعه سپاه عنوان کرد. 
وی گفت: با حمایت مجمع خیرین شهرساز و فرهنگ ساز شیراز مبلغ 
۷۰۰ میلیــون تومان وام بدون بهــره در اختیار این بانوان قرار گرفته 
است و حمایت از این بانوان و مرکز خوداشتغالی همچنان ادامه دارد.
وی اضافه کرد: با نظر شــورای شــهر و شهرداری شیراز قرار است در 
دیگر مناطق ۱۱گانه شــیراز فضای کســب و کار و خوداشتغالی ایجاد 
گردد تا بتوان در مســیر کاهش آســیب های اجتماعــی در مناطق 
کم برخــوردار و حمایت از بانوان سرپرســت خانــوار این مناطق گام 

مؤثری برداشت. 

مدیرعامل مجمع خیرین شهرساز و فرهنگ ساز شیراز 
مطرح کرد: 

ضرورت فراهم کردن فضای اشتغال 
در مناطق کم برخوردار

به گزارش ســبحان، حمیدرضــا جلایر، معاون 
بهره بــرداری و دیســپاچینگ شــرکت توزیع 
نیــروی بــرق اســتان فــارس از پیش بینی و 
ایجــاد ســایت  های مدیریت بحــران در نقاط 
مختلف اســتان فــارس و تجهیز ســایت ها با 
 انواع لوازم و تجهیزات مورد نیاز برای شــرایط 

بحرانی خبر داد.
جلایــر بر لــزوم آمادگی و مجهز بــودن کلیه 
نیروهــای عملیاتــی در مرحله پیــش از وقوع 
حادثه تأکید کرد و گفت: بایستی همواره برای 
مواجهــه و مقابله با حوادث و مخاطرات طبیعی 
و بحران های احتمالی از قبل آمادگی  های لازم 
صورت گرفته باشــد، تا بتــوان در مواقع بروز 
بحران و اضطرار به بهترین شکل ممکن خدمات 

امدادرسانی و رفع بحران انجام گیرد.
وی، پیش بینــی و تجهیز بیــش از ۱۵۴ گروه 
عملیاتی واکنش ســریع و به صورت آماده باش 

جهت رفع فوری هرگونه عیب در شــبکه برق 
درشرایط بحران و برگزاری مانورهای تعمیرات 
فراگیر به صورت ســالیانه در مدیریت  های برق 
فعالیت شــرکت جهت  شهرســتان  های حوزه 
ارتقــای آمادگــی گروه  هــای عملیاتی واکنش 
ســریع و رفع عیوب خطوط بحرانی را از جمله 
فعالیت  های مفید و مؤثر در راســتای مدیریت 
بحران عنوان کرد و بیان داشت: استقرار سامانه 
نرم افزاری GIS و پیاده سازی و تشکیل و تکمیل 
اطلاعــات مکانــی و توصیفی کلیــه تجهیزات 
شبکه  های توزیع و مشــترکین برق شرکت در 
اطلس مخاطرات  پیاده ســازی   ،GIS ســامانه 
طبیعی شامل ســیل، زلزله، طوفان در سامانه 
GIS و شناسایی نقاط حادثه خیز شبکه و انجام 
بازدید، تعمیر و نگهداری شــبکه با استفاده از 
ســامانه  های مکانیزه و مکان محور در شــرکت 
به صورت مستمر در جهت ارتقای تاب آوری نیز 

از دیگر اقدامات مهمی  است که این شرکت در 
زمینه مدیریت بحران در دســتورکار خود قرار 
داده اســت. معاون بهره برداری و دیسپاچینگ 
شــرکت توزیع نیــروی برق اســتان فارس در 
ادامه بر سازمان دهی و به کارگیری ظرفیت  های 
بخــش خصوصی در مدیریت بحران و شــرایط 
اضطراری تأکید کرد و اظهار داشت: در راستای 
طرح رســا )رویین تن سازی ایران( بیش از ۱۰8 
شــرکت پیمانکاری در حوزه تخصصی خدمات 
 برق رســانی از بخش خصوصی، ظرفیت سازی و

 سازمان دهی شده اند. 
جلایــر، تدوین نظام نامه مدیریت بحران و تهیه 
و به روزرسانی بانک اطلاعات نیرو  های عملیاتی، 
پیمانکاران و تجهیزات و لوازم موجود شــرکت، 
تهیــه دســتورالعمل مقــاوم ســازی پایه  های 
فرســوده و تخصیص اعتبــار، برنامه ریزی برای 
مقاوم سازی آنها و اجرای سرشاخه بری درختان 

قبل از شــروع فصل پاییز و زمستان در شبکه 
را از دیگــر اقدامات مهمــی  عنوان کرد که این 
 شــرکت در زمینه مدیریت بحران مد نظر قرار 

داده است. 
در ادامه،  بهمــن قدیری، رئیس گروه مدیریت 
بحران و پدافند غیرعامل شــرکت توزیع نیروی 
برق استان فارس نیز از برگزاری دومین رویداد 
بین المللی مدیریت بحــران ایران قوی از ۳-۵ 
دی ماه ســال جاری خبر داد و گفت: شــرکت 
توزیع نیروی برق اســتان فارس درصدد است 
با حضور و مشــارکت فعال خود در این رویداد 
بین المللــی اقدامات انجام گرفتــه و توانمندی 
مهم خود در حوزه مدیریت بحران را به نمایش 
بگذارد. قدیری آشــنایی دستگاه های اجرایی با 
سیاست گذاری و فعالان مدیریت بحران نسبت 
به دستاورد های نوین و همچنین ایجاد ظرفیت 
لازم برای اقدامات فرهنگی، ترویج آموزش های 

همگانی و تخصصی برای بهره گیری از ظرفیت 
مراکز علمی  دانشــگاه ها، نهاد های غیردولتی و 
تشکل های مردم نهاد در سطح ملی و بین المللی 
را از مزایای برپایی رویداد بین المللی ایران قوی 
برشــمرد و تصریح کرد: بی تردید حضور در این 
رویداد بین المللی می تواند نقش مهمی  در ارائه 
دســتاوردها، ارتقای ســطح آگاهی و دانش و 
از تجارب دیگر سازمان ها  همچنین بهره مندی 
و آشنایی با آخرین دستاوردها درحوزه مدیریت 

بحران ایفا نماید.

به گزارش ســبحان، امیرحســین حکمت نیا، مسئول میز 
تخصصی گردشگری ادبی کشــور و برگزاری رویدادهای 
علمی  نمایشــگاه بین المللی گردشــگری پارس-شــیراز 
بیــان کرد: حدود دو و نیم دهه از راه اندازی گردشــگری 
خلاق در دنیا می گذرد و یکی از ارکان گردشگری خلاق، 
گردشگری ادبی است که در ایران حدود یک دهه است با 

محوریت بخش خصوصی فعال شده است.
مسئول برگزاری رویدادهای علمی  سیزدهمین نمایشگاه 
بین المللی گردشگری پارس-شیراز افزود: اخیراً در وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی نیز میز ادبی 
گردشگری به مرکزیت شــهر شیراز راه اندازی شده است. 
حکمت نیا در توضیح بیشــتر عنوان کرد: شهرهای زیادی 
در ایران داریم که ظرفیت های حرفه ا ی گردشــگری ادبی 
دارنــد که به صورت بازار خام کمتر به آن پرداخته شــده 
اســت. از جمله می تــوان یزد با وحشــی بافقی و فرخی 
یزدی، کاشان  با محتشم کاشانی و سهراب سپهری، تهران 
با مشــاهیر ادبی و خانه ســیمین و جلال و نیما یوشیج، 

اصفهان بــا مقبره صائــب تبریزی، خانه هــای تاریخی، 
خراســان رضوی با عطار و خیام، شهر شیراز با آوازه بلند 

تاریخی و... اشاره کرد.
وی اضافه کرد: طی دو سال گذشته و در بحث محتوایی، 
ســمینارهای مختلفــی برگــزار شــد و فعــالان ادبی و 
گردشــگری را آموزش دادیم که بهره وری این موضوع را 
در نمایشــگاه بین المللی گردشگری پارس خواهیم دید تا 

گردشگری ادبی تا بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد.
مســئول میز تخصصی گردشگری ادبی کشور خاطرنشان 
کرد: در دی ماه امســال نیز به مناسبت برگزاری نمایشگاه 
پارس، میز تخصصی گردشــگری ادبی اجرایی می شود و 
راهنمایان گردشگری ادبی حضور خواهند داشت. به گفته 
حکمت نیا، حدود بیست مســیر سفر گردشگری ادبی در 
فارس مرتبط با داســتان ها، روایت ها، خانه های تاریخی، 
معابر و... طراحی شده که در این نمایشگاه معرفی خواهد 

شد.
این مدرس دانشــگاه تصریح کرد: بازار امروز گردشــگری 

به ســمت روایت محوری و حس و ادراک گردشــگر پیش 
می رود و در این راســتا گردشــگری ادبی، گردشــگری 
خــوراک و... می توانــد جذابیت و رغبتــی مضاعف برای 

گردشگری پدید آورد.
مســئول برگــزاری رویدادهای علمی  گردشــگری ادبی 
سیزدهمین نمایشگاه بین المللی گردشگری پارس-شیراز 
ادامه داد: همچنین در یک ســال اخیر به صورت مستمر 
تورهای گردشگری ادبی در شیراز اجرایی شده و در سایر 
شهرها هم مسیرها هدفمندسازی و در حال تعریف است. 
حکمت نیــا اضافه کرد: به دنبال چاپ کتاب گردشــگری 
ادبی در فــارس، کتاب ظرفیت های ادبــی در یزد نیز به 
چاپ رســیده و این نشــان از تمرکز جدی بر گردشگری 

ادبی دارد.
ایــن فعال گردشــگری در خاتمــه عنون کرد: امســال 
نمایشگاه گردشگری خارج از همه ظرفیت ها، با عطر غزل 
و ظرفیت های مشاهیر ادبی زینت پیدا خواهد کرد و رنگ 

متفاوتی به نمایشگاه خواهد داد.

به گزارش ســبحان، میز خدمت شــهرک صنعتی بزرگ 
شــیراز با حضور ابراهیم عزیزی، نماینده مردم شــیراز و 
زرقان در مجلس شورای اسلامی  و سید مصطفی   هاشمی، 
 مدیرعامل شــرکت شــهرک  های صنعتی فارس برگزار و 
مسائل و مشــکلات ۱۴واحد تولیدی و صنعتی بررسی و 
رسیدگی شــد. در این برنامه صنعتگران و فعالان تولیدی 
در شــهرک صنعتی بزرگ شــیراز مشــکلات خود را در 
بخش  های دریافت تســهیلات بانکی سرمایه در گردش و 
ایجادی، مشکلات عوارض گمرکی و ترخیص کالا، معوقات 
بانکی و جانشــین شــدن بانک و تملک واحــد، تولیدی، 
معافیت  های مالیاتی، تأمین زیرساخت  ها، اجرای طرح  های 
توسعه در واحدها، مســائل مربوط به ساخت وساز و پایان 
کار، مطالبات مالی از نهادها و شــرکت  های دولتی مطرح 
کردند و نماینده مردم شهرســتان های شیراز و زرقان در 
مجلس شورای اســلامی  و مدیرعامل شرکت شهرک  های 
صنعتی فارس نیز ضمن بررسی درخواست  های صنعتگران، 

مسائل آنها را پیگیری کردند.
عزیــزی در این میز خدمت ضمن تمــاس و هماهنگی با 
مدیران و مســئولان در ســطوح ملی و استانی، مشکلات 
صنعتگــران را به صورت موردی پیگیری نمود.  وی در این 
دیدارها بر پیگیری درخواســت  های صنعتگران تا حصول 

نتیجه تأکید کرد.
ســید مصطفی   هاشمی، مدیرعامل شــرکت شهرک  های 
صنعتــی فارس نیز با بیان اینکه میز خدمت در شــهرک 

صنعتی بزرگ شــیراز از ابتدای سال گذشــته راه اندازی 
شده اســت گفت: در این مدت حدود ۳8 برنامه مختلف 
میز خدمت باحضور اســتاندار فارس، مدیران دستگاه  های 
اجرایــی و رئیس کل، دادســتان و معاونان دادگســتری، 
نمایندگان شــیراز در مجلس شــورای اسلامی  و معاونان 
و مدیران شــرکت شــهرک های صنعتی فــارس برگزار و 

مشکلات صنعتگران رسیدگی شده است.  
کاروخدمتجهادیبرایگرهگشــاییازمشکلاتدر

دولتسیزدهمیکاولویتاست
هاشــمی  با بیان اینکه برگزاری میز خدمت در راســتای 
برنامه  های دولت مردمی  و به منظور ارتباط چهره به چهره 
مسئولان و مردم و تسریع در پاسخگویی به مطالبات انجام 
می شــود، گفت: کار و خدمت جهادی برای گره گشایی از 
مشــکلات و پاســخگویی به مطالبات مردمــی  در دولت 
سیزدهم یک اولویت اســت که ما در شرکت شهرک  های 
صنعتی فارس به صورت مستمر و مداوم خود را مکلف به 

انجام آن می دانیم.
مدیرعامل شــرکت شــهرک  های صنعتی فارس در ادامه 
گزارشــی از وضعیــت شــهرک صنعتی بزرگ شــیراز، 
طرح  های عمرانی و زیرســاختی در این شــهرک صنعتی 
و تأمین زیرســاخت ها نظیر آب و بــرق ارائه داد و گفت: 
تأمین آب شــرب به عنوان یکی از مهم ترین نیازهای این 
شــهرک صنعتی در اولویت قرارگرفت. با همکاری شرکت 

آبفا طرح انتقال آب درحال انجام است و با بهره برداری از 
آن مشکل تأمین آب شرب واحد  های صنعتی تا چند سال 

آینده رفع می شود.
وي افــزود: با بهره برداري از این طــرح در آینده نزدیک، 
حدود ۵۰ لیتر بر ثانیه آب شــرب به ظرفیت آب شــرب 

موجود شهرک صنعتي بزرگ شیراز افزوده مي شود.  
هاشمي با بیان اینکه خط انتقال آب شرب از شبکه داخلي 
توزیع آب شهرک صنعتي تا ورودي شهرک صنعتي توسط 
این شــرکت اجرا و آماده وصل به خط انتقال آبفا اســت 
گفت: آبفاي شــیراز نیز طرح خط انتقــال آب تا ورودي 
شــهرک صنعتي به طول ۵ کیلومتر را در دست اجرا دارد 
که امیدواریم این طرح هرچه ســریع تر بــه بهره برداري 
برســد. مدیرعامل شــرکت شــهرک  های صنعتی فارس 
اعتبارات هزینه شده براي این طرح شامل خرید انشعاب و 

اجراي خط انتقال را ۵۵۰میلیارد ریال اعلام کرد.

معاون بهره برداری و دیسپاچینگ شرکت توزیع نیروی برق استان فارس خبر داد: 

ایجاد سایت  های مدیریت بحران در نقاط مختلف استان فارس

مسئول میز تخصصی گردشگری ادبی کشور: 

میز تخصصی گردشگری ادبی در نمایشگاه گردشگری پارس برگزار می شود

 نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس تأکید کرد: 

 پیگیری درخواست  های صنعتگران تا حصول نتیجه
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غررالحكم:ح۱۱۷

طرح روزحدیث روز

این شهید »مکتب الصادق« را بهتر بشناسیم

زنده نگه داشــتن یاد و خاطره شهیدان دبیرستان سپاه تهران )مکتب الصادق 
علیه السلام( همچنان دغدغه بســیاری از دست اندرکاران دبیرستان، به ویژه 
دانش آموختگان آن بوده اســت. این دبیرستان که در بین دانش آموزانش به 
مکتب مشــهور است، از پاییز 13۶1 دانش آموز جذب کرده و تا هفده سال و 

)هفده دوره( پس  از آن ادامه یافته است.
در هشــت ســال دفاع مقدس حدود 900 دانش آموز جذب مکتب شــدند 
و از ایــن تعداد، یک صد نفر به فیض شــهادت نائل آمدنــد. حدود 150 نفر 
نیز جانباز شــده و حــدود 300 نفر دیگر در عملیات هــای مختلف زخم و 
جراحت برداشــتند؛ آماری که اگر بی نظیر نباشد، در سطح مدارس آن زمان 
و به نســبت تعداد دانش آموزان، قطعاً کم نظیر اســت. خاطرات این شــهدا 

جمع آوری و در کتاب »یاران دبیرستان« تدوین شده است.
 سعید صالح نیا همکلاسی شهید علیرضا پیسوده روایت می کند: آن سال های 
پس از دفاع مقدس، هنوز دبیرستان سپاه در لانه جاسوسی بود که هشتمین 

دوره از دانش آموزان پذیرش شدند.
علیرضا پیســوده )متولد سال 1353( هم جزو ایشان بود. در هر دوره مکتب 
برخی افراد به خاطر خصوصیات خاص اخلاقی و رفتاری شان در ذهن انسان 
می ماندند. علیرضا پیسوده با اینکه در میان دوستان و رفقایش فردی محبوب 
بود، اما در میان دیگران و غریبه ها بسیار محجوب، سر به زیر و اخلاقی بود.
به دلیــل رفتار متیــن و برخوردهای ســنجیده اش با مســئولان مکتب و 
خوش اخلاقــی و خونگرمی با رفقا هنوز در یاد من باقی مانده اســت. حدود 
10 سال از فارغ التحصیلی پیســوده گذشت که روزی با هواپیمای ایلوشین 
ســپاه به مقصد مشــهد مقدس پرواز داشــتم. یک دفعه او را با همان چهره 

خندان دیدم.
علیرضا امنیت پرواز شــده بود. خیلی باصفا و با وقار و به شــدت مرا تحویل 
گرفت و با اصرار به کابین خلبان برد و پذیرایی مفصلی کرد. درباره شــرایط 
کابین خلبان و نحوه پــرواز هم توضیحات کاملی داد. این پذیرایی مفصل و 
تحویل گرفتن ها چند بار دیگر وقتی که با هواپیماهای غول پیکر ایلوشین یا 

آنتونف سپاه به مشهد می رفتیم، اتفاق افتاد.
یادم هســت هر بار نگرانی خود را از بی توجهی به فرســودگی و نقص ایمنی 
هواپیماهای قدیمی و مشکل دار ایلوشــین و آنتونف و دردآور بودن حوادث 
سقوط هواپیماهای فالکن و ترابری سپاه ابراز می کرد. آذر 1385 وقتی خبر 
شــهادتش را شنیدم، بلافاصله یاد همان درد دل ها و دل نگرانی هایش افتادم 

و آه حسرت کشیدم.
مهدی شــیرپور هم از دیگر دوستان شهید پیســوده روایت می کند: »من و 
علیرضا پیسوده و حســین بیکانی، دوره هشتمی مکتب بودیم. خیلی با هم 
همدل و صمیمی بودیم. رفاقت ما بعد از مکتب هم ادامه یافت. همیشــه با 

هم بودیم و اوقات زیادی را با هم می گذراندیم.
از بین ما، حســین اولین نفر بود که به جمع متأهلان پیوست. من و علیرضا 
هرکاری از دســتمان برمی آمد، به عنوان دوست و برادر برایش انجام دادیم. 
علیرضــا تازه پیکان صفر خوشــگلی خریده بود کــه آن را برد گل زد برای 

جشن و مراسم.
همین کار را برای دامادی من هم کرد. دوباره پیکان خوشــگلش را گل زد و 
آورد برای مراســم؛ ولی به خاطر تأخیر در هماهنگی، دیر رسید و گل فروش 

فقط وقت کرد جلوی ماشین را تزیین کند.
ســال ها از دامادی من و حســین می گذرد و هر وقت بــه آن عکس ها نگاه 
می کنم، یاد علیرضا و پیکان خوشــگل و ســفیدش می افتــم. او دیرتر از ما 

ازدواج کرد، اما رابطه نزدیکمان تا هنگام شهادتش ادامه یافت.
مــن و علیرضــا همکار بودیم. روز قبــل از آن حادثه، علیرضــا از مأموریت 
پــروازی خطیری برگشــته بود و خیلی خســته بود. آمد به من ســر بزند. 
 چند دقیقه ای نگذشــت که موبایلش زنگ خــورد و مأموریت جدیدی برای 

فردا به او ابلاغ شد.
به من گفت: من خیلی خســته ام، تو می توانی جای من بروی؟ من هم قبول 
کردم. یکی دو ســاعت بعد که به خانه رفت و استراحت کرد، به من زنگ زد 

و تشکر کرد و گفت که حالش بهتر است و خودش می رود.
صبح روز حادثه علیرضا در هواپیمای آنتونف نیروی هوایی ســپاه به مقصد 
بندرعباس مأموریت داشــت. هواپیما صبح زود از باند بلند شد؛ اما به دلیل 
نقص فنی هنوز چند ثانیه نگذشــته و از باند دور نشده، آخر باند مهرآباد به 

زمین خورد و آتش گرفت.
به دلیل اینکه تازه از باند بلند شده بود و باکش پر از بنزین بود، آتش شدید 
شــد و پیکر شهدا به شــدت ســوخت. علیرضا البته کنار در ورودی هواپیما 
نشســته بود و هنگام ســقوط به بیرون پرتاب شــده بود. پشت سرش ضربه 

شدیدی خورده و همان جا به شهادت رسیده بود.
ششم آذر 1385 روز بسیار تلخی برای من و همکارانم شد. حدود 40 نفر از 
عزیزانمان را در آن سانحه از دست دادیم. علیرضا اما برای من به عنوان برادر 

و دوست صمیمی طور دیگری بود.

کلاه هوشمند؛ ابزاری همه کاره برای حفظ ایمنی
فن آوری

عکس خبر

 خنک کردن اسب با آب در گرمای تابستانی - ریودوژانیرو برزیل

 اردوگاه آوارگان جنگ در مدرسه ای در شهر رفح - جنوب نوار غزه

پايانآتشبسوادامهحملاترژيمصهیونیستیبهغزه
منبع:فارس

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  بازار فرش 

دانستنی

سلامت

درد گلویتان را چگونه تسکین دهید؟

۱۳ راهکار خانگی و ساده برای کاهش فشار خون

گلــودرد می توانــد ناشــی از عوامل متعددی باشــد، از 
آلرژی ها گرفته تا سرماخوردگی معمولی، از عفونت های 
باکتریایی گرفته تا دیگر مشــکلات. چند راهکار خانگی 
مؤثر به شما توصیه می کنیم تا بتوانید یکی دو روزی این 

درد را بهتر تحمل کنید.
  مایعات فراوان

تا می توانید نوشــیدنی های گرم بنوشید، مثل چای یا آب 
مرغ. یا اینکه نوشــیدنی های سرد مثل آب سرد یا بستنی 
یخی را امتحان کنید. همه چیز بستگی به ترجیح شما دارد 
و اینکه کدام بهتر گلودردتان را تســکین می دهد. مایعات 
کمک می کنند غشای مخاطی پاک سازی شود و ترشحات 

و در نتیجــه جلوی بهتر دفع شوند 
ســی عفونت هــای  سینو
نوشــیدنی های گرفته شــود. 

می توانند  نــرم کردن گرم  بــا 
کمتــر حلق، سرفه ها  را 

 . سرد کنند هم 
و هــم 
گرم 

را امتحان کنید تا ببینید کدام برای شما بهتر است.
  غرغره آب نمک

نصف قاشــق چای خوری نمک یا جوش شیرین را در یک 
لیوان آب گرم حل کرده و هر ســه ســاعت غرغره کنید 
)ولی قورت ندهید.( محلــول آب نمک می تواند التهاب و 
تحریک گلو را کاهش دهد. جوش شــیرین هم نرم کننده 
گلو است، موکوس را نرم می کند و جلوی ریفلاکس اسید 

که تحریک کننده گلو است را می گیرد.
  آنتی هیستامین ها و مسکن ها

یک آنتی هیســتامین می تواند گلودردتان را کمتر کند یا 
تسکین دهد. استامینوفن، ایبوپروفن و ناپروکسن نیز به 
تســکین دردی که در عمق گلویتان و دیگر قسمت های 

گردنتان دارید کمک می کنند.
هیستامین ها مواد شیمیایی هستند که به سیستم ایمنی 
در مبارزه با عوامل بیمــاری زا کمک می کنند. اما گاهی 
این هیستامین ها زیاده روی می کنند و باعث بروز علائمی 
مثل گرفتگی بینی و ترشــحات پشــت حلق می شــوند 
که می تواند گلودرد را بدتر کند. آنتی هیســتامین ها این 

فعالیت زیاد هیستامین ها در بدن را خنثی می کنند.
  بخار و رطوبت

دوش آب گرم بگیرید. وقتی حمام کاملًا پرُ از بخار شــد، 
نفس عمیق بکشــید تا اثرش را ببینید. بخار، موکوس را 
رقیق و نرم می کنــد و گلویتان را با مرطوب کنندگی اش 

تسکین می دهد.
  شربت آب و عسل و آب لیمو

با آب گرم و عســل و آب لیمو یک نوشــیدنی خوشمزه 
درســت کنید و گرم بنوشــید. می توانید به این شربت، 

دارچین یا زنجبیل هم اضافه کنید.
عســل گلو را پوشــش می دهد و با کاهــش تحریکات، 
گلودرد را تســکین می دهد. عسل خاصیت ضدمیکروبی 
هم دارد و شیرینی آن می تواند عصب های گلو را تسکین 
داده و ســرفه را کم کنــد. ادویه هایی مثــل دارچین و 
زنجبیل با تحریک تولید بزاق، هم به هیدراســیون بدن 

کمک می کنند و هم به دفع موکوس.
  استراحت

هر چقدر که لازم اســت طی روز استراحت کنید، حتی 
اگر در حد بســتن چشم ها باشــد. اهمیت استراحت را 
دست کم نگیرید. اما حواســتان باشد صاف درازکشیدن 
گاهی می تواند به دلیل افزایش فشار در پشت حلق باعث 
تورم گلو شــود. پس بهتر است با چند بالش زیر سرتان 
را بلند کنید یا یک روی صندلی یا مبل راحت بنشینید.

از چیزهایی که گلویتــان را تحریک می کنند نیز پرهیز 
کنید: هوای خشک، دود سیگار، غذاهای اسیدی یا تند، 
فوراً بعد از غذا درازکشیدن، خصوصاً اگر ریفلاکس دارید.

  گلودرد چقدر طول می کشد؟
واقعاً بســتگی به علت گلودردتان دارد. بیشتر گلودردها 
اگر ناشــی از یک عفونت ویروســی مثل سرماخوردگی 

باشند در عرض سه تا ده روز خوب می شوند.
اگــر یک عفونت باکتریایی مثل اســترپ یا آلرژی عامل 
گلودرد باشــد و با آنتی بیوتیک مناسب یا داروهای دیگر 

درمان نشود شاید بیشتر طول بکشد.

فشار خون یکی از شــایع ترین بیماری های مزمن است؛ 
برآوردها نشان می دهد که 32 درصد جمعیت بالای 18 

سال ایرانی به فشار خون بالا مبتلا هستند.
  فشار خون چیست؟

در صورتی که فشار خون سیستول )عدد بالایی( 140 یا 
بیشتر و فشار خون دیاستول )عدد پایینی( 90 یا بیشتر 
باشد فرد به عنوان بیمار مبتلا به فشار خون بالا شناخته 
می شود. اگر با هر گونه عوارض فشار خون بالا مانند سکته 
مغزی یا حمله قلبی مواجه شدید، بدون هیچ تاخیری با 
اورژانس تماس بگیرید یا بــه نزدیک ترین مرکز درمانی 
مراجعه کنید و از درمان های خانگی خودداری کنید. اگر 
فشــار خون بالا بدون هیچ عارضه ای دارید، اولین کاری 
که باید انجام دهید این است که آرام باشید و صاف دراز 
بکشید؛ کاری را که درگیر آن بودید کنار بگذارید و آرام 
آرام نفس عمیق بکشــید؛ این تکنیک کاهش استرس تا 

حدی به کاهش فشار خون کمک می کند.
  چگونه فشار خون خود را کاهش دهیم؟

توجه داشــته باشــید که مصرف داروهای فشــار خون 
بــرای مبتلایان ضروری اســت و بنابراین مصرف داروها 
تحت هیچ شرایطی نباید خودسرانه قطع شود اما برخی 
راهکارها وجــود دارند که در کنــار دریافت درمان های 

دارویی، بتوانید فشار خون خود را کاهش دهید:
1- نفــس عمیق بکشــید و ســعی کنید آرام باشــید. 
استرس و اضطراب می تواند فشــار خون شما را افزایش 

دهد، بنابراین چند دقیقه اســتراحت می تواند به کاهش 
آن کمک کنــد. یادگیری تمرینات تنفســی که ضربان 
 قلب شــما را کاهش می دهد نیــز می تواند باعث آرامش 

شما شود.
2- کمی آب بنوشید. کم آبی بدن می تواند باعث افزایش 
فشار خون شود، بنابراین نوشیدن یک لیوان آب می تواند 

کمک کننده باشد.
3- فعالیت بدنی داشته باشید. پیاده روی یا انجام حرکات 
کششــی سبک می تواند به کاهش فشار خون شما کمک 
کنــد؛ محققان به این نتیجه رســیده اند که انجام 90 تا 
150 دقیقــه فعالیت بدنی در طــول هفته یا حداقل 30 
دقیقه در هر روز به مدت حداقل 5 روز در هفته می تواند 

به حفظ سلامتی منجر شود.
4- مقداری شــکلات تلخ بخورید. شــکلات تلخ حاوی 
موادی به نام فلاونوئیدها اســت که نشان داده شده فشار 

خون را کاهش می دهد.
5- از مصرف ســیگار و الکل دوری کنید. مطالعات نشان 
داده که مصرف ســیگار و مشــروبات الکلی تأثیر بسیار 
مخربی بر ســلامتی انســان دارد و از عوامل بسیار مهم 
در بروز فشــار خون بالا به شــمار می رود. سیگار باعث 
ایجاد پلاک در رگ های خونی و منجر به فشار خون بالا 
می شود. سعی کنید سیگار را ترک کنید و از قرار گرفتن 

در معرض دود سیگار نیز خودداری کنید.
۶- وزن اضافه خود را کاهش دهید. اضافه وزن یک عامل 

خطر اصلی برای فشــار خون بالا است؛ شما باید شاخص 
توده بدن )حاصل تقسیم وزن بر مجذور قد( را بین 18/5 

تا 24/9 کیلوگرم بر متر مربع حفظ کنید.
7- چاقــی مرکزی خود را کاهش دهید. داشــتن چربی 
بیش از حــد در دور کمر شــما را در معرض خطر ابتلا 
به فشــار خون بالا و بیمــاری قلبی مرتبط بــا آن قرار 
می دهد؛ برای کاهش چربی دور شــکم باید ورزش هایی 
برای انقباض عضلات شکم مانند درازنشست انجام دهید.
8- خواب کافی داشــته باشــید. کمبود خواب شــانس 
ابتلا به بیماری هایی که باعث فشــار خون بالا می شود را 
افزایش می دهد. ســعی کنید هر شب بین 7 تا 9 ساعت 

خواب با کیفیت داشته باشید.
9- غذاهای مفید برای قلب بخورید. مصرف اسفناج، کلم 
بروکلی، هویج، ســیب، پرتقال، موز، غلات کامل، آجیل، 
لوبیــا، لبنیات بدون چربی یــا کم چرب، تخم مرغ، ماهی 
چرب، گوشت بدون چربی، مرغ یا بوقلمون بدون پوست 

و تخم مرغ برای سلامتی قلب مفید هستند.
10- از مصرف فســت فود بپرهیزیــد. از غذاهای مملو از 
چربی های اشباع شده و ترانس مانند فست فود، غذاهای 

سرخ شده و غذاهای فوری و منجمد خودداری کنید.
11- مصرف ســدیم خود را کاهش دهید. مراقب میزان 
نمک مصرفی خود باشید، زیرا نمک می تواند فشار خون 
را افزایش دهد. از غذاهای بسته بندی شده و فرآوری شده 
 که معمولاً حاوی سدیم بیشتری هستند خودداری کنید.

 Proxgy کلاه هوشــمند که توسط استارتاپ هندی
ســاخته شده اســت موفق به دریافت جایزه بهترین 
طراحــی هند در ســال 2023 و همچنیــن جایزه 
نوآوری نمایشــگاه فناوری CES شــده است. اول و 
مهم تر از همــه، این کلاه واقعاً از کاربــران در برابر 
ضربه به ســر محافظت می کند. کلاه هوشمند دارای 
پوسته ABS سفت شده و درجه بندی نوع 1، کلاس 
3 اســت. این بدان معنی اســت که در برابر سقوط 
اشــیاء از ســر محافظت می کند اما در برابر خطرات 

الکتریکی محافظتی ندارد.
گفتنی اســت که این کلاه دارای یک حســگر قابل 
جابه جایی اســت که در صورت شناسایی هر یک از 

14 گاز قابل اشــتعال یا سه گاز سمی، زنگ هشدار 
را به صدا در می آورد. همچنین یک حسگر مجاورت 
اجســام در آن وجود دارد که از طریق یک سیستم 
بازخورد لمسی، در صورت نزدیک شدن اشیاء از بالا 

به سر کاربر، به او اطلاع می دهد.
علاوه بر این، اگر حســگرهای موجود در کلاه ایمنی 
مشــکلات ضربان قلب، دمای بدن یا سطح اکسیژن 
خون کاربر را تشــخیص دهند، مدیرانی را که از راه 
دور کار را دنبال می کنند، به صورت بی ســیم مطلع 
می کننــد. همچنین در صورتی که کلاه هوشــمند 
تشــخیص دهد که کاربر زمین  خورده، منطقه دارای 
حصار جغرافیایی را ترک کرده، یا در زمانی که باید، 
کلاه ایمنی به سر نداشته، اعلان ها ارسال خواهد شد.

کارگران می تواننــد تماس های صوتی و تصویری دو 
طرفه با مدیــران یا با یکدیگر، با اســتفاده از واکی 
 HD تاکــی چند کاناله داخلی، به همراه دوربین های
جلــو و عقب برقرار کنند. دوربین جلو یک حســگر 
مادون قرمز برای فعالیت در شرایط کم نور دارد، در 
حالی که دوربین عقب یک دید 1۶0 درجه از محیط 

اطراف کاربر را ارائه می دهد. 

 خرمای خاوران- استان فارس

  در حاشیه دیدارهای وزیر امور خارجه

گردشگری 

غار کرفتو یکی از دیدنی  های استان کردستان است 
که در ۶7 کیلومتری شــهر دیوان دره قرار دارد. این 
غار آهکی و باســتانی در دوران مزوزوئیک شــکل 
گرفته و در طی زمان های مختلف مورد ســکونت و 
اســتفاده انسان قرار گرفته اســت. از دلایل اهمیت 
غار کرفتو وجود کتیبه ای ارزشــمند به خط یونانی 
در طبقه ســوم اســت که بر اســاس آن، این مکان 
را به هرکول، یکی از خدایان یونان باســتان نسبت 
می دهند. غار کرفتو در ســال 1318 در فهرســت 

میراث ملی کشور قرار گرفته است.
  معرفی غار کرفتو

غار کرفتو یکی از غارهای اســرارآمیز و شگفت انگیز 
ایران اســت و از بزرگ ترین غارهای باستانی کشور 
محسوب می شــود. این غار در استان کردستان، در 

یک رشــته کوه آهکی در شــمال دره ای عمیق و 
زیبا جای گرفته اســت و در اطراف آن پناهگاه ها، 
دخمه ها و حفره های متعددی دیده می شــود. در 
زمســتان ها و هنگام ســرما درون غــار گرم و در 
تابستان به لحاظ کوران باد، داخل غار خنک است.

غار آهکی کرفتو در دوران سوم زمین شناسی شکل 
گرفتــه و از میــان آب بیرون آمده اســت و حتی 
اکنون نیز در برخی قســمت های داخل غار کرفتو، 
آب وجــود دارد و بــرای دیدن بعضــی از جاهای 
مختلف آن باید از قایق های کوچک استفاده کرد.

غار کرفتــو در طی دوره های مختلــف از پیش از 

تاریخ تا دوره اســلامی مورد اســتفاده انســان قرار 
گرفته اســت. کرفتــو دارای معمــاری صخره ای و 
دستکند اســت و بقایایی فرهنگی متعددی از آنجا 
به دست آمده است. این غار علاوه بر سکونت انسان، 
مکان زیســت جانورانی چون خفاش، کبوترچاهی و 

پرستو نیز است.
این غار در 20 بهمن ماه ســال 1318 با شماره 330 

در فهرست میراث ملی کشور به ثبت رسیده است.
  وجه تسمیه غار کرفتو

در مورد نام غــار کرفتو نظرات مختلفی وجود دارد. 
گفته می شــود که احتمالاً کرفتو ترکیبی از دو واژه 
»کرف« و »تو« است. واژه »کرف یا کرفت« در زبان 
پهلوی به معنی ثواب و در اوستا به معنی »ستایش« 
و واژه »تو« نیز در زبان های باســتانی چون سومری 

و عیلامی به معنی خورشــید و گرما است. در زبان 
کــردی امروزی نیز برای گرما کلمــه »تاو« و برای 
خورشــید »هه تاو« به کار می برند؛ بنابراین اگر این 
ترکیب درســت باشــد، کرفتو به معنی ستایشگاه 
خورشید است و احتمال می رود این غار و قلعه یکی 

از معابد مهرپرستی در کردستان بوده است.
غار کرفتو در گذشته مأمن و پناهگاه مردم در هنگام 
حمله اقوام مختلف بوده اســت و به همین دلیل در 
میان مردمان محلی منطقه، با نام غار قلعه کرفتو یا 

»قه لای که رفتو« شناخته می شود.
برخی نیز معتقدند که واژه کرفتو در اصل »گرفتو« 
بوده است که در زبان کردی به معنی گرفته شده و 
فتح شده است. هرچند این غار دوره ای در اثر یورش 
و تهاجم آسیب دیده و پس از یک جنگ خونین فتح 
شده است، بســیاری بعید می دانند که نام محل 

در اثر این فتح و پیروزی باشد.
  غار کرفتو کجاست؟

غار کرفتو یکی از جاهای دیدنی دیوان دره استان 
کردســتان اســت که در حدود ۶7 کیلومتری 
شمال غرب این شهر و 70 کیلومتری شرق سقز 
قرار دارد. این غار در میان روستاهای مسعودآباد 
یــا ترکان بلاغ دیــوان دره از جنوب، روســتای 
میرسعید سقز از غرب، روستای علی آباد و نخود 
دره تکاب از شــمال و روستای یوزباش کندی از 

شرق و جنوب شرق جای گرفته است.

غار کرفتو کردستان، بزرگ ترین غار باستانی ایران

ادبیات
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